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Summarized Detainee Unsworn Statement

Whilethe Tribunal President explained the Convening order to the Detainee, the
Detainee stated he wanted hishandsrel eased.

Tribuna President: That is not within our power to do that.
Detainee: There is a difference between the law and being brutal.

Tribuna President: We are hereto only discuss your enemy combatant status and the
handcuffs will stay on.

Detainee: Before we dtart, | have a question for you.
Tribuna Presdent: Certainly.

Detainee: Y ou bombed Afghanistan with one hundred thousand bombs and you are
caling me an enemy combatant. What about yoursdf?

Tribuna President: Let's set the ground rulesright now. We are hereto talk about the
alegations on the Unclassfied Summary that has been shown to you, and your enemy
combatant status. That is the only thing we will discusswithyou. That is the only thing
within our power to discuss with you.

Detainee: Asfaras| am concerned you are the enemy combatant, Y ou should be going
to court, not me,

Tribuna President: Thisis the only warning | will give you. If we have to stop and talk
about this some more, you will be escorted out of the room and we will continuein your
absence.

Detainee: |s your point based on legdl issues or is your purpose to useforce?
Tribuna President: | don't understand the question.

Trandator to Tribuna President: The Detainee was replying to what you suggested. If
he doesn't obey the rules he will not be alowed to participate here.

Tribuna President: We will call the guards back in and remove you from the room.
Detainee: | am willing to obey but you are the ones not obeying the law.

Tribuna Presdent: Just remember the warning. We will stick with the purpose of the
enemy combatant status and that isall.
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Detainee: Y ou asked your questionsand | have questions also. | am listening to what
you haveto say.

Tribund President: Good. Thank you.

Whilethe Tribunal President wasreading the Detainee el ection form, the Detainee
asked thefollowing question:

Detainee: Do Detainees of other nationalities have the same courts, or are they different?

Tribund President: All Detainees receive the same Tribuna with the exception of the
Trandator with the appropriate language.

Detainee: According to your laws, are we suppose to be in this court becauise we were
captured in our own country? We were not captured el sawhere.

Tribuna Presdent: This hasto do with enemy combatant status only. It doesn't matter
where you are from.

Detainee: Thisisnot acourt. Thisis stubbornness. Y ou are doing this by force.
Tribuna President: Y ou have achoice not to be here.

Detainee: | want to go to acourt with freedom so | can spesk my mind.

Tribuna President: Y ou will have the opportunity to do that today.

Detainee: Inthe beginning, you told me I couldn't spesk in court.

Tribuna President: | said you needed to confine your comments to the Unclassified
Summary i1ssues.

Detainee: | will talk to you according to the law.
Tribunal Presdent: Thank you.

Detainee: You 4ill have to answer my question regarding the fact we were captured as
Afghans in our own country. We are not supposed to be enemy combatants. Why have
you brought me here? There is adifference between us, and them. If someone is caught
in their own country they shouldn't be enemy combatants. If they are caught in a
different country, that person is an enemy combatant.

Tribuna Presdent: Again, we are not here to debate that today.

Detainee: Thisis not right.
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Whilethe Recorder was summarizng the unclassified evidence, the Detainee asked the
following question:

Detainee: | havenot said thosethings.

Tribuna President: Right now all the Recorder is doing isreading it Youwill have a
chanceto reply to it injust a couple of minutes.

After therecorder finished summarizng the Unclassified Summary of evidence, the
Detainee made the following statement:

Detainee: These arejust dlegations there are no truth to them. | have not done any of
those.

Tribund President: Like | have said, you will have an opportunity in just a couple of
minutesto give your Sde of the story.

Detainee: Are you going to talk now, or are you going to let metalk.

Tribuna President: Right now | am going to talk. We will ask you in just a couple of
minutes.

After electing not to take an Oath, the Detainee made the following statement:

Detainee: | don't know how this process is going to benefit me you won't give me
answers.

Tribuna President: We are ready to listen to any statement that you have. We are here
to determine whether you are an enemy combatant or not. We are going to base that
decison on two things: what the Recorder tells us, and what you want to tell us. You
can tell us anything you want that will help us make that decision.

Detainee: What is the benefit of this court? | cannot spesk fredly. It's not going to do
raeanygood. | wanttogoinfrontofajudgeandspeakfreely. You are usng force.
Thereis a difference between justice and force.

Tribund President: It istotaly up to you whether you want make a statement. We are
ready to listen if you want to.

Detainee. Either way | am going to lose. If | talk I'm going to lose and if | don't talk |
am going to lose.

Tribuna President: We are not going to debate it any further. If you would like to
address the issues before us we are willing to listen.

Detainee: | am going to talk, are you willing to answer my questions?
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Tribund President: We are not here to answer your questions. If they have to do with
these proceedings we will answer them. Other than that, we are not going to answer.

Detainee: | have been interrogated for the last two years. Don't you know if | ana
crimina or an enemy or not? You haven't determined that yet have you? 1'm not going
to talk. You do your own justice.

Tribuna President: | will tell you, the only thing thispanel has seen about you is thisone

sheet of paper [referring to the Unclassfied Summary of Evidence]. That's al we know
at thispoint.

Detainee: What are the dlegations? | refute al of them. One is fake blaming me for
something. Oneisthetruth. Those are not the truth.

Tribund Presdent: Does that conclude your statement that you have to make about those
points?

Detainee: If you give me each of the allegations one more time, | will tell you one by one
if they are correct or not.

Paragraph 3.a.l, [The Detainee admitted to voluntarily joining the Tdiban.] The Tdiban
was supposed to take me by force to go to Konduz to fight over there. | knew someonein
Kabul who told me to come back and work with him for awhile so you won't have to go
to Konduz to fight. | never voluntarily joined them or anything. That was my work with
the Tdiban.

Paragraph 3.a.2, [ The Detainee was a member of a40-man unit of the Taliban that
received support from a Qaida] This question has been asked severd times by
interrogators. | told them | didn't even know what a Qaidawas until 1 got here. If you
are referring to the a Qaida and they were created after | came here, | don't know about
that.

Paragraph 3.b. 1, [The Detainee participated in arocket attack directed against U.S. forces
located at Kandahar Airfidd, Afghanistan in the spring of 2002.] Thisisalong story. |
am going to tell you the whole thing. Our hometown is very close to the Kandahar
arport. When the American bombardment started the Tdiban came out to our region in
the orchard and forest areas. When the Tdiban escaped they |eft behind ammunition,
guns, bullets, blankets, cars and other items. Someone by the name of Shamashar hid six
rockets under the ground. The Afghani soldiers came and took some of the items.
Severd people sole the items left by the Tdiban. Whatever items were |eft, were taken
by the Afghani forces, The guy that buried the rockets asked meto carry them. He sold
them and we needed to transport them during the night so we weren't seen. We each
took two rockets and two rockets were left. He returned and apparently shot the rockets
at the airport. | wasn't with him when that occurred. He shot three of the four rockets
that he had with him. The rumors spread about the rockets being fired and the
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government found out about the incident. They came and got me. | told them | carried
thetwo rockets for him for money. | told the Afghani soldiers there were still two buried
there. | didn't participate in the attack | only carried them for money. Because of that |
am here. Now you do your own justice.

Paragraph | b.2, [The Detainee participated in two rocket attacks directed againgt U.S.
forces located at Kandahar Airfield, Afghanistan in early November 2002.] Y ou have two
rockets it was actually three.

Paragraph 3.b.3, [The Detainee participated inaBM 12 missile attack against aU.S.A.F.
. transport arcraft while it was departing Kandahar Airfield, Afghanistan.] | haven't even
heard this question asked by my interrogators. Thisisnot true.

Tribuna President: Doesthat conclude your Statement?

Detainee: | have questions but you won't answer them.

Tribuna President: | just want to note for the record we are not forcing you here today.
You are seated and have been treated like all the others, asit is customary to do with

Detainess.

Detainee: You can't even answer my question. Tomorrow when the red courts start
what is going to happen?

Tribund Presdent: We have to confine any questions to the proceedings and the
alegations. We may have some questions for you at thistime, will you bewilling to
answer them.

Detainee: | will answer one question and | will ask one question.

Tribund President: | dready told you the questions | can answer. If it isn't in reference
to that | won't be able to answer it for you.

Detainee: Thisis regarding the proceedings.
Tribuna President: Certainly, you may ask.

Detainee: Why didn't you take me to court and punish me in the very beginning when
you brought me here? Punish me or kill me. Why am 1 having court now &fter dl this
time?

Tribund President: | have no knowledge of that. Thisis what we are doing here and
NOW.

Detainee: Thisisrelated to the court. You told meif it was related to the court
proceeding you could answer me. Y ou yourself mentioned that.
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Tribuna President: Time frames unfortunately arc outside of this proceeding. Keep in
mind thisis not alegal proceeding thisis an administrative proceeding.

Detainee: If it were ared proceeding they would have answered my question regarding
why they brought mein here.

Tribund President: | will ask you one moretime, are you willing to answer our questions
that we may have relating to the allegations against you?

Detainee Yes.

Tribund Presdent: Thank you.

Summarized Answers in Response to Questions by the Tribunal Members

Q: Would you tell me if you ever had military training?

A: No.

Q;  Whatisyour usua occupation?

A: | was afanner.

Q Would you explain to us about the person who brought you into the Taliban, you

sad forced you into the Tdiban?

>

| have sad it before. Itisinmy file. Look at those papers. The interrogator has
written down the name.

Do you know who Shamashar is and who he sold the rockets to?
He only told me that he sold them, he didn't tell me their name.

How much did he pay you?

> O 2 QO

One thousand in Pakistani currency.
Detainee: You dl have questions, but you don't answer my questions.

Q: Y ou made a statement that you didn't conduct two rocket attacks againgt U.S.
forces, but three rocket attacks isthis correct?

A: | didn't fire the rockets Shamashar fired the rockets. He gave 1000 in Pakistani
currency to carry the rockets during the night. | didn't know | was going to get in
to this much trouble.
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Did you see him fire the rockets?

No, | didn't see. He later told me how he fired the rockets. He put amatch
undernesth it and some explosives at the end of the rocket and he fired it, They
put a cigarette in there and when the heat ftom the cigarette got closer to the
rocket it made it explode.

You've dways lived in Afghanistan?

Yes.

What type of cropsdid you grow?

Whest. | dso did labor work, such as digging ditches, for people.

Are you saying you didn't fight againgt the Americans or Northern Alliance?
| didn't fight againgt them. | don't have anything against the Americans and |

didn't fight against the Northern Alliance either. How can | be Americas enemy?
How can 1 fight with you?

: Do you belong to any charity organization?

; Which kind of organization, like an American funded organization?

Charity organizations in Afghanistan?

| have seen these organizations but | didn't participate or work with them. | have
taken things from them. They have helped me. | have seen them but | haven't
worked for them.

Do you bdlieve in Jhad?

Why not? | amaMudim. We fought Jhad againgt the Russans.

You were not caled to fight Jhad against the Americans?

. | was dready captured. | never heard of such a thing. If they are saying it now, |

don't know.
Were the rockets buried on your land?

No. It wasn't on my property. They were hidden in adry creek bed.
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| know you said your property was near the airport. Did he fire the rockets near

where you lived or away from there?
A: When | carried those rockets in a sheet on our backs and went through the orchard

and forest. We walked for about two hours away from our village.

AUTHENTICATION

| certify the materid contained in thistranscript is atrue and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Colond, U.S. Army
Tribuna President
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Sammarized Unswvorn Detainee Statement

TheTribunal President readtheHearing I nstructionsto the Detainee. The Detainee
confirmed that he under stood the processand had no questions.

TheRecorder presented the Unclassified Summary of Evidence (Exhibit R-1) tothe
Tribunal.

TheRecorder presented ExhibitsR-2 and R-3into evidenceand gaveabrief
description of the contentsof the Unclassified Summary of Evidence (Exhibit R-1).

TheTribunal President opened the session to the Detaineeto make hisstatement and
informed him that hewould havethe assistance of the Personal Representativein
doing so.

TheTribunal President asked the Detaineeif hewished to presentinformation or make
astatement andif so, did if hewished to make hisstatement under oath.

Detainee: | don't have anything, but what | have 1 told to the Personal Representative
aready.

Tribund President: We may have some questions later, would you like to take an oath
and any statement that you make later would be under oath?

Detainee: Thereisno problem- | will takeit.
TheRecorder administered theMuslim oath tothe Detainee.
Tribund President: You may begin.

Persona] Representative: Yesmaam. Yasm and | met on 4 November for about 40
minutes gpproximately. We reviewed the Unclassified Summary of Evidence and based
on our mesting | would like to recap the repliesthat Yasm has given. Like we spoke
about, F11 go over the individua items. After | present to you the essence of our
conversation, he will certainly have the opportunity to add anything he would like.
Regarding the evidence Exhibit R-1...

3.a. 1. The Detai nee admitted that hetravel ed to Afghanistan in March 2001 for thejihad.

Detainee: Yes| did go to Afghanistan for the jihad. | went there to make money to get a
sday asajihadist (ph).

3.a.2. The Detainee stayed at a Taliban safe housein Quetta, Pakistan during histravel
to Afghanistan.

|SN# 252
Enclosure (3)
Page 1 of9
UNCLASSIFED//FOUO -

Uuc*:



UNCLASSHED//FOUO

Detainee: 1 did stay at the Tdiban safe house in Pakistan.
3.a.3. The Detainee stayed at Taliban safe housesin Kandahar, Afghanistan.
Detainee: | did stay at the Tdiban safe house in Kandahar,

3.a2,4.1nApril 2001, Usama bin Ladin spoke at one of the Taliban safe houseswhilethe
Detaineewasinresidence.

Detainee: | was at the house when Usama bin Ladin spoke.
3.a.5. TheDetaineetrained at al Farouq training camp.
Detainee: Yes| didtrain a a Farouq training camp.

3.a.6. The Detaineereceived training on the Kalashnikov, Pakistan machinegun,
explosives, and therocket propelled grenade (RPG) at theal Faroug camp.

Detainee: Yes, | trained onthe Kaashnikov. | didn't train on the machine gun,
explosives, or the rocket propelled grenades.

3.a. 7. Usama Bin Ladin spoke at the al Faroug camp whilethe Detaineewasintraining.
Detainee: | was at the d Farouq camp when Usama Bin Ladin spoke.

3. a. 8. The Detaineewasat a Taliban housein Kabul, Afghanistan whenthe US. bombing
campaign began.

Detainee: | was at the house in Kabul when U.S. bombing campaign began. It was not a
Taiban safe house. It was UsamaBin Ladin's private house and there was another house
that is for one of the Taliban commanders. It was a house for one of the commanders of
UsamaBin Ladin's followers. That person is now in prison in Y emen.
3,b.J. The Detaineefought onthefront linesin Talogan after histraining at al Faroug.
Detainee: Yes| did fight on the front lines.
3. b. 2. The Detainee suffered a chest injury whilefighting on thefront lines.
Detainee: Yes| did suffer achest injury.
3,b,3. The Detainee fled to the Tora Boraregion in November 2001.
Detainee: | fled to the ToraBoraregion.
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Enclosure (3)
Page 2 of9

UNCLASSHED//FOUO 002931



UNCLASSHED//FOUO

3.b.4. The Detainee stayed inacavewith UsamaBin Ladinin ToraBora.
Detainee: | wasinthe cave for approximately 15 minutes but | did not stay at the cave.

Sh.5. The Detaineefled ToraBorafor Pakistan and was captur ed by the Pakistani
military,

Detainee: Thisistrue.

Personal Representative: During our session dso he relayed to me some of things about
being inthis camp. Number one, he has cooperated his entire stay while here. He was
actudly over in Camp 4 and prior to Ramadan, he was beaten by other Detainees who
believe heisaspy. He wanted to be moved to this camp. He continuesto be
cooperative. Inthe other, he was threatened many times to be killed by other Detainees.

Detainee: The latest threet, | just recelved this passed Saturday.

Persond Representative: Y ou (the Detainee) also stated to me that you have been
truthful for your time here. That you are not an enemy nor have you ever been againgt
America and that you eventually want to be arefugee and live in America. Y ou have no
bad or ill feding against America. Maam, that is the essence of the notes from our 4
November meeting. Would you like to add anything (to the Detainee)?

Detainee: | want to mention that these threats against my life are continuoudy happening
from the Detainees here. From some high ranking Detainees. Me going to Afghanistan,
my main motivation was money because they give money to people who go and fight,
that was my main motivation. | have no grudge or no hatred against America or any
other country. All my life | never thought | would have hatred against European country
or any other country.

Tribund President: Doesthat conclude you statement?

Detainee Yes

Tribund President: Would you be willing to answer some questionsthat | have?

Detainee: Yesl| will.

Tribuna Presdent: Persond Representative, do you have any questions for the
Detainee?

Personal Representative: Just one or two ma'am. When you went to fight the j ihad, you
went because they were going to pay you?
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Detainee: Y es, because they were supposed to give my wife the sdary but it wasthe
sdary it wasthe lost debt.

Personal Representative: Was that money for your training? While you were training did
you get paid?

Detainee: Inthe beginning when| traveled, | had some money.

Personal Representative: Did you know who you would ultimately end up fighting?
Detainee: It was the Northern Alliance.

TheTribunal President confirmed that the Recorder had no additional questions,

Tribund Members Quedtions

Q. Your background, specificaly what was your occupation?

A. | didn't have a specific job. | didn't have ajob.

Q. You were living where, just before traveling for the jihad?

A. Fire, | usedto livein Saudi Arabiathen | stayed in'Y emen.

Q. Your family, your wife was living in Saudi Arabia at that time?

A. No, they gayed in Y emen.

Q. Timeline, when did you go from Yemen to fight the jihad?

A. Oneday in 2001.

Q. Jhad, what is your understanding of that term?

A. All mat | know isthat you fight in the name of Allah or for Allah'scauseand | all
that | know was in becoming a dedicated Mudim isthejihad, to do the jihad.

That'sal 1 know. Mot of my life, when | wasin Saudi Arabia, | spentitinjails
because | used to ded in drugs.

Q. The specific individuals that told you about the jihad, do you remember who mat
was?

A. Yes, | know them yes. | know them since childhood, since | was a child.
Q. You contacted mem in Y emen?
|SN# 252
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A, They werein Saudi Arabiaand those people have contacts with other people that
work with them in Y emen and send us with those people there.

Q. You went from wherein Yemen to Pakistan?

A. | went from Sanaa, whichisin Yemen, to Dubai, whichisin Emirate United, to
Pakistan.

Q. Infighting on the front lines, specifically how did you fight? What wegpon did
you use when you were fighting?

A. | actudly only stayed one day on thefront line. So | went to the front line and the
next morning | participated and then | got injured. At that time | had a
Kalashnikov. Actudly, my injury was the result of friendly fire. It was from one

of our guys. The car | wasinjured in, there is a drawing, a very exact drawing
with the investigator.

Q. Onelast question. When you were on the front line fighting, did you see your
enemy, who you were fighting against?

A. No, they were very fa away. We just saw the tanks or the artillery going but we
didn't seethem.

Q. Okay, the follow up on that, were you able to identify what type tanks or artillery
they were or whom they belonged to?

A. No | don't know. All my lifel never seen atank until | saw it in Afghanistan.

Q. Where were you when you heard of the attacks against die United States on
September 11™?

A. | wasinacity called Kdiban (ph) in northern Afghanistan.

Q. Waereyou told that the Americans or the United States forces were coming after
911?

A. They were expecting something like this.

Q. Inrelation to Ramadan, when were you captured? I'mjust usng Ramadan asa
reference if that makesit eeser so | can figure out when...

A. Do youwant when or where?
Q. When. I'm sorry when? Thank you.
1S\# 252
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A. It was on the 28 day of Ramadan. In a border area cdled Bachnika (ph).

Q. From the time that the United States started bombing until time that you were
captured, did you continueto fight?

A. 1 wasn't fighting. After | was injured | was brought to the back lines and | stayed
in like a safehouse or guesthouse and 1 was transported from one area to another
after 1 wasinjured.

Q. Do you have any timeframe of when you believe you were injured?
A. 1 believe before the American hit. About two weeks before that (before 9/U).

Q. Therefore, you just laid either in a hospital or at the house recuperating until
captured?

A. | wasin aguesthouse or safehouse.
Q. How do you fedl now about jihad?

A. When | went to Afghanistan | redlized it was not a jihad because the people they
were fighting were Mudims too. So it was clear that it wasn't redlly jihad. When
the American forces captured us we knew the truth by then.

Q. Would you fight jihad again?

A. No, three years is more than enough. That is true, three years, | don't know
anything about my family...

Q. Please veify, the safe house in Kabul, did you say that it belonged to UsamaBin
Ladin or the commander?

A. There were actualy four houses. Three of them were Usama Bin Ladin' sand
one, the second floor was occupied family and the first floor was like a
guesthouse,

Q. Sotheonethat you stayed in belonged to UsamaBin Ladin?

A. | usedto go between the two houses, between UsamaBin Ladin's house and the
other gentlemen's house.

Q. In Yemen, did you go to aMosgue and meet someone who motivated you to go
fightjihad?
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A. No, I didn't meet anybody then. It was from Saudi Arabia because | came from
there they arranged dl my travel and everything to come here.

Q. How didthat dl start? How did the people in Saudi Arabiaknow that you wanted
tofight jihad?

A. | redly interested injihad or anything but these people in Saudi Arabiathey
motivating us and exciting us convincing usto go tojihad. | was ignorant about
religious things. | didn't know anything religion.

Q. Didthey cometo amosque to talk to you? How did you meet?

A. They were my neighbors, we used to be in the same neighborhood. Some of them
were aso drug dealers that repented.

Q. Was there any one particular person that recruited you or paid for your travels?

A. There was one person that really motivated me and kind of recruited me but it was
another person who financed my travel. He not only financed mine, he financed a
lot of other people'stravels.

Q. Do you remember the names of these two, the recruiter and the financer?

A. Their names are dl mentioned in the file from the interrogations. They even
brought me amap and | showed them the bouses and everything.

Tribund President's questions

Q. | just have a question reference that you indicated that you were in fact in a house

in Kabul whenthe U.S. bombing began. Isthat whenyou left to go to the Tora
Boraregion?

A. No thiswasin Kabul.
Q. Okay, but how did you get from Kabul to Tora Bora?

A.Inacar. First of dl | went from Kabul to Jddabad and then from Jalalabad city
to ToraBora

Q. Wereyou il injured at this point?
A. Just alittle bit left on the wound but | was fine,
Q. Once you got to ToraBora, what did you do there?
ISNH 252
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A. InToraBoral wasafighter, | ill had the Kalashnikov and dso | was acook at
the sametime.

Q. How long would you say that you stayed there before you left to go to the border?
A. About two months.
Tribuna Presdent; Pdlike to thank you for your participation in This Tribunal today.
Detainee: No problem.
Tribunal Presdent: Fortherecord, I...

Detainee: 'Y ou mentioned that you need a closed sessionto talk about the classified
information. 1'm | going to attend this sesson?

Tribuna President: No. Unfortunately, it is classfied because it's sengtive information.
Detainee: No problem.

Tribuna President: So that you know for the record, we will pass up through our
channels that you are recaiving threats here in Camp 5.

Detainee: Thethreats started are related to the classified information | gave during the
interrogations. That information was about high level people in d Qaida

TheTribunal President confirmed with the Personal Representativethat the Detainee
had no further evidence and/or witnesses.

TheTribunal President stated that alt unclassified evidence had been presented to the
Tribunal and closed the open session.

TheTribunal President explainstheremainder of the Tribunal processto the Detainee

Detainee: | requested refugee status because | can't go back to my country. | have been
threatened to be killed by many people.

Tribunal President: We will note that for the record,

TheTribunal President continued to explaintheremainder of the Tribunal processto
the Detaineeand adjourned the Tribunal.
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AUTHENTICATION

| certify the materia contained in this transcript is a true and accurate summary of the
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Summarized Sworn Detainee Statement

The Detaineewas sworn.

The Personal Representative made the following statement on behalf of the Detainee,
and addressed each point on the Unclassified Summary.

3(a)

3(a)l

The Detaineeis associated with the Taliban and Al Qaeda.

This statement is not true.

Originally from Syria, the Detainee arrived in Afghanistan in 2000

after spending several monthsin Iran.

Thisiscorrect, but | entered Afghanistan alone, and no one came with me,
| was trying to find work in Iran, but couldn't find any, so | went to
Afghanisan. When | went to Afghanistan, | didn't know anything about
fighting going on there. What kept me there was the lack of money to
travel to Pakistan.

3(a)2 The Detainee sayed in a house reserved for Syrians, which was
located in Kabul, Afghanistan.

This satement is true; there were seven Syrians that Sayed there. The
house belonged to another guy, who was also arefugee. Hehad no ties to
the Taliban. The reason the owner came to Afghanistan was because it
was an Idamic country.

3(a)3 Thehost of thehouse made training available to people goingto fight
coalition forces.

This statement is not true. When | was there, | never saw any weapons
and no one carried one. The people from the Red Cross, who lived in the
neighborhood around the house, knew that all of uswere not fighters or
Tdiban, just refugees.

3(a)4 TheDetainee'sname or alias appearson a document recovered from
safehonseraids on suspected Al Qaeda.

This statement is not true. My interrogator brought that paper to me and
told me"thisisyour name," but it is not my name. The name on the paper
is Abu Omar Mohammad. My name is Abu Omar Al-Hamawe. Thereis
no one named Mohammead in my family.

ISN# 329
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3(@)S A foreign intelligence organization has provided information that
indicates that the Detaineejoined an Al Qaeda training camp upon arriving
in Afghanistan.

This statement is not true. The interrogator said that | had trained in Kandahar; |
don't even know wherethat is. | never went to any camp to train.

Tribunal Members Questions to Detainee

Q
A

A

>

> O » O

Q
A
Q:
A
Q
A

You are origindly from Syria, |Is that correct?

Yes, that istrue.

Wha were you doing in Syria before you left to go to Iran?
| was abutcher.

Was that not sufficient to make aliving in Syria?

. It was aufficient, but I'd never be able to make enough to get my own house and

to get married.

: S0, what kind of work were you looking to find in Iran?

: The same line of work.

The Iranians would alow people from outside their country come look for work,
when they have so many people trying to find work themselves?

. 1 worked in Iran for a short period of time. It didn't work out very well for me,

and | |€ft.

Y our intent was to go to Pakistan after that?

My intention was to say in Afghanistan for alittle while and then go somewhere
else, but the money issue didn't hep me. A friend of mine promised to send me
money from outsde Afghanistan to help me get out.

But he didn't?

Because of the problems that happened, we just |eft.

Do you remember what time frame you entered Afghanistan?

| don't remember exactly, but it was the end of 2000 or the beginning of 2001.

ISN# 329
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Q: Did you find work in Afghanistan when you first arrived there?

A: Yes. | sayed in the house for approximately four months and then | found a job
inthe store. | worked inthe store for about four months, but not for the money. It

was just to get out The money was very little. | worked there for fun and to
interact

Q: If you didn't make enough money working in the store, how were you ever going
to make enough to leave Afghanisan?

A:  Asltoldyou, | waswaiting for money to come in from the outside; | wasn't
counting on the money from the store. | just worked there for entertainment and
for interaction.

Q: Were your decisions to go from Syriato Iran and then to Afghanistan based on
religious reasons?

A: No, it wasn't based on religion. My plan wasto go to Iran, hopefully make
enough money and then go to Saudi Arabia. When | was suck in Iran, because |
didn't have enough money, | couldn't go to Syriaand | couldn't Stay there, so
that's why | went to Afghanistan.

Q: Did you say part of your plan was to go to Iran and then Saudi Arabia?

A: Yes, that's true. Going to Saudi Arabia is not easy. You need a lot of money;
you haveto get avisaand permits. That'swhy | wastrying to get money in Iran.

Q: So, while you were working in Afghanistan, you stayed at the house with the
other Syrians?

A: Yes.
Q: Wheat did they do for aliving?

A: The owner of the house was a refugee and he used to get money from his family.
Mo of the others were refugees as well and they just used to study.

Q: So, they just relied on the generosty of the owner?

A: They dso used to receive help from their homes.

Q: Did the government authorities ever gpproach you, or other people in the house,
and ask you to do things for them?

1S\# 329
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A: No.

Q: When did you firg redlize that Afghanistan was in the middle of a civil war?

A: When | went to Afghanistan, there was no civil war. | don't know if it was in
another area of Afghanigtan, but it wasn't in the place | was.

Q: Wha caused you to leave Afghanigtan?

A: After the fal of Afghanigan, | had to leave because the Northern Alliance was
killing Arabsand al of the Arabs were targets.

Q: Even then, the Tdiban didn't try to make you fight for them?

A: | never heard the Tdliban asking us to do anything for them, besides we had no
connection whatsoever with the Taliban.

Q: Please describe the circumstances of how you were captured.

A: We had an Afghani guide take us from Afghanistan to Pakistan. We got close to
the border and there were three or four thousand soldiers between the
Afghanigtan/Pakistan border. They asked me for my passport and my documents,
| toldthem | didn't have mem. After that they took us and | thought they were

going to deliver usto our country's embassy, but instead they ddlivered us to the
Americans.

Did any Syrian embassy representatives come to visit you?

A;  No, because we only stayed one day in Pakistan. Our capture was around noon,
and by the time we were taken to another area, it was night. The next day, they
took usto another prison where they ddivered usto the Americans. Thewhole
thing was just one day.

Q: Why didn't you have your passport and documents with you when you left
Afghanigtan?

A; My documents were in the house. | was sick that day, so | went to get some
medicd attention. On ray way back, | met a Pdestinian and he asked me where |

was going. | told him, and he said the Northern guys were dready there, so | left
with him in the car.

| didn't have a chance to go back to the house and get my passport, plus | wasn't
redly thinking of that, | wasjust thinking of getting out.

ISN# 329
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You didn't have anything with you when you left? No money? No wegpons?
Just what you were carrying?

| had a little money, that's all.
Have you ever seen your passport again?
No.

Have you ever had any military training at dl, inyour life?

. » No, never. In my life, I've never carried a wegpon. Not in Syria, Iran or in

Afghanigtan.

In the house with the other Syrians, you said your neighhors were Red Cross.
What Red Cross organization is that?

| sad that dl the houses had families and kids; al refugees. The Red Cross was
around because Red Cross helps people.

: The International Red Cross, or an Idamic version of the Red Cross?

| don't know. | think it was the Internationa because | don't know the difference.
| just saw the Red Cross on the cars and the houses. | assume it was the
I nternational .

Y ou sad you were expecting money from Syria. Who was going to send you that
money?

No, the money wasn't going to come from Syria; it was going to come from Saudi
Arabia | used to have a friend that would vigit us and he went to Saudi Arabia
and promised he's send money from there.

o, it was afriend?

He was a friend who used to come play dorninos.

Do you remember his name?

| redly don't remember his name, but | had his address and phone number in my
wallet when | was in Afghanistan.

What city did he live in?

ISN# 329
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A: If sdl in the paper. | redly don't remember. | don't really know the aress of
Saudi Arabia, | just hear about it from the guys here that someone is from Riyadh,
that'sal.

Q: Are you very religious?

A: I'm just a norma Mudim. I'm not an extremist; | just pray and fas.

Q: Were you aware of any of the fatwas that were looking for people to come to
Afghanigtan?

A: | didn't hear of any fatwas. | just went there because everyone there is Mudim.
Q: Where in Afghanistan were you located?

A: | wasinavillage in Kabul. The house was close to the Pakistan embassy in
Kabul.

Q: That wasn't very far from Jdadabad and Pakistan? Pretty close to where you
wanted to go?

A: The only time | went to Jalaabad was when Kabul fdl into the Northern Alliance
hands. It's about a six-hour drive from there to Pakistan.

Q: When you were working as abutcher in Afghanistan, whom did you work for?

A: 1 wasn't working in a butcher shop in Afghanigtan; it was just a convenience
dore.

Q: What was the owng™ s name?

A: He was an Algerian guy, but the guy that worked in the store was a Pakistani
named Abdullah. This Pakistani guy used to know the didects of Pashtu, Dari
and al those languages.

Tribunal Presdent's Questionsto Detainee

Q: What was the totd number of months you stayed in Afghanistan?
A: It was less than ayear, maybe 10 or 11 months, but definitely lessthan ayear.
Q; How long did you work in the convenience store?
A: Approximately four months.
IS\# 39
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What other types of employment did you have in Afghanisan?

1 didn't have any other job. | just attended classes on Idam and the Koran about
religion and dl things related to prayer, | just wanted to learn and | wanted some
entertainment because | was bored sitting in the house dl day.

The house you stayed in, did you have to pay rent or buy your own food?

Yes, we used to dl participate and give something. Some of us received help
from home, but mostly the owner of the house used to get alot of help from his
homein Syria

Who wasthe owner of the house?

Hisnameis Moad.

You indicated he was arefugee as weli?

Y es hewas arefugee in an Idamic country. He was an immigrant to an Idamic
country.

What was the total number of people that lived in this house?
Seven.

When, you were captured by the Northern Alliance, how many people were with
you?

| wasn't captured by the Northern Alliance; | was captured by the Pakistanis.
Oh, how did you get into Pakistan?

Hejust asked me afew minutes ago, We went to the village at the border
between Afghanistan and Pakistan and that's how we got captured.

Please tell me again, how many were with you when you were captured by the
Pekistani authorities?

Four of us.

Werethey dso Arabs?

Yes, Syrian Arabsand they areal here.
You knew them all?

ISN# 329
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A: Yes, andthey are dl here.
Q: Were these the same individuas that stayed in the house with you?
A: Yes.

Detainee: Y ou mentioned that aforeign country said that | went to...who is thisforeign
country and where did they get this information?

Tribuna President: We don't know that either, at this point.
Detainee: How?

Tribuna President: It may be identified to us when we look at the classfied evidence.

Detainee: Okay, good.

AUTHENTICATION

| certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Tribunal President

| SN#329
Enclosure (3)
Page 8 of 8

002948

UNCLASSHED//FOUO



UNCLASSIFIED//FOUO

Summarized Unsworn Detainee Statement

TheTribunal President read the hearinginstructionsto the detainee. The detainee
confirmed that he under stood the process and had no questions.

The Recorder presented ExhibitsRI through R-3into evidenceand gavea brief
description of the contents of the Unclassified Summary of Evidence (Exhibit R~l).

The Recorder confirmed that he had no further unclassified evidence or witnessesand
requested a closed Tribunal session to present classified evidence.

Tribund President: Muhammad, you may now present any evidence you have to the
tribunal. You have the assstance of your Persona Representative in doing so. Do you
want to present any information to this Tribunal?

Detainee: What has been said is not true.

Tribund President: Mohammad, would you like to answer or respond to Hie alegations
that are in the Undassfied Summary of Evidence?

Detainee: 1 have nothing to say. All that has been said is not true. | have told my story
five hundred times. | went to Pakistan for drugs. | was sck and | wanted to hed mysdf,
S0 | went to Pakistan.

Tribunal President asked the detaineeif hewould liketo make his statement under
oath. The detaineereplied he would and the Recorder administered the Muslimoath to
the detainee. The Personal Representative then asked if the detainee wanted himto
read the accusations so that he could respond to each one.

Detainee: | realy don't want to respond to each one. All that | am saying isthis. | went
to Pakistan to get married and relax and to get out of what | wasin.

Tribal President: Mohammead, isthere anything €lse?
Detainee: Thatisdl. Thisismy story.

Persond Representative: | could read the dlegation and you can respond, or you can say
what you would liketo. Yesor No.

Detainee: | cannot respond to thisbecause | have not relation to this evidence. So how
could | respond to this?

The Personal Representative and the Recorder had no further questions.

| SN#394
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Tribund Members questions

Q. Yousad you went to Pakistan to find awife?
A. Yes

. Do you spesk Pashtu?
. No, 1don't. 1 canspesk alittlebit.

Q
A
Q. Where were you living before you went to Pakistan?
A. lwaslivinginltaly.

Q. Didyou get aPakistani visain order to travel?
A. Yes, | did.

Q. Have you ever traveled to Afghanistan? Why?
A. Yes, | did. Therewas acampaign againgt Arabsin Pakistan. | was alittle scared, and
S0 | went to Afghanistan for alittle bit, then came back.

Q. When you came back into Pakistan, isthat when you were captured?
A. No. | stayed there for awhile, 1 was planning on going back to Europe, but | was
unsuccesstul.

Q. Wherein Afghanistan did you stay?
A. Inthe place you just said, Jala abad.

Q. When you were captured, did you have your passport with you?
A. No. | didn'thaveit.

Wherewasiit?
It was in another place and | couldn't get to it, so you can say thet | lost it.

While you were in Afghanistan, did you have any wegpon training?
No.

When did you go to Afghanistan?
| don't remember.

>O >0 >0

Q. Wasiit dfter the attacks on the World Trade Center in 2001 ?
A. | redly don't know if it was before or after. All that | can tell you isthat | was there
just ashort time.

Q. When were you captured? Where?
A. | don't remember. It was a border town. | don't remember the name.

ISN #894
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Tribund President's guestions.

Q. Can you give us a generd idea of how long you sayed in Afghanistan?
A. I didn't gay long.

. Was it one day, one week, one month?
. Around one month, or more than that.

>0

. How did you pay for you trip back and forth from Pakistan to Afghanistan?
. | hed ray own money.

>0

. Were you working in Pakistan?
. No.

>0

. Are you a member of Al Qaida or the Taliban?
. No.

>0

. Have you ever fought with Al Qaidaor the Tdiban?
. No, I didn't fight with the Taliban or Al Qaida

. Did you stay in a guesthouse when you were in Afghanistan?
. No.

. Where did you stay while you were in Afghanistan when you were there for amonth?
. L wasrenting ahouse.

. You pad to stay inthis house?
. Yes, of course.

>0 >»HO0 PO PO

Q. Werethere any soldiers or fighters at the house?
. How could somebody stay in my house? My wife was there.

. You had your family there with you?
. Yes

. Were there other people staying there?
. No. There was nobody.

>Oo >O »
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TheTribunal President confirmsthat the detainee had no further evidence or
witnessesto present to the Tribunal The Tribunal President explainsthe remainder of
the Tribunal processto the detainee and adjournsthe unclassified session of the

Tribunal

AUTHENTICATION

| certify the material contained in thistranscript is atrue and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Colond, U.S. Army
Tribuna President
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Summarized Unsworn Detainee Statement

TheTribunal President read theHearing I nstructionsand opened theUnclassified
session of the Tribunal

The Recorder presented the Unclassified Summary of Evidence (Exhibit R-1) tothe
Tribunal.

TheRecorder presented ExhibitsR-l andR~2 into evidenceand gavea brief
description of the contentsof the Unclassified Summary of Evidence (Exhibit R-1).

TheRecorder confirmedthat shehad nofurther unclassified evidenceor witnessesand
requested aclosed Tribunal session to present classified evidence.

TheTribunal President stated for therecordthat the Detainee haselected not to
participatein thistribunal proceedings.

TheTribunal President stated for therecord that the Detaineerequested to havehis

passport to prove hewasin Afghanistan before9-11. The passport wasnot produced
for thishearing.

ThePersonal Representativeread a statement on behalf of the Detaineeby reading
each point on theUnclassified Summary of Evidence.

Tribunal President: Personal Representativedid the Detainee desireto haveyou present
information on hisbehalf.

Persond Representative: YesMaam
Tribunal President: Pleasedo so at thistime.

3.a. TheDetaineeisassociated with the Taliban and al Qaida.

Not True

3.1. The Detainee departed Yemen for Afghanistan on 16 July 2002

| am aware of the attacks on New York and | went to Afghanistan prior to those attacks
by two weeks.

In'Y emen the military service was compulsory. | was rgected due to ahead injury |
sugtained in a car accident. | felt it was important in corning of age. | tried to go to
college but the head injury prevented from concentrating o | went to Afghanistan for
wegpons training not to fight anyone. | could not get thiskind of training in Y emen.
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3.2. The Detainee was recruited in Yemen for jihad training in Afghanistan.
No that is False

3.3. The Detainee along with other received travel documents and instructionsfrom a
facilitator in Yemen.

| went to Sanaa alone to arrange my travel | am not sure if the facilitator helped others.
3.4. The Detainee received tickets from a facilitator in Yemen.

I don't know who had the tickets produced. He was the person that gave me money to
make my travel to Afghanistan.

3.5. The Detainee along with others were requiredto leave passport, money, allother
forms of identification at a guest house (Mudafa) in Kandahar, Afghanistan in return for
a receipt of these inventoried items.

| never received any items but | was asked to leave mem at the guest house.

3.6. The Detainee's name alias, along with other personal property information was
found on a list recovered during raids against al Qaida associated safe houses.

| am not sure what a guesthouse is, but | have no connection or ties al Qaida.

3.7. The Detainee received training on the Kalashnikov rifle at al Faroug.

Yesthisistrue

3.8. The Detainee received additional military training at another camp located near
Jalalabad Afghanistan.

That place is not a camp and that was an interpreter error that was something discussed
during my interrogations. It was only to get used to holding aweapon. There was no
Firing weapons at that camp.

3.8.b. The Detainee participated in military operations against the United Sates and its
coalition partners.

No

3.8. b.l. The Detainee was assigned to augment Taliban and al Qaida forces already in
defensive positions in Tora Bora.

| never aided al Qaida or the Taliban, but | was in ToraBora

ISN# 554
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3.8.b.2. The Detaineewasarmed with a Kalashnikovrifleduringthe ToraBora
campaign.

| was fleeing for ray life with many other people to ToraBorato avoid the bombing that
was imminent. It wasin Tora Borawhen | heard of the attacksin New Y ork City on
September U .1 was holding aweapon but | had no bullets.

3.8. b. 3TheDetaineewasinjured by a United Statesair strikewhileretreatingto
Pakistan with other soldiers.

| went with agroup to Pakistan to go home, we were bombed and | was the sole survivor.
| had no participation with a Qaida or the Taliban or anyone that was a soldier.

3.8.b. 4. The Detainee'sgroup surrendered to Northern Alliancefor ces.

Not True, | wasin ahospital Pakistani villagersin Jalaabad and the American caught .me
inthe hospital, 1 was caught in awar zone but had nothing to do with the war.

TheTribunal President confirmed that the Personal Representativehad nofurther

evidenceto present and that the Detainee no previously approved witnessesto present
totheTribunal.

TheTribunal President concluded the Tribunal session.

AUTHENTICATION

| certify the materia contained in thistranscript is atrue and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Colond, U.S. Army
Tribunal President
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Summarized Sworn Detainee Statement

When asked by the Tribuna President if the detainee understood the CSRT process, the
Detainee answered, "Yes."

When asked by the Tribuna President if the detainee had any questions concerning the
CSRT process, the Detainee answered:

Detainee: What kind of questions?

Tribuna Presdent: Do you have any questions about why we are here and what we are
going to do?

Detainee: | have aquestion, why am | here?
Tribuna President: Here inthis Tribuna?
Detainee: | don't understand.

Tribund President: | am asking if you have a question about why we are here today and
what we are going to do here today?

Detainee: You are hereto find out if | am acrimind or not.

Tribuna President: We are not here to decide if you are a criminad. We are going to
decide from information if you are an enemy combatant.

Detainee: Okay.

Tribuna President: At any time during this sesson you have a question of what we are
doing you may ask me a anytime.

Tribuna President: Do you wish to make a statement to this Tribunal?

Detainee: | have dready told my story to my Persond Representative.

Tribund President: The Persona Representative will provide us the same information
that you discussed previoudy and | understand that During this part you will have a
chance and an opportunity to add, change, confirm, or deny whatever he says. Before we
gart this | would like to ask you to promise to tell the truth. And we have a statement
that we cdl an oath, the Mudim oath to tell the truth. Do you want to take that oath?

Detainee; Yes.

[The detainee was sworn using the Mudim oath.]

ISN #900
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Tribund President; Persona Representative you may assist the detainee in his statement.

Persond Representative: | am going to tell the Tribund what we talked about last week.
If | say something wrong you correct it.

Detainee: | don't want to talk about it because | have dready talked about it. You go
ahead and read and that will be okay.

Personal Representative: Okay.

Detainee: | will tell my whole story for you guys but you promise me that you will listen
to me and believe me. | will tell you everything how | got captured and how | got there.
But you have to be honest with me. If you have any proof or you provethat 1 am a
crimind | am ready for any punishment. | want you to go by the law.

Personal Representative [reading from notes taken during his earlier interview with the
detainee]: My uncle gave me some money to go buy something a the market but it was
prayer time so | went to the Mosque to say my prayers. At the Mosgue | was gpproached
by a man who asked where | was from, where did | live, and did | have ajob? | didn't
haveajob. The man said everybody needsto be doing something. The man said that he
would give me ajob to clear minesin Afghanistan. | wanted thisjob but | wanted to talk
to my mother first. The man convinced me not to talk to my mother about clearing mines
but just tell her | got ajob in Afghanistan.

Detainee: My mother wasn't home. Shewas a my father'shouse, | didn'ttell my
mother. | went to Pakistan. My mother wasn't in Pakistan. She went to Khost to visit
my father in Afghanistan.

Personal Representative: [reading] My family told me | wasjust alittle guy and | didn't
need to go to Afghanistan but | wanted to go to work. So the next day | met the same two
men in front of the Mosque. | talked to them then went home and spent the night and
packed. The next day | went back to the Mosque and | saw the two men in awhite
Corollacar. The motioned for meto cometo the car. | got inthe car and we droveto a
mountain area, which was a center for mine training where | met more people. We spent
the night there. In the morning a list of names was presented. | got an ID card and they
told me | would be clearing mines with equipment and dogs. | saw a piece of paper and it
had the name Hezb-E-Idamic onit and alist of things.

Detainee: | didn't see any names on the list but it talked about the training and how we
would clear the mines.

Persond Representative: [reading] The man gave me two smdl pills each day, which
made me deepy and forget about my family. Two men came and told me to fire guns

they said everybody doesthisand it is fun. These men's names were number two and
number three.

ISN #900
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Detainee: No.

Persond Representative; Do you remember what their names were?
Detainee: Their nameswere Aziz and Hasan.

Personal Representative: [reading] Aziz was from Kashmir, Pakistan.

Detainee: | didn't know him and | am not sure. The other person that introduced him to
me sad he was from Kashmir, Pakistan.

Personal Representative: [reading] The men gave me injectionsinthe leg and |

hallucinated about many things, like my nose coming off and giving my ear to people.
We were a the camp for twelve days.

Detainee: | am not sure about the twelve days, hetold me we were going to be staying
for twelve days. | think we stayed for 2to 5 days. | think | am not sure.

Personal Representative: [reading] | wanted to go see my mom in Khost before leaving
to Kabul.

Detainee: | didn't say that When | went to Khost | was thinking about my mother.
Personal Representative: Okay, but you saw your mother and you told her good-bye.
Detainee; Yes.

Personal Representative: [reading] | went to Khost inataxi. There was another man
with me and his name was number forty-two.

Detainee: Including me there was four people, me, Nadir, number thirty-nine and
number forty-two.

Persond Representative: [reading] Then we ate lunch and went to Kabul and Stayed in a
hotel. Number thirty-nine told me to stay in my hotel room. So 1 spent the night there
and number thirty-nine gave me some money and four bombs in a bag.

Detainee: No they didn't give me that.

Persond Representative: [reading] | then went to a Bazaar in Kabul.

Detainee: Yes | went to the Bazaar but they did not give me the bomb and the money.
They gaveit to Nadir.
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Personal Representative: They gave the bombs to Nadir?
Detainee: Yesthey gave it to Nadir.

Persond Representative: [reading] Nadir took two of the bombs and put them in my
pocket. Nadir threatened to kill me,

Detainee: No.

Persond Representative: [reading] Something happened; 1 don't know what it was but

people were running everywhere. Then somebody arrested me and took to Bagram and
then here.

Personal Representative: That is the end of what we spoke about. The detainee was
arrested with Nadir, number thirty-nine and number forty-two.

Detainee: | don't know about the others. | know | was captured at that time.

Persond Representative: Do you know the name of the man that was captured at the
sametime?

Detainee: | am not sure about the rest of them if they got captured or not. But when they
captured me | told them about the (inaudible). | don't have the right information.

Tribund Presdent: Isthere anything ese that youwould like to tell us?
Detainee: What do you want meto tell you?

Tribuna President: Anything more about what we were given. Where you were
recruited, what training you had, and how you were arrested. Anything more about that,
which you can add from what the Personal Representative, said.

Detainee: There was some more information that my Persona Representative did not
talk about They showed me how to use the grenade, how to throw the bomb. They told
me there is an organization in Afghanistan, an office were | could work with clearing
mines. One mine exploded next to me but | did not get hurt.

Tribuna President: Does that conclude your statements?

Detainee: Before | was captured in Kabul they gave me orange chewing gum, chocolate
candy and atablet. When | took this pill | didn't know what | did. | was out of ray mind
| couldn't think clearly.

Tribund President: Anything else?
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Detainee: No.

Tribuna President: Personal Representative do you have any questions for the detainee?

Persond Representative: No Sir.

Tribund President: Recorder do you have any questions for the detainee?

Recorder: No gr.

Tribund President: Do the board members have any questions for the detainee?
Tribunal Members: No gir.

Tribund President: Do you have any other evidence to present to this Tribuna?
Detainee: What kind of evidence?

Tribund Presdent: Do you have any documents for example?

Detainee: | think | want the witnesses, the people that were captured withme. | want
them to be here aso. If they give testimony against me as being a member of the Tdiban
or Al-Qaidathat is okay. All of my statements are true. If my witnesses are here they
can hear al my statements and say they aretrue.

Tribund President: These witnesses do you have their names and where they can be
found?

Detainee: | have been told that they are here and then | was told that they werekilled. |
have also been told that they were back in Afghanistan with the government. | am not
surewherethey are.

Tribund Presdent: Do you have a complete name for them so we can attempt to find
them?

Detainee: | don't know their complete names and | don't have any information about
them.

Tribund Presdent: Without a complete name we are unable to find them and locate
them for you so it is not reasonable for us to provide them &t thistime. We will consider
your statements during our deliberations.

Tribund President: Persond Representative do you have any other evidence to present to
this Tribund?
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Persond Representative: No Sir.

AUTHENTICATION

| certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Tribunal President
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Summarized Detainee Statement

Tribuna President: | note that you wanted to participate in this Tribund and that
originally you had asked for awitness, but then you chose to, decided not to have a
witness. Isthat correct?

Detainee: Where would he come from? Saudi Arabia?

Tribuna President: No, your witness could have written a statement and provided a
Statement and sent it here.

Detainee: | have awitness. The Saudi government.

Tribuna President: | didn't understand.

Detainee: | have awitness. The Saudi government could be my witness,

Tribund President: The Saudi government is your witness?

Detainee: Yes. My Persond Representative said | |eft Saudi Arabia after September
ﬂ:h but the Saudi government can be awitness for me and say | |eft before September

Tribund President: And how can the Saudi Arabia government natify us or let us know
or tetify that you left after September 11*?

Detainee: No one can leave the airport without being registered: departure date, what
stime of day.

Tribuna President: Areyou saying that wasin your passport or your visa?
Detainee: It wasin my passport.
Tribund President: And where is your passport?

Detainee: It was taken by the Massoud government and when | left, | left al my
bel ongings behind.

Tribund President: Okay. Would the Saudi government be able to dispute any of the
other alegations that were presented to you by your Persond Representative?

Detainee: They can get in contact with my parents and ask them why | left Saudi Arabia

Tribunal President: Okay, will you be ableto tell us that information as well?
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Detainee: | was accompanied by my cousin.

Tribund President: We will go into your statement in just a moment. | just wanted to
veify that you did withdraw your request for your witness. Your origind witness
request.

Detainee: | am aprisoner. How am | going to get my witness here, from dl the way at
the end of the world?

Tribund President: During one of the interviews that you had with your Persona
Representative, you asked him to have your father make a statement for you, as awitness.
The Personal Representative did come back to this Tribuna and ask if you could have
thiswitness.

Detainee. But you refused.

Tribund President: We asked you a question. We asked you if your father could testify
to any of the dlegations on this, on the Unclassified Summary and you made the decison
to withdraw; my understanding is you made the decision to withdraw your witness
request.

Detainee: | never said that. No, but my Personal Representative told me the witness will
not be availableto me, available OT being anything else, | said okay then.

Tribund Presdent: You said, "Okay then?' What does that mean?
Detainee: | didn't say anything, but if you can bring that witness, then I'll be happy.

Tribunal Presdent: Are you saying that about your father? Isthat the withessyou're
talking about now?

Detainee: Yes, my father.

Tribuna Presdent: Okay, Persond Representative, would you give me an explanation as
to what happened during the interview?

Personal Representative: Yes, maiam. | asked the detainee if his father would be able to
shed any light on any of the other alegations that are in the unclassfied summary. To
the best of my recollection, the detainee said no.

Detainee: | did not say no. When | wastold that | was refused that request, | told him
okay man, the Saudi government would be my other witness. That's the best witnessto
have.
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Persond Representative: | don't remember the Saudi government being cdled as a
witness.

Detainee: | asked if he could ask Saudi Arabiawhat time | [€ft.

Persond Representative: | don't remember that.

Tribund President: Abd Al Sdam, would the Saudi government be able to dispute any of
the other allegations on the unclassified summary besides the one of when you left Saudi
Arabia?

Detainee: They could also contact my parents, my parents know everything.

Tribuna President: We will take a brief recess and allow the Tribuna to discuss this and
we will decide whether we should go on or not.

The Tribunal recessed to discuss the issue.

The Tribunal reopened with all persons once again present.
Tribund President: Abd Al Saiam, are you okay?

Detainee: Yes.

Tribund Presdent: You werejust tired?

Detainee: Yes.

Tribund President: We have discussed your witnessrequest and it is our understanding
that your witness request for your father and the Saudi Arabian government would testify
that you traveled to Afghanistan prior to September 11,2001. We are willing to accept
your statement that you did travel to Afghanistan prior to September 11,2001, and we
will continue to review the other alegations on the Unclassified Summary of Evidence.

Y ou have the opportunity to respond or make a statement or comment to the other
alegations on the Unclassfied Summary. | will let you know when it istime to do that
Do you understand?

Detainee: Yes.
The Tribunal Presdent continued with the Tribunal process.
Tribuna President: Abd Al Sdam, you may now present any evidence you haveto the

Tribund and make a statement and you have the assistance of your Persond
Representative in doing so. Do you want to present information to the Tribuna ?
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Detainee: How did 1 become an enemy combatant? Why do they call me mat?

Tribund President: There's supporting evidence that gives us an ideathat you may be an
enemy combatant. We did not, this Tribuna did not make that decison. Our decisonis
to determine if you are still considered or should be considered an enemy combatant.

Detainee: First | am not an enemy combatant, and second, | am not a member of Al
Qaida. Who am | that | can be a member of Al Qaida? Why would | be so important to
bein Al Qaida? |1 am not in Al Qaida and second, | went to Afghanistan to visit only, not
to fight, not to be a member of an organization, or not to do anything. | went there to
vist. That'swhat | am contesting.

Tribuna President: Abd Al Sdam, would you like to make your statement or any other
comments under oath? We will offer you a Mudim oath.

Detainee: Okay, if thereis an oath, | will take it. | am ready to.
Tribuna President: Recorder, please administer the Mudim oath.
The Detainee was sworn using theMudim oath.

Tribuna Presdent: Abd Al Salam, would yax like to respond to the other alegations on
the Unclassfied Summary?

Detainee: Yes, | would.
Tribund President: Persond Representative, would you like to assist us with that please?

The Personal Representative read the allegations to the detaineeand the detainee
answered asfollows:

3,a. Thedetaineeisa member of A] Qaida and the Taliban.

Detainee: How could 1 be a member of Al Qaidaand the Tdiban if | was only there for
three months? That was the firgt time for me to leave Saudi Arabia. That was the first
time | left Saudi Arabia. | left when | was 17 years old and there are proof in the papers
that were found by the Northern Alliance that show that we went there to get trestment in
ahospita in Pakistan. | am not amember of Al Qaidaor the Tdiban, and | never thought
of it and they never came up to me.

3.8.1. Thedetaineetraveled to Afghanistan after 11 September 2001.

Detainee: That is not correct. First that is not true. | left Saudi Arabia before the
September 11 incident and | went to Pakistan to seek medicd treatment. Wetook an
appointment with the doctor. The appointment was about a month to two months, a
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month and a half to two months. So during the short period of time we were in Pakistan,
we met aman there and we spoke about Afghanistan, so we decided to go and visit
Afghanisan. So | went from Pakistan to Afghanistan. | stayed there for a short period of
time and went back to Pakistan for the treatment. When we got to Pakistan, we stayed in
the border in acity cal Quetta We stayed for five days to get to the airport. The fifth
day of being there, the United States was attacked. The borders were closed, the arports
were closed, every means of transportation was closed. They told us to go back to
Afghanistan until everything settles down. Then you can come back to Pekistan. We
weretold in Pakistan that they were arresting any Arabs. Any Arab that was visiting or
whatever you were doing there, you were being arrested.  So they told us to go back to
Afghanigtan and stay there amonth, and then come back. And my leaving there was
before the attack. And you can check the computers, the travel computers in Saudi
Arabia. You have connections, ardationship between the United States and Saudi
Arabig, and | don't think Saudi Arabiawould lose that information.

3.a.2. The detainee asssted anti-coalition troopswhile at a Taliban Center near
Khwajajaghar, Afghanistan.

Detainee: | never fought. | have never said that in any interrogation, | went there just to
wait until it wastime for me to go back acrossthe border. | did not go there to fight. |
never fought, never. Any person who would fight is probably someone who istrained or
part of the military or he knows how to use-he knows how to fight. | was only there a
few months, so how could | be afighter?

3.a3. The detaineereceived weapons training in Afghanistan.

Detainee: When | was waiting in Khwaggaghar, there were youth there who were
training on Kaashnikov rifles. | did not have anything eseto do, so| stayed there and |
fired wegpons. They had adummy person, or atarget, and | fired at that.

3.a.4. One of the detainee's known aliaseswas on a lig of captured Al Qaida
member sthat was discovered on a computer hard drivein an alleged Al Qaida
resdence.

Detainee. What isthat name that was found in the computer?

Tribuna President: Areyou saying that your name was not on the computer list?
Detainee: What is the name that was found and what was my job there?

Tribund President: On the dlegation, it does not say what name or what the job was.

Are you familiar with or has anyone ever spoken to you about your name being on alist
found in an Al Qada house?
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Detainee: | only heard it from my Personal Representative. | have never heard it from
anyone else before, and | have heard from the other detaineesthat they have the same
allegation and accusations against them, and | think this accusation isfalse. It is made
up, cooked up, against us. That dress isnot my size.

3.b. The detainee participated in military operations against the coalition.

Detainee: How could | participate in fighting when | wasjust waiting in one spot and
never did that. If thisistrue, just show me where | participated in those fights. Where?
How can my Personal Representative bring a list of accusations? There is no explanation
whatsoever that explains what | was part of, No explanation.

3.b.I, The detainee admitted he went to Afghanistan to fight.

Detainee; Lies! | have never said that before. | am sure that my investigation,
interrogation files does not have any of that in it.

3.b.2. The detainee was captured with an AK-47 rifle near Maiar-e-Sharif.

Detainee: When we were moved from one place to another, we were each given a
weapon to protect ourselves from the public. The public was attacking us and we walked
about three kilometers and we were put in buses or transportation vehicles and the
weapons were taken away from us. So when we were arrested, we did not have a weapon
on us and that's not the weapon [referring to "AK-47"]. | only know the weapon is called
the Kalashnikov. | don't know if that is the true name. | know it as being called the

Kalashnikov. | never mentioned that name ["AK-47"] in the interrogation, I've only said
Kalashnikov.

Tribunal President: That is another name for the Kalashnikov.
Detainee: | did not know that.
Tribunal President: Do you have any other comments that you would like to add?

Detainee: After | saw my Personal Representative, | went back and asked for
interrogators and investigators and | wanted to ask how did they bring those accusations
against me.

Tribunal President: Do you have any other comments, or is that the end of your
statement?

Detainee: Do you have awitness that can prove those accusations? If so, then | want a
witness, too.

Tribunal President: Y ou had an opportunity to request a witness.

ISN #132
Enclosure (3)
Page 6 of 12
UNCLASSIFIED//FOUO 002965



UNCLASSIFIED//FOUO

Detainee: But | want awitness from you.

Tribund President: Thisis the witness [referring to the Unclassified Summary of
Evidence]. Thisisthe government'switness. These are the government's statements.

Detainee: Y ou have awitness with you, which ismy file, and my filewill be the
opposite of those accusations. Those accusations arc not in my file.

Tribuna President: We'll consder all the information mat is being provided to us, which
includes your comments, the accusations from the government and the classified
information. Persond Representative, do you have any questions for the detainee?
Persond Representative: No, maam.

Tribund Presdent: Recorder, do you have any questions for the detainee?
Recorder: No, maam.

Tribund President: Do any Tribund members have questions for the detainee?
Member: Yes, maam. Where in Pakistan were you going for medicd treatment?
Detainee: Am | inaninterrogation or am | in court?

Member: Neither.

Detainee: So, what is this then?

Tribund President: ThisisaTribuna. Do you understand? We explained the process of
the Tribund; thisis not a court.

Detainee: | am ready to answer now.

Tribuna President: Okay. Would you please repest the question?
Member: Where in Pakistan were you going for the treatment?
Detainee: Karachi.

Member: What was the name of the doctor?

Detainee: | do not know, but | wasjust accompanying my cousin. My cousin hed al the
papers, dl the forms, everything in the bag and it was locked. | am sure 100% that al my
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paperwork, passport, al the medica forms and everything else was in the bag and taken
by the Northern Alliance or the Massoud government.

Member: Y our cousin had the bag and had your passport in it?

Detainee: Y es, everything wasthere.

Member: When you went to Afghanistan, what did you go to do? You said, you did not
sy why, you just said you met a man who talked about Afghanistan and you traveled.
Why did you go there?

Detainee: | went to visit only. Wehad ahardtime. It was along time because the
doctor was on vacation. The doctor was on vacation, so we had to wait along time, O
we decided to go and visit.

Member: | have no further questions. Thank you.

Member: Y ou mentioned that when you were moving from one place to another in
Afghanigtan, you were given a wegpon to protect yoursdlf.

Detainee How?

Member: That's what youtold us. You said that you were given aweapon to protect
yourself when you were moving from one place to another.

Detainee: When we were forced to move from Konduz to the city of Mazar-e-Sharif. So
Konduz was given without a fight.

Member: You sad the city of Rukundose and Duston?

Detainee: Konduz and Mazar-e-Sharif.

Member: Okay, got it. Andwere you il traveling with your cousin at that time?
Detainee: My cousin was killed when we pulled away from Khwagaghar.

Member: Who were you - when you were pulling away, is it Khwggaghar? - who were
you with at that time? What group of people?

Detainee: The people in the firgt line were Afghanis, Uzbeks, and there were Arabs. The
people that cook and everyone else, they gathered together.

Member: What part of the line were you? Were you part of the front line? Or were you
part of the cooks?
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Detainee: Therewas aplace| sayed in. | wasin astop station where the cooks and the
vigtors were.

Member: And when they left, you left with them?
Detainee: When we pulled away? Yes.

Member: |s that when they gave you the wegpon?
Detainee: Yes.

Member: And who was it that gave you the weagpon? | am not looking for a name of a
person, hut was it the Tdiban soldiers, or who was it that gave you the wegpon?

Detainee: Of course h was a soldier from the Tdiban. He brought his vehicle. It had
weapons in it and everyone took one.

Member: And then you withdrew from there to Mazar-e-Sharif, is that what happened?
Detainee: No we pulled away from Konduz.

Member: Konduz, okay.

Detainee: And from Konduz to Mazar-e-Sharif.

Member: And were you, did you continue to travel with those, that group of people from
Khwggaghar, to Konduz, and then to Mazar-e-Sharif, same group of people the same
way?

Detainee: Y es, but when we got to Konduz, we stayed there for about nine days. But
when we got there, everyone went their separate ways. The Uzbeks went in one vehicle,
the Arabs went in one, and everyone separated in a vehicle according to what they were.

Member: And did you turn your wegpon back to the people in Mazar-e-Sharif, is that
where you gave up your weapon?

Detanee Yes. We weretold to put our wegpons down, give it to them, and go to the
bus for transportation. | told them that | did not have anything, and that | just wanted to
go back to Pakistan to go to any embassy and get another passport.

Member: | just want to make sure | understand, so you turned in your wegpon in Mazar-
e-Shaif, went on the buses, and that's when they took you away?

Detainee; Before Mazar-e-Sharif. Three kilometers before Mazar-e-Sharif.
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Member: Where you turned in the weagpons?
Detainee: Yes, before the city.
Member: Okay, | have no further questions.

Tribuna President: You said that you traveled to Pakistan and Afghanistan prior to
September. Can you tell me what month that you traveled to Pakistan and Afghanistan?

Detainee: | forgat, | don't know exactly. But the Saudi government cantell you exactly
when | [eft.

Tribund President: Was it one week, or a couple of months? Can you just give me a
generd ided?

Detainee: About two months.
Tribund President: About two months before?
Detainee: Two months or a month and a half gpproximately. Before the attack.

Tribund President: Okay. You sad that you had a doctor's appointment with a doctor in
Pakistan.

Detainee: Yes.

Tribund President: Well, if you had an appointment, why was it that when you got there,
the doctor was gone on vacation?

Detainee: It was not an gppointment with the same doctor. A person in Saudi Arabia
gave us the doctor, where he was located, and told us when to go. When we got there, we
found out he was on vacation. They told us about amonth or amonth and ahdf, two
months, then come back.

Tribund President: So did you spend some time in Pakistan while you were waiting for
the doctor to come back from vacation?

Detainee; Shortly.

Tribuna President: So when you traveled to Afghanistan to visit, was it before the
bombing of September 11" or &fter?

Detainee Before.

Tribuna President: Do you know how far before? Was it one week, two weeks?
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Detainee: | do not know.
Tribuna President: How long were you in Afghanistan after the bombing?

Detainee: | do not remember. Nine Ramadan, which is September 9* .
Tribund President: So it was before or during or after Ramadan?

Detainee: September 9", that's Ramadan. | know the Idamic calendar, which is
September.

Tribund President: Okay, that's when you, how long did you stay in Afghanistan before
you were captured, or when were you captured?

Detainee; About three months.

Tribund Presdent: So we are looking at probably November, December you were
captured?

Detainee: 1 do not know. It was before Ramadan. | do not know exactly.

Tribund Presdent: Okay. Were youtrying to get back to Pakistan to try to make it to
the doctor's gppointment?

Detainee: Y es, we came back to Pakistan. We got to Quetta, which is a city and Pakistan
was the borderline.

Tribund Presdent: Isthat where the doctor was located?
Detainee: No, not for sure, no.
Tribund President: Where was the doctor |ocated?

Detainee: We cameto Quettato buy ticketsto go to Karachi where the doctor was
located. Onthefifth day, we stayed in Quetta, the incident happened.

Tribuna President: Did you recelve any type of training while you were in Afghanistan?
Detainee: We only got trained on the Kaashnikov.

Tribund President: And can you identify who was giving the training? Were they
soldiers?

Detainee; Soldiers.
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Tribuna President: Did. you have to fire any wegpons while you were in Afghanistan or
while you were leaving Afghanigtan?

Detainee: Never. | did not have awegpon. The only time | had awegpon was at the stop
sation.

Tribuna President: Okay, that's al the questions that | have.

Tribuna President: Arethere any comments or statements that you would like to make
to us?

Detainee: | want to know what will happen now.

Tribuna President: This Tribund will congder dl the information that has been givento
us, by you, by the government and dl the classfied information. We will determine
whether you should remain as an enemy combatant or not And then | will further
explain it as we go through the Tribuna process.

Detainee: | can guarantee you that none of uswill be innocent, not even one prisoner will
be leaving. | hope that someone will be fair and just | hope you follow die oath you
took under the supervision of the United States.

Tribund President: | promise you that we did take an oath and we will abide by the oath
and there is a higher authority above usthat will review al of the proceedings.

Detainee: | am not saying you are liars.

Tribund President: Personal Representative, do you bave any other evidence, or does the
detainee have previoudy approved witnesses to present to the Tribuna ?

Persond Representative: No, maam.

Tribund Presdent: All unclassfied evidence having been provided to the Tribund, this
concludes this Tribuna session.

AUTHENTICATION

| certify the materid contained in this transcript is atrue and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.
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Shmmarized Detainee Statement

Tribuna Presdent: | understand there may be some confusion about the name that we
should use. Persona Representative would you darify that information for us please?

Persond Representative: Y es, maam. The government has his name as Abdul Hefiz,
but the detainee prefers to use the name Abdul Qawi.

Detainee: Yes.

The Tribunal Presdent informed the detainee regar ding the Convening Authority
for the Tribunal, the purpose of the Tribunal, and hisrightsunder this Tribunal.

Tribund Presdent: Abdul Qawi, do you understand this process?

Detainee: | am listening and sitting here; yes, | understand.

Tribuna Presdent: Do you have any questions concerning the Tribunal process?
Detaines: Yes.

Tribund President: You have questions?

Detainee: Yes.

Tribund Presdent: What arethe questions?

Detainee: Should | ask now or at the end of the Tribunal?

Tribund President: If you have a question in reference to the process, you can ask the
guestion now.

Detainee: | am asking about dl me evidence and the classfied information about me. If
someone has accused me of dl these accusations about me, | would liketo look at dl the
evidence and documentsto find out if it istrue or not. | am not sure, so | don't
understand why | cannot see these documents.

Tribund President: You have had the opportunity to look at the unclassified evidence,
and you will have the opportunity to response to the unclassified evidence in just one
moment. The classfied information cannot be seen by you for reasons of national
security. Do you have any other questions?

Detainee: Actudly, I am a human, a member of thisworld. But | don't know which
documents or which evidence you are basing your decison on concerning my status. If
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some classfied information states something about me, | would like the opportunity see it
and refute it. 1 fed | have the right to know about the classfied information.

Tribuna President: This Tribund has not seen the classfied information yet. Our
decison will be based on the unclassfied evidence, as well asyour statement, and aso
the classfied information.

Detainee: Actudly, | have never been ina Tribunal. Thisismy first. Inour culture, if
someone is accused of something, they are shown the evidence. In Afghanistan, when
they accuse someone, they tell them all the evidence.

Tribuna President: | understand. This Tribuna does not make the rules. These arerules
that are determined by higher authority in Washington, D.C. This Tribuna cannot
change the rules a thistime.

The Tribunal Presdent continued with the Tribunal process. The Recorder
introduced the Unclassified Summary of Evidence (Exhibit R-1) and the FBI
redaction certification (Exhibit R-2). The Recorder then began to explained the
Unclassfied Summary of Evidence.

Recorder: Madame President, | direct your attention to the Unclassfied Summary,
paragraph three, point number one, and | will read through dl eight points. The detainee
was dfiliated with the death of two individuas in Kabul, Afghanistan, and worked for
the Taliban 40-Man Militia group under a known Tdiban commander.

Detainee: Isit okay if | answer that question?

Tribuna President: Allow us to go through each point first, and then we will go over it
again and alow you to answer the dlegations.

Detainee: | have asickness, and | may forget from number one to number eight, which
alegation is which.

Tribund President: Abdul, we will read each point again, and after each point, you can
respond to each point.

Detainee: Okay.

The Recorder read therest of the Unclassfied Summary of Evidence, and had no
mor e evidence to present during the unclassfied portion of the Tribunal.

Tribund Presdent: Abdul Qawi, you may now present any evidence you have to the
Tribuna, and you have the assstance of your Persona Representative in doing so. |
understand that you want to present information to this Tribuna. Would like to make
your statement under oath?
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Detainee: | don't know about the laws and regulations. Whatever itis, | will do it.
Tribunal President: Abdul, we can administer a Muslim oath to you.

Detainee: Actualy, | don't have any claim on Americans. | don't have anythingto claim
on Americans, but Americans have claims on me as an enemy combatant. America
brought me here.

Tribunal President: My question to you Abdul, isif you would like to take a Muslim
oath. Yes or no.

Detainee: Whatever thelaw is, because all these statement X have said are dl true. Sol
don't know if it is still necessary for me to do the oath (inaudible). | wasjust in my home
when they captured me and brought me here. | didn't do anything. So whatever | said is
true. Itisdl true. Ifl have to take an oath, so | don't know.

Tribunal President: Recorder, administer the Muslim oath,

Personal Representative: Y our Honor, before in our in interview yesterday, | went over
this issue with him, and he told me that he did not want to take the Muslim oath for some
cultural reasons. He might feel more pressure because of the Tribunal,

Detainee: | talked with my representative yesterday that our culture in our country is, if
you take the Islamic oath, and in a situation where the witness is not available or not
present, then the next person takes the oath. | don't know. | told my representative, if
that's the first time, | could take the oath. But if there is another Tribunal, then | don't
fed comfortable in taking the oath. But if there is only going to be one Tribunal, then 1
can take the oath.

Tribunal President: Abdul, thisisthe only Tribunal that you will be before. Thereis
another board, depending on if we decide you are an enemy combatant or not. You are
not required to take the Muslim oath, and we will still consider your statement whether
you take the Muslim oath or not We want to consider your religious beliefs and we will
administer a Muslim oath if you would like. Abdul, |1 need an answer, yes or no, right
now, SO we can move on.

Detainee: If it is needed of me, if thisis your law or regulation, then | will.
Tribunal President: Recorder, please administer the Muslim oath.
The Detainee was sworn using the Muslim oath.

Tribunal President: Abdul Qawi you may begin, and please remember to speak in shorter
sentences so we can make sure we cantranslate everything that you say.
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Detainee; | don't know. Sometimes the Pashtu language isthe way itis. Itislonger.

Tribund President: | understand. Wewill use the Persona Representativeto read each
alegation and you will be able to respond to each alegation.

3.1. Detainee was affiliated with the death of two individualsin Kabul, Afghanistan,
and wor ked for the Taliban 40-Man Militia group under aknown Taliban
commander.

Detainee: | don't know abouit killing anybody or those two people that got killed. | do
not work for the Taliban. Y ou can ask about me, if you have any Taiban members here.
| am apoor person.

3.2. When captured, the detainee was in possesson of a personne (sic) phonebook
and a satellite telephone.

Detainee: Actualy that was not mine. The telephone was not mine. | don't even know
how to use that telephone. It belonged to somebody named Abdul Hafiz. | was working
to bring peace. | was working for him as alaborer. He gave me the telephone and | had
it with me when | was captured. That is how they found the telephone on me when | was
captured.

Tribund President: Abdul, can you repeat the name of the person who owned the
telephone, and please spdl it.

Detainee: Actualy, hisnamewasAbdul Hafiz. Abdul. A-B-D-U-L. Héafiz. H-A-F-I-Z.
[Spellings provided by trandator.] | am not educated. | don't know how to spell his
name. | wasworking for him to bring peace. He gave me the telephone in the morning
and told me to put it in my pocket. He told me to work and preach to the people not to
fight. That war is not good. Thisis the reason-that | lost my leg. Fighting is not good.
War does not have good consequences. | had this phone with me until | got captured.

3.3 Thedetaineg s finger prints were found on the phone.

Detainee: Of course, | held it and grabbed it with my hands. At the time he gave me the
phone, T held it with both of my handsand | put it in my pocket until thetime | got
captured. Then | took it out from my pocket and held it with both hands. Of course my
fingerprints would show on the phone. Thisisobvious.

3.4. Thedetainee attempted to call an Al Qaida member who islinked to the
murder of an International Committee of the Red Crossworker.
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Detainee: The telephone was not mine. | don't know how to use it | don't have any
information or know what Al Qadais. | heard about Al Qaidain the (inaudible) and here
in Cuba

3.5. The Al Qaida member isidentified asa Taliban and Al Qaida commander.

Detainee: Me? The detainee?
Personal Representative: The member that he is accused of calling.

Detainee: Thereis abig difference, because | was working to bring peace. These
allegations accuse me of causing war and fighting in Afghanistan. | did not call anybody
because | don't know how to use the telephone and it did not belong to me. 1t does not

make any sense because | working to bring peace and would not call someone to do such
athing.

3.6. The detainee's satellite phone has been linked to the Inter national Committee
of the Red Cross murder.

Detainee: | don't know about that because that telephone was not mine. If | was using
that telephone, or any other evidence on me, or any proof that | was killing someone, |
don't know about that. 1t might be, but that telephone was not mine.

3.7. Thedetainee admitted heknew that the phonein his possesson contained
telephone numbers of individuals who wer e enemies of the U.S.

Detainee: That is not right because | till say that phone was not mine. If | could not use
the phone, how would I know whose number is on the phone? | never admitted to athing
like that. Perhaps it was a mistake or misunderstanding in the trandation. It does not
make sense. The telephone was not mine and | did not know how to use the phone, so
how was | to know whose number is on the phone?

3.8. When the detainee was queried regarding his knowledge of the I nter national
Committee of the Red Cross murder, he sated he did not know where " he' was
killed. Detaineewasthen advised that he was not provided information regarding
the International Committee of the Red Cross (sSc) gender.

Detainee: | did not know anything about it. That'swhy | did not give any information. |
did not know anything about this killing, this member of the International Committee of
the Red Cross. If someone gets killed close to my village, close to my house, then maybe
| would know. But he got killed in Afghanistan, somewhere that | don't know. | don't
have any information because | did not know anything about it. | am from Kandahar, the
city of Kandahar, where we have a village. | am from the village caled Marroof.
Sometimes the water hits the ground, like achanndl. There is awater pump near my
house.
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Tribund Presdent: Abdul, that is the end of the alegations. Would you like to add
anything else to your statement?

Detainee: Actudly, since they brought me here, | told all the information regarding my
fileor chart. Everything | knew. But | would like to ask where the International
Committee of the Red Cross person was killed? The reason | gave my address was
because my house was there. So if that person was killed near my house, | would like to
know.

Tribuna Presdent: Abdul, we don't know where. We don't have that information here.
We only have the information in front of us now.

Detainee: If you guys don't know, | don't know either. Thisis one of the dlegationsin
my chart, in my file, that amember of the International Committee of the Red Cross has
beenkilled. Soif you guys don't know, then L don't know either. Why then, are you
blaming me for these deaths? | am not guilty, so why do you clamthat | am guilty?

Tribund President: We will ask you, Abdul, some more questions and then maybe we
will be able to determine some answers. We are not able to answer the questionsin
reference to the International Committee of the Red Cross member.

Tribuna President: Persona Representative, do you have any questions for the detainee?
Persond Representative: No maam, | do not
Tribund President:. Recorder, do you have any questions for the detainee?

Recorder: | have one.

Recorder: Abdul Qawi, point number seven says the telephone contained numbers of
individuals who are enemies of the U.S. Can you tel me what you meant by a possble
trandation problem?

Detainee: Thereason | sad that was that the telephone was not mine, and it did not
belong to me, and | did not know how to useit. | could not operate it, and | don't know
whaose number it was on the phone because | don't know how to see the number or use
the phone. But someone gave the phone to me, and | had it until 1 got captured, and |
took it out of my pocket and gaveit to the Americans.

Recorder: Andwas that mistrand ated?

Detainee: Actudly, if 1 knew the telephone had some numbers, which would cause
trouble for me, how do | say that? Of course | am saying my Situation may not be right,
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because | never used the phone or | did not know how to use the phone. So how can they
accuse me of knowing these peopl€e's numbers?

Recorder: Thank you. That'sal | have, maam.

Tribuna President: Thank you. Do any Tribunal members have any questions for the
detainee?

Member: Yes, maam. Earlier you mentioned that you had a sckness that might make
you not remember. What is that?

Detainee: Actudly, | have the disease of forgetting everything. | remember something
and in the next minute, | can't remember. Even when | pray, when | use beads for prayer,
sometimes | forget to sy the verseswhen | use it Thisis the kind of disease | have. |
told them onthefirst day 1 was brought herethat | have this kind of disease.

Member: When you worked for Abdul Hafiz, what exactly did you do?

Detainee: Hetold me, let'swork to bring peace, that war is not good, and | said, okay, |
will work for you.

Member: That'sal | have, maam.
Member: Was Abdul Hefiz a good person?

Detainee: | saw nothing wrong with him. | did not see anything that would tell me he
was abad person. | did not ask him any questions. He had this motorcycle. That wasit.
| did not see any bad behavior.

Member: Did he work for an organization?

Detainee: No, | don't know about any organization. They were like atribe, akind of
organization to try to bring peace.

Member: Did Abdul Hafiz work for any organizations?

Detainee: 'Y ou mean an organization like the obvious organizations in Afghanistan, like
an Idamic organization? Do you mean these organizations? What do you mean?

Member: Yes. Like some type of organization that would be an internationa
organization coming and working for peace.

Detainee: Actudly, | don't know about that because| wasn't given permission to ask
him, because | just worked for him and he was my boss. | was just aworker. Normdly,
in our country, bosses ask dl the questions from the worker. The worker does not ask the
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boss questions. He told me the Pashtu government, and al these people that spesk
Pashtu, that thiswas our government and let's work for the peace. Hewas preaching in
the village to bring the peace, for the peace.

Member: Wha was Abdul Hafiz doing on the morning that you were captured?

Detainee: Actually, he was with me, but we separated because his motorcycle was not
working. He had some problems and he told me he was going to fix his motorcycle. We
went our separate ways and that's when | was captured.

Member: Why would Abdul H&fiz give you the telephone if you did not know how to
useit?

Detainee: Actually, hetold me we were coming from Kandahar to Mazat, and he asked
because there was a checkpoint, aplace we were not supposed to pass. Hetold me that
he did not have any documents to have the phone with him. So he said, "Y ou can have
my phone because you are handicapped and 1 don't think they will searchyou. They
would probably search me and ask me where the documents or the permission to carry
the phone with me [is]." Thisisthe reason he gave methe phone. | eventold him that |
did not know how to use the phone and he told me don't worry about it If they asked me
why | have the phone, he said he will talk to them about that. | am sorry if | say
anything, because from the first day my brain is [not] working properly. If | said
something in my interrogation that was different from what | am saying today. .

Member: Just aminute ago, you indicated that the man with the motorcycle went to get it
fixed and you split up. You kept the phone. But you dso said that he would tell them

why you had the phone if you got captured with it. But if you weren't with him, how
could he help you?

Detainee: | don'tknow. Like | said, we were coming from Kandahar to Azarga, | wasin
the car and hewas riding his motorcycle. This iswhen he gave me his phone, because he
did not have permission or the right documentsto carry the satellite telephone. Hetold
me if | was to be caught with the phone, that he would spesk up for me. That was when |
was coming from Kandahar. This iswhen he gave me the phone. 1t was before my
capture. He did not tell me anything. He would help me with the phone or something. If
| knew that this would get mein trouble or put meinjail, | would have never carried the
phone with me.

Member: No further questions.
Tribund Presdent: Abdul, haveyou lived in Afghanigan dl your life?

Detainee: Actudly, | have lived in Afghanistan al my life except for the times in Sheen,
Pakistan. Then from Pakistan we went to Spin Buldak, and then we came to our place.
So sometimes, yes | went to Pakistan, and then to Sheen, to come to my house. But my
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family, since 1 got captured, movedto Sheen. They are living in Sheen now, whichisin
Pakistan.

Tribuna President: Did you get paid for working for Hafiz?

Detainee: Actudly, not Abdul Hafiz, but Abdullah, who promised me that he will pay
me five to six thousand (inaudible) amonth. Thisiswhy | was working. Otherwise |
would not have worked.

Tribunal Presdent: Who is Abdullah?

Detainee: Abdullah was the one - it isin my file and my chart - Abdullah was the one
who sent me to Abdul Hafiz. He gave methejob to work for Abdul Hafiz.

Tribund Presdent: Did Abdullah pay you?

Detainee: No, | did not get anything because we would get paid at the end of the month.
But before my month was over, | was captured.

Tribund President: So you worked for Hafiz for lessthan one month?

Detainee: Actualy, 1 did not even spend aday with him. Because that day we went to
work, and his motorcycle was damaged, and he went fix it, and | got captured.

Tribund President: Abdul, what did you do before going to work for Hafiz?
Detainee: Actudly, | did not work because | was handicapped, and | could not do any
job. | wouldjust ask people to hep me. | would ask for charity or donations. | was
living my life this way.

Tribund President: And where were you living at that time?

Detainee. When?

Tribund President: Just before you went to work for Hefiz.

Detainee: | was in Chamoot.

Tribuna President: How long were you living in Chamoot?

Detainee: About eight to nine days.

Tribund President: And where did you come from before Chamoot?

Detainee: | came from Marroof. | am from Marroof.
ISN #1030
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Tribunal Presdent: Did you see any fighters while you were moving from Marroof to
Chamoot?

Detainee: No, because it has mountains and houses. Very poor people.

Tribund President: Can you tell me what month and year you left to go to work for
Hafiz?

Detainee: | don't know about the year or the date. If you can, see the date | got captured.
| am not sure. | think | have spent 17 months here aready. | got captured before
Ramadan. Again, right now, | am not sure. But you can just figure it out from the date of
my capture.

Tribund Presdent: Okay. Where were you arrested?

Detainee: There is another digtrict of Kandahar, they cdl it Kahgraz. Thisis near
Kandahar, and there is the village of Zaboodacon.

Tribund President: Did you have to have a passport or visawith you while you were
traveling from place to another?

Detainee: No, they don't use passports for people from Afghanistan. |1 am Afghani. |
have the right to go from one place to another.

Tribuna Presdent: Wasthere an|.D., or identification papers needed?

Detainee: No, it was not necessary because | was an Afghan. My nationdity was
Afghan, therefore | could go.

Tribuna President: Do you know why you were arrested?

Detainee: The reason, yes. | think T was captured because of this telephone. They told
me al this suff was in the phone, dl these accusations about me are due to this
telephone. Because of this telephone, | was captured. | il say | have nothing to do with
this phone and was just working to bring peace. If | knew, | would not carry the phone.

Tribund President: Who wasit that arrested you?
Detainee: Americans.
Tribund Presdent: So Americanswere at the checkpoint?

Detainee: Actudly, it was not at acheckpoint, it wason aplane. | just ate and dept in
the room and they came and captured me.
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Tribund President: It was awhat?
Trandator interjection: Plane, maybeit wasa helicopter, maybe he does not know.
Tribuna President: Abdul, were you attempting to board the airplane?

Detainee: Actually, they told meto go withthem. | said, "Will you give me clothes?"

They told meyes. | sad, "Okay, I'll go withyou." Thenthey put handcuffs on my
hands.

Tribuna Presdent: Do any Tribuna members have any other questions?

Members. No, maam.

Tribund President: Abdul, do you have any other evidence you would like to present to
the Tribuna?

Detainee: Evidence for what?

Tribuna President: Any other information that will help us to make the right decision.
Detainee: Actudly, no, | don't have any other evidence or information. Thisisthe
condition that they brought me here for. | just told you about it and that was it. And |
didn't do any bad or anything wrong. If | was doing something, then | probably~in that
time | was in Afghanistan to defend mysdif.

Tribuna President: Persona Representative, do you have any other evidence, or does the
detainee have any previoudy gpproved witnesses to present to the Tribuna?

Persond Representative: No, maam.

Tribund Presdent: All unclassified evidence having been provided to the Tribund, this
concludes this Tribunal session.

AUTHENTICATION

| certify the materid contained in this transcript is atrue and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Colond, U.S. Army
Tribuna President
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Summarized Unsworn Detainee Statement

TheTribunal President readtheHearing I nstructionsto the Detainee. The Detainee
confirmed that he under stood the processand had no questions.

The Recorder presented the Unclassified Summary of Evidence (Exhibit R-1) tothe
Tribunal and gaveabrief description of itscontents. A closed session wasrequested at
alater timeto present theclassified evidencetothe Tribunal

The Detainee opted to take thel slamic oath before making hisstatement tothe
Tribunal.

In regard to the Tdiban, | didn't go to Afghanistan to be part of the Taliban. | went there
for my brother. | have an older brother who was dready there in Afghanistan. My
intention was to go and stay with him for four months and come back. | used to love bim
alot. That istrue; | heard one of the Sheiks, one of the Imams, talking about the fatwa
Thisthat you mentioned, that istrue | heard it. | didn't go there because of thisfawa |
went to our home and my brother called me from Afghanisan. He was trying to
convince me, to tell that, you heard the fatwa and the Sheiks and the Imams talking about
it and tried to convince me, but | didn't hear any of that Then he tried to get through the
affection sde and said you know | missed you and | love you, my brother, come and see
me and stay with me for alittle while. So therefore, | redly, the reason that pushed meto
leave my house is not the Tdiban or anything like that. | went to go see my brother. To
hear the fatwa is not an accusation or it's not acharge or a crime,

ThePersonal Representativewasthen requested to read each statementsfromthe
Unclassified Summary of Evidence (Exhibit R-I) to assist the Detaineein addressing
each point. Hewent on say that the Detainee had already addressed thefirst allegation
and hewouldthereforebegin with point number two.

3.a.2. Detaineetraveled in the summer of 2001 from Saudi Arabiato Pakistan theninto
Quetta, Afghanistan, wher e he sought out Taliban members.

| cannot get to my brother only through the Taiban. That's the only way to get to my
brother. Even if he were with the Codlition Forces, | would have gotten to him. My god
was to get to my brother by any means possible.

3.a.3. Detaineetravel ed to Khawaja Ghar and received weaponstraining in the use of
hand grenades.

Yes. My brother taught me how to use it then. | redly don't know; isit acrime or isit
an accusation; somebody learning about this weapon? Y ou have to keep in mind that |
did not use any weagpons when | waswith my brother. Evento take my turn as aguard,
they wouldn't let me take my turn. On top of that | was redlly young at that time. | was
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only 17 or 18. Sol didn't use nor did | participate in anything, but my brother taught me
how to useit.

3.a.4. Detaineewasalready familiar with the use of the Kalashnikovrifle.

That istrue.

3.a.5. Detaineeretreated to Konduz after bombing raidsbegan in North Afghanistan.

When the operation sarted they ordered me and my brother to go back to Saudi Arabia.
The guy who was in charge of ustold us that Nososurie (ph) was dready in the hands of
the enemy. In the hands of Dostum, who was one of the warlords. He said al roads are
blocked so there is no way you can get out. So we waited and everybody was going to
Kondus which was the only way to go.

5,06. Detainee surrendered in Mazar -e-Sharifand was put in Jenki prison where hewas
wounded inthe prisonuprising.

Yes. That istrue. Yes, it was an uprising in the prison and | was hurt just by standing in
my spot. Again, | redly don't know, isthis an accusation just being there and being
injured.

3.b.l. Detaineewason thefrontlinesin Khawaja Ghar manning a foxhol efor five
months.

Yes, | was with my brother on the front lines but being in charge for five months, that's
the first time | ever heard of this. | was in charge? They never even let me do my guard
turn so how could | bein charge.

3.b.2. The Detainee admitted that he fought with the Taliban.

No, | never fought with the Taliban. | just was with my brother. And | never even shot
one shot.

TheTribunal President confirmed that the Detainee had concluded he'sstatement.
ThePersonal Representativehad thefollowing question:

Persond Representative question

Q. Whenwasthe last time you saw your brother?

A. My brother was with me in the same prison. | saw him when | was getting out of
that prison and that was the last time 1 saw him, After when | wasinjured | don't

know what happened to him
ISN# 073
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The Personal Representative had no further questions. The Tribunal membersposed
thefollowing questions:

Tribund Members quegtions

Q.
A.

>0 » O » O

How old are you?

| think I'm 22 going of my year caendar which is 1403. | think I'm 24 going on
25.

Please tell us about your education. How far did you advance in your sudies?

| reached college and stayed in college only for two months and then...

What is the approximate age of your brother and his name?

His name is Adjhar Rhaman (ph). He is older than me about two or three years.
Have you had military training?

No. Just the Kdashnikov and as | told you my brother taught me how to use hand
grenades.

Q. How did you learnto use the Kdashnikov? Who taught you?

| had one previoustrip to Afghanistan. It was like training to learn how to usethe
Kalashnikov.

Q. Was that with your brother as well?

. Yes, hewaswith metoo. My brother was with me but he wasn't the one who

taught me.

Q. So was your brother then a member of the Tdiban?

>

> O > O

| redly don't know. He was with me s0 | didn't say there long and then came
back.

Did you participate in the intafadeh at Jenki?

No. 1 was hurt, right in my spot | was actudly tied and | was hurt.

Where were you wounded?
In my somach.
ISN# 073
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Q. Gunshot?
A. | redly don't know what it is.

Q. Did you still have aweapon with you when you surrendered at Mazar-e-Sharif?

A. Y eah, when we got to the check point at Mazar-e-Sharif they told us to put our
weapons down.

Q, And you had aKdashnikov and any grenades with you?

A. Yes, | had Kdashnikov and some hand grenades.

Q. How long was your brother in Afghanistan?

A. | redly don't know. | think you can find through the computer or through the
(inaudible) because the Saudi Government ordered his travel his passport
(inaudible). The first time | worked with him, we entered Afghanistan together. |
gtayed only amonth, | came back but he stayed there. That'sthe firg time.

Q. Why did you go the firg time to Afghanistan?

A. Thefirst time my brother when he was there he came back and | wasn't actudly a
dedicated Mudim. | wasn't dedicated or anything. He saw me and said look at
you. You are notaman. You are wasting your time. He Started talking to me
and you don't know how to do anything. No weapons, no training, no education.
You have to be aman. You have to learn. Thiskind of talking got to me.

Q. What did your brother do in Afghanistan?

A. Hedidn't redly much. We used eat and degp and he used to take his guard duties
and that's it really. Not much.

Q. Do you bdievein jihad?

A. | never went to jihad.

ISN# 073
Enclosure (3)
Page 4 of5

00298B

UNCLASSIFIED//FOUO



UNCLASSIFIED//FOUO

Tribund Member's questions

Q. Didyou travel to Afghanistan on a Saudi Arabian passport?
A. Yes.

Q. And who paid for your travel to go there?

A. My brother.

TheTribunal President thanked the Detaineefor participating inthe processand
confirmed that he had no further evidence or witnhessesto present to the Tribunal

TheTribunal President explained theremainder of the Tribunal processtothe
Detaineeand adjourned the Tribunal

AUTHENTICATION

| certify the materid contained in this transcript is atrue and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

olonel, United States Army
Tribunal President
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Summarized Detainee Statement

When asked by the Tribunal President if the detainee understood the CSRT process, the
Detainee answered, "Yes."

When asked by the Tribuna President if the detainee had any questions concerning the
Tribund process, the Detainee answered, "No."

Tribuna Presdent: Do you wish to make a statement to this Tribunal ?
Detainee: Yes,

Tribund Presdent: Would you like to make your statement under oath?
Detainee: What ever | say you will hear.

Tribund President: The oath isjust astatement that you promise to tell the truth.

Detainee: | don't know your oath. When we say it is under god, that is our way of
swearing in. | don't know how you do it.

Tribund President: If you would like to take an oath, we will give you the oath we have.
Detainee: You will not have difficultiesto what | have to say.
Tribund President: Please make your statement.

Detainee: | talk in the name of Allah. First | want to say hello to al of you. lwantto
talk because we are human beings and we need to communicate. If there are any
misunderstandings between us it should be solved through communications. A person
usudly swearsif he has stolen something or told alie to someone. If that is the case the
personwill svear on the Koran. 1 am not lying | am telling the truth. People have told
methat | will be sworn to say if | have worked with the Tdiban or not | am saying, yes|
have worked with the Taliban. Yes | have worked with the Tdiban and interviewed for
the Voice of Americaand the BBC. The reason | worked for the Tdiban is because at
that time the conditions required me to work for the Taliban. Not only me, whoever was
in our country, it was very difficult times and you had to except those conditions.
Working for the Tdiban had nothing to do with being against the Americans. | worked
with the Taliban to make things easy, not to fight against the Americans or make
animogity with any country. My only purpose was to make transportation and
communication easy for the people and to make bribery go away. Thisisagenerd view
of me s0 you can have a generd understanding of me. But concerning the specific
dlegations | would like to talk aout them oneby one. No one could imagine prior to the
Tdiban Governments fall what would happen. It was just something that happened and |
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still don't know how it happened. | now want to talk about the specific alegations
agang me.

3a 1. (Detanee was appointed the Taliban spokesperson for the BBC and Voice of
America) | was working for the BBC and the Voice of Americajust to provide
information about the Stuation in the country. 1t was not to hurt anybody or any side.

3.a2. (Detainee was gppointed the governor of Herat Providence in Afghanistan from
1999 to 2001. Detainee worked for Mullah Omar while serving as governor. The
detainee had control over police and military functions in Herat to include the
adminigtration of the Taliban's two largest divisons. Detainee was required to route all
decisons through Mullah Omar.) When | was governor of Herat | was not working for
one person, | was working for the people and the people in the government. | have not
worked for the leader of the Tdiban. | didn't know him prior to that time and | didn't
know him afterwards. When | worked as governor the people benefited from my
services. When | was governor of Herat, the military branch was under the Department
of Defense. The governor has nothing to do with the military. The Ministry of Defense
sent ordersto the military for whatever needed to be done. The governor has nothing to
do withthat. This can be verified by anyone in Afghanistan.

3.a3. (Detainee was present at aclandestine meeting in October 2001 between Tdiban
and Iranian officids in which Iran pledged to assst the Tdiban in their war with the
United States)) Yes, | participated in that meeting with the Iranians. There was a
committee that came from Kandahar and | joined them and was just Sitting there. They
were conducting the meeting. Myjob was forthe security ofdiis committee. Iwasnot
the sole representative of this committee to talk with the Iranians. They were
responsible; my job was to provide security and safety for the committee. If | were
responsible for the meeting, conducting the meeting, and | was the representative then
why would the committee come from Kandahar. The security was needed because they
were not inasafe building. It was not on a highway where everything would be safe.
The meeting took place in an area off the main road where safety and security was
necessary. That'sthe reason | went to the meeting.

Detainee: Thisis not the only witness| asked for youto provide. Thereason | asked for
thiswitnessis because he is avery wel known person. The government of Afghanistan
knows this person and it should be easy for you to find him. There are many other
witnesses that could testify for me. Yes, | have worked for the Taiban and do not ignore
that | did thisto serve my people and my country. If you say | have done something
againgt Americans or any harm to Americans, | need to seethe proof. Thisisal | had to
say. If you have any questions you may ask me at thistime. | thank you very much for
giving me the opportunity to talk.

Tribuna Presdent: Persona Representative do you have any questions for the Detainee?

Persond Representative: Yes gr.
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Summarized Answversin Response to Questions bv the Per sonal Representative

Q.

When you worked for the (inaudible) when you did the BBC and Voice of

America, approximately what date did you start that work and what date did you
finish that work?

A. | want to say a smdl joke. | thought you were on my side now you are asking

questions. When the Tdiban took over Kandahar that was the beginning of the
interviews.

Whét year?

| don't remember the year, but it was when the Tdiban took over Kandahar. It
was a the time | was going to be gppointed governor of Herat.

When you provided security at this meeting with the Iranians, was the security
police officers or military? What type of security was it?

There were armed post, they were doing the security. | knew the areaand the
crossing points, | knew how to get to that area safdy, so | was like aguide for
them. There were post and they would not let people across the border, this was
like aredtricted area. | went with them and told the post thiswas an officid
meseting and told them to let us crossthe area. | didn't have agun.

Tribund President: Recorder do you have any questions for the Detainee?

Pe\r/sbhgztﬁfggr'@entative; | have one sir.

Snmmamed Answersin Response to Questions by the Recor der

Q.

Regarding the point about your control over the police and military functions, you
sad that the Department of Defense has that control. As the political leader in
Herat what was your relationship with the military |eaders?

Asthe government we have the police as abranch. The military is adifferent
entity. But if there were a danger in Herat, we would inform the military branch
and tell them about the dangers, so they could take extra safety measures. There
were hardly any in our area because they were busy fighting the Northern
Alliance. Mogt of them were in Konduz and Tehar, which is north.

Okay for clarification, did you say the Tdiban was fighting the regiond war, is
this correct? And they were not available for the governor for local defense?
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A. Herat Providence was rdlatively safe; there was not much going on as far as
fighting. If need be | could inform them and they would send forces to Herat.
But there was no need for them.

Tribuna President: Does the board have any questions for the Detainee?

Persond Representative: Yes air.

Summarized Answers in Responseto Questions by the Tribunal Members

Q. Why did you go to Pekistan in early 2002.
A. Isit okay if | take a little time to answer this question?
Tribunal Presdent: Yes.

A. When Herat wastaken over | talked to Karzi over the phone. From Herat | went
to my home in Kandahar. | asked Karzi if it was okay for me to stay a home, he
told meyes. Karzi'sbrother, (inaudible) Ali, sent aperson that told me they had
spoken with Americans. They told me to come and talk to them for three days
and then | would be freed. Atthistimel wassick. | told them | would be there
but | had to speak to my peoplefirgt. | told them not to worry | was going there
for three days and then | would be back, My villageis near Pakistan. Every other
day acar goes to Pakistan and returns. There is constant transportation between
my village and Pakistan. For most vacations people will go to Pakistan. | went
there to get some medications because | wasn't feding good. | left my family at
home | didn't take diem with me. If aperson had the purpose to leave forever, he
would take his family with him. Most people will send there families ahead and
then leave. | had my medication with mewhen | got arrested and it was
confiscated. The person'shouse | was living in, in Pakistan, left and went
somewhere. | was then arrested and brought here.

How long were you in Pakistan before you got arrested?
Onenight, | got arrested the next day.

Q.
A.
Q. How long were you the governor of the providence?
A.  Twoyeas.

Q.

You know the United States suspects that there were many Al-Qaida training
camps in Afghanistan. Were mere any in your providence?

A. | have been asked this question previoudy. There were no campsinthat area
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Q. Was there any other sort of Al-Qaida presents that you were aware of in your
providence?

A. There were some Arabs, but not to many of them. Prior to that time | had not
heard of Al-Qaida. | first heard of Al-Qaida on the radio. But | saw some Arabs
and they were with them.

Can you dlaify about the Arabs.

A. There was an assistance governor after Herat, (inaudible) Heran was his name.
He wasthe governor before | went to Herat. After | got to Herat he was the
assistant governor. These people werewith him.

Q. The Arabs were?
A. Yes. | have sadthisin previous interrogations.

Q. Wha is the dgnificance of that? That the Arabs were with him? What are you
saying?

A. What isyour question? Ask me again?

Q. When you say that the Arabs were with the assstant governor, are you saying that
they were Al-Qaida? What do mean by that?

A. Asfa asforegners, they were the only ones | saw there.
Q. So you have no knowledge of any Al-Qaida presence in your providence?

A. After the United States entered Afghanistan we heard that Al-Qaida was a party, a
big organization. Before that we didn't know. We had heard that Usamawas in
Afghanigtan, but that was about it.

Q. The United States has accused the Tdiban of harboring some Al-Qaida fugitives
to include Usama, but you have no knowledge of that?

A. Please do not accuse any of the Tdiban as being Al-Qaida. In Afghanistan we
had a different system of government. We had one Amir or the leader of the
nation. We didn't have a parliament or representatives, whatever Amir said the
people obeyed. Wedl lived under those rules. But we would not do anything for
Al-Qaida | had to work for that government because the government required it.
If 1 didn't they probably would of hurt me. I now hear that thereis an election in
Afghanistan and people are dlowed to vote. Before we had an oppressive type of
government. All the governments in Afghanistan have been that way.
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Q. So a the time that you were governor the Amir would give orders to the Tdiban
members or the governors and you had to do what the Amir said?

A.  Yes, people would give you orders and you would haveto doiit. It was not the
type of government where people would come together and come to an agreement
on important decisions. It was not that way. Y ou were told what to do and you
didit. These eventswent on throughout the country. | had some say to what
happened in providence. But beyond that, those events were out of my control.

Q. How did they come to choose you to be governor, had you had previous
experience as a politician or agovernor?

A. | was doing the interviews with BBC and Voice of America to help my people
and to inform the people of the world about the situation in Afghanistan. Tha
was theway | served my country. | didn't know about my appointment. Thefirst
time| heard it was over theradio. Peopletold me | wasthe governor, it wastrue,
| became the governor. The radio of Kabul announced this. | was not done it
happened to other people to.

Q. So firg you were the radio voice and because of that you were appointed
governor?

A. Yes | was doing that job for a while and then | was agppointed governor dong with
other people. | then went to Herat to do my job.

Q. Now | am going to change the subject alittle bit. 'Y ou mentioned that there were
other witnesses that you would call, what would those witnesses testify to?

A. A lot of withesses can be found to confirm that the military branch is not working

under the governor. The military branch isworking under the Department of
Defense.

Q. Is there anything e se that they would testify to?

A. Just to danify that the military branch was separate from the governor's authority.

Q. In your statement you said the Ministry of Defense would send orders to the
military. Did they send those directly to the military leaders or did they send

them to you and then you gave them to the military leaders.

A. They havetheir own military (inaudible) and they have their own communication
systems, they would contact each other that way.

Q. As governor did you work directly for the Amir?
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A. My only relation with the Amir was afinancid relation. Herat was producing a
lot of money because people were paying a sort of tax. This money was not to be
given to the banks. This money was to be sent directly to the Amir. It was
documented and the documents were sent to Amir. Some of the documents were
above my authority so | had to send them. | had my own share and the rest of it
would go to the centra government and it was shared with other providences.

Tribund Presdent: Do you have any other evidence you wish to president to this
Tribunal?

Detainee: The meeting with the Iranians, it was designed and conducted by the
committee that came from Kandahar, which was the central government at the time. |

was just a security member. If you have any questions about that, or do you believe me
on that? | would like to know.

Tribund President: | have no questions about your statement concemiag that at thistime,

Detainee: If | were the only person to talk to the Iranians, then there would have been no
reason for the committee to come from Kandahar. | could speek directly to Iranians but |
don't have that authority. In the past I have not worked for one person. | have worked
for the people and | have worked for my country. In the future if | ever work it will not
be for one person it will be for my people and my country. | say that to confirm that | did
not just work for the leader of the Tdiban, | worked for my country. | don't have
anything else to say.

AUTHENTICATION

| certify the materid contained in this transcript is a true and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Tribuna Presdent
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Summarized Detainee Svorn Statement

Tribund President: Siah Muhamed Sdlih Al Zabe, you may now present any evidence
you have to the Tribunal. You have the assstance of your Personal Representative in
doing so. Do you want to present any informetion, to this Tribuna?

Detainee: In response to the evidence, | have nothing except for my defense and thet is
present with my Persona Representative. If she finishes with what she has and 1 have
something | want to add, then | will do that.

Tribund President to the Persond Representative: That's your understanding of the
proceeding?

Personal Representative: Yes, Sr. The Detainee wished meto provide his ord statement
for him. He cannot read because he requires prescription eyeglasses. | have an ord
presentation that he dictated to me earlier and was trandated by the linguist

President: The Persona Representative will read it to us, the linguist will trandate it, and
if you have more to add, you will do so.

Detainee: Yes.

The Presdent asked the Detainee if he wanted to be sworn. The Detainee elected to
affirm histestimony, rather than swear to it. Accordingly, the Detainee provided an
appropriate oath, affirming the truthfulness of his testimony.

The Personal Representative then read the Detaineg*s dictated statement The
linguist trandated the statement for the Detainee as it was being read. The
detainee's satement follows (summarized).

My story isin my file and | have repeated this story over the past 2/z years. | am
surprised at these accusations asthese answvers are inmy file. | will cover each point in
the following.

| voluntarily traveled to Afghanistan. | will explain my reasons. | was born and raised in
Saudi Arabiaand lived there until the Gulf War in 1991. After.the Gulf War, the
treatment of Y emenis by the Saudi Arabian government changed. | wasn't happy, o |
left for Yemen.

Yemen isapoor country and has alot of problems. | sought a country to relocate to. The
Tdiban was a new government in Afghanistan and it was supposed to be a good
government. There were a lot of advertissments and news articles about this. Many
countries don't issue visas to people with Yemeni passports. But Afghanigandid. So |
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went to Afghanistan to seeif | liked the country. The first of my two trips to Afghanistan
was to explore the country.

It'strue | stayed at the Taliban guesthouses, but most were run by the Taliban, aswere
hospitals, the police force, and the whole country was under their control.

During my firgt trip, | was approached about a camp caled Al-Sadeeq. | went there and
Stayed oneweek or less. | discovered | wasn't cut out for the training after that week. |
estimate this timeto be 1997 or 1998. | trained on the BEKA and Kadashnikov weapons,
but left when the RPG training began. Thiswas in 1997 and there wasn't any talk about
the United States inthe country at the time. So | decided to move to Afghanistan
permanently. The cost of living is chegper in Afghanistan and they treat foreigners with
morerespect. So | brought my family to Afghanigtan to live in 1999. The exact daleis
on my passport,

| continued to live in Afghanistan and then the events happened in the United States. |
darted to think of leaving Afghanistan. But the Taliban was the government and 1 didn't
think that recognizing the government would be a crime against the United States.

It is atradition for al familiesto have awegpon, and so did |. It never occurred to me
that | would be fighting the United States specificaly, Then the events in the United
States happened and the war was Started. | thought the events would not start awar, but
they did. Then | thought the war would end quickly. After the war started, | remained in
Kabul until about aweek before the city fell. At thistime chaos ensued, looting and
robbing were everywhere. | decided to return to Y emen to escape this chaos. | took my
wegpon to defend mysdlf. My family had Ieft earlier. | got to acheckpoint outsde the
city limits of Kabul and they asked me to surrender my wegpon, and | did. This should
be proof | was not a combatant.

| was smuggled into Pakistan as| did not know the way. Thiswasthe only way to leave.
When | got to Pakistan, | was arrested. | believed | was innocent of any wrongdoing, so |
went willingly. And herel amtoday. | am not aTaliban fighter. | did not havea
weapon, | did not use awegpon against the United States or any of its codition partners
in any armed conflict, and | was not a any front line a any time. All my life | have
never fought. | never met any Americans until my firgt interrogator in Karachi.

My training was so long ago, | can't remember much abouit it, but this training was not
illegal, so | did not think anything about it at the time. My trip to Afghanistan was done
long before any of the events in the United States occurred. This proves | did not have
any bad intentions.
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That concluded the dictated satement being read by the Personal Representative.
The Detainee then provided the following additional comments (Summarized):

| may not be ableto say it exactly as | want to say it, but 1 will say what | haveto say.
Regarding the fighting againgt the United States or its allies, | never fought againgt any of
them. Andthewholetime | was living in Afghanistan, | never fought against the United
States, | never went to the United States, and there was never any war going on with the
United States. And when | |eft Afghanistan, no one was fighting in Afghanistan, it was
the Americans fighting in Afghanistan.

I'd dso like to confirm that thetraining was avery long time ago. | forget everything
that happened at that point. When | was inthe training camp, | found out that it wasn't
for meand | left. | think that isdl that comes to me now. Tf | think of anything else, men
| will say it.

The Detainee then answvered questions, beginning with a question posed by the
Personal Representative. The questions and answers are summarized as follows.

Persond Representative: During our interview, you said you never were a any armed
conflict or fired aweapon at the United States or its codition partners, is that true?

Detainee: Yes.

The Per sonal Representative had no more questions, and the Recorder had no
questions. The Tribunal then questioned the Detainee, with tbe questions and
answer s summarized as follows.

Tribund Member: When you were captured, were you adone?

Detainee: No.

Tribuna Member: Who were you arrested with? Who were the other people?

Detainee: There was a group of people | did not know.

Tribund Member: I'm not interested in names, but can you tell me what type of people
they were? Werethey soldiers?

Detainee: They were all civilians. The place | was arrested in, | was only there of about
aday, so it wasnewto me. | didn't know anything about it.

Tribund Member: How were you smuggled out of Afghanistan into Pekistan?

Detainee: The Afghanswould trandfer me from place to place until | findly got out.
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Tribuna Member: And when you says Afghans, who areyou referring to? Civilians,
Tdiban soldiers, government officias? Who were the people transferring him from place
to place?

Detainee: | did not know them persondly. None ofthem ever told me they were soldiers
or government officids, so it was my understanding that they were civilians.

Tribund Member: And why did they help smuggle you out?

Detainee: There was awar in Afghanistan, and it was the nature of people to help other
people. That was it

Tribuna Member: When you were arrested, did you have any wegpons with you at al?

Detainee: | did not have any wegpons, except the weapons | had given up at Kabul.

Tribund Member: What about the people you were arrested with, were any of those
people armed?

Detainee: Do you mean the people who helped me get out?

Tribuna Member: | thought you said there were other people in agroup that were dso
arrested the same time he was?

Detainee: | did not see any wegpons with any of the people that were with me.

Tribuna Member: You indicated that your family left Kabul before you did. Why did
you stay behind and not travel with them?

Detainee: My family left at the beginning of the war, and | stayed became | had things to
take care of like ray house. So | thought I'd stay because | thought the war would be over
soon. | didn't think things would get to the point where the whole country fell.

Tribuna Member: Atany time after the events of September 11" in the United States,
did you fight againgt the Northern Alliance or Massoud?

Detainee: No.
Tribuna Member: Did you ever help the Taliban soldiersin any way?

Detainee: No. Quite the opposite, they were the country, and | was the individud, that's
the way it was.

Tribuna Member: What were the weapons you turned in at the checkpoint?
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Detainee: Kaashnikov.

Tribuna Member: Any other wegpons at al?

Detainee: No.

Tribund Member: When were you arrested when being smuggled out of Afghanistan®.

Detamee: 1 don't remember the date, but the whole journey started about a week before
Kabul fell.

Tribund Member: In your statement, you mentioned you took your wegpon to defend
yoursdf. Defend againg whom?

Detainee: As| mentioned in my statement, there was chaos everywhere at that time.
Everyoneinthe city had awegpon. | didn't know who was arobber or athief. | didn't
intend to use the wegpon to kill. | thought it would discourage anyone form approaching
me iftheysawit.

Tribund Member: When receiving your training at the Al-Sadeeq Camp, why did you
want to go there?

Detainee: For the same reason | said at my interrogation. The matter of this training was
such along time ago, | can't remember. But, what | can remember isit was offered to
me, so | went. | didn't have any intentions at that time, just curiogity.

Tribuna President: You said you made your firgt trip to Afghanistan in 1997/1998?
Detainee Yes.

Tribund Presdent: But then you stayed mere, so when was your second trip?

Detainee: Around 1999. Thefirg trip | was only there for 4 or 5 months.

Tribuna President: It was on the firg trip you went to the training camp?

Detainee Yes.

Tribuna Presdent: So when did you leave dter the first trip?

Detainee: | do not understand.

Tribuna Presdent: You left from Y emen, went to Afghanistan, went to the training
camp, soent some time there, where did you go after that?
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Detainee: Likel said, 4 or 5 months, at the most. The dates are in my passport.

Tribund President: So after the firgt trip, you went back to Yemen, and then back to
Afghanigtan in 1999, for good.

Detainee: Yes.

Tribund Presdent: Inyour summary, you made a satement that | did not understand, so
I'm going to read it back. "When | left Afghanistan, it was Americansfighting in
Afghanistan, with no one fighting against them."

Detainee: There was bombing from the sky by the Americans, and | did not see any
fighters or anyone who was actudly fighting in Kabul.

Tribuna Member: What is the nature of your job, your work?
Detainee: | am aworker.

Tribund Member: What do you do?

Detainee: | work many different jobs.

Tribund Member: How can you support your family for 4 to 5 months with these tripsto
Afghanigan? Where was your money coming from?

Detainee: Thefird trip | was done. Therestof thetime | wasin Saudi Arabia, | hed
money saved.

Tribuna Member: So who paid for the trip to Afghanistan the first time?
Detainee; | did.

Tribuna Member: And who paid the second time?

Detainee: Also, | did.

Tribund Member: And how did you earn your money?

Detainee: | had saved fromwork all my life.

Tribund Member: And what do you do, whét is your job?

Detainee: | used to work inMecca, | used to work as acab driver. During the season of
the Haj, | used to work and | saved money. Thereisalot of money in Saudi Arabia

ISN#57Z
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Tribund Member: What did you do in Kabul?
Detainee: | wasliving.
Tribund Member: Doing what?

Detainee: | wasworking. | was adways looking for anew project to work on, and |
worked in the trade of honey, exporting.

Tribund Member: Where would you export honey to?

Detainee: | was thinking ofworking in other areas but the events happened. 1 would buy
it from the market and sdll it.

Tribuna Member: And you did that for the whole time you were in Afghanistan?

Detainee: No just for ashort time. | was trying to explore other areas, but then the

events happened.

Tribund Member: What did you do before you did the honey?
Detainee: Nothing, | wasn't doing anything.

Tribund Member: So how did you pay for you and youi family to live?
Detainee: | had money.

The Tribunal members had no further questions.

Tribuna Presdent: Siah Muhamed Sdih Al Zabe, do you have any other evidenceto
present?

Detainee: | have no other evidence, but | would liketo reiterate ray statement that | am
not an enemy combatant because | never fought againgt the United States or any other
person. No one thought it was bad to go to Afghanistan. So | do not know if thisisa
crime. Even my trip to Afghanistan was very officid. | had my passport stamped - there
was nothing for me to hide.
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A brief discnsson followed with the Detainee regar ding how he would be notified of
the findings. That concluded the satement of the Detainee.

AUTHENTICATION

| certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

COI. USA
Tribuna President
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Summarized Unsworn Detainee Statement

Pres. Do you have any questions about the process?
Det: How can | bring evidence or witnesses if | have no way of getting them?

Pres. Y ou have the opportunity today and we will provide it to you in this Tribund
session, to make a statement.

Det: | have other evidence, passports, and pictures, available in Washington.

Pres: Documents probably won't be needed at this Tribunad sesson. Y ou have had an
opportunity in previous interviews to identify any witnesses you would like, and you
have identified no witnesses.

Det: | was not asked if | had factud or materia evidence.

Pres. An opportunity should have been given to bring that to the attention of the Persona
Representative.

PR: | read the Notice to Detainees, which had been provided, and we went over it

paragraph by paragraph, and this included that he would have the opportunity to present
witnesses or documentary evidence,

Det: | probably misunderstood.
Pres. What evidence do you think would be relevant that might be available?

Det: | don't have any. All of my paperwork is available in Washington. It's nothing
more than passports and some persond pictures. 'Y ou can use these documents as
evidence.

Pres: If we fed that we need those, we will make them available to the tribunal aswe
deliberate on your enemy combatant status.

Pres. Do you think any of that pgperwork would have any relevance on your enemy
combatant status?

Det: It depends on what questions you ask me.

Pres; We will take that into consderation and if we fed that it will, we will ask for that
information.

Det: | haveno more questions at thistime.
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Recorder handed exhibits R-1 and R-2 to Tribunal President.
Det: What iswrittenin R-2 and R-1?

Pres. That information has been made available to you through your Persona
Representative.

4sthe Recorder stated the nature of the evidencein the Unclassified Summary, exhibit
R-I, the Detainee stated that the translation was different The document he saw stated
something different Detainee asksif the document says he wasatrainer or wasbeing
framed.

TheRecorder re-read item.

The Personal Representative stated that item 3ain hiscopy of the Unclassified
Summary, R-I wasdlightly different man what the Recorder wasreading.

Upon comparing the R-I document in the possession of the Per sonal Representative
and the R-I document in the possession of the Recorder, the President noted that there
wasabit of a differencein the documentsand ordered arecessto further investigate.

The President stated the reason for recess. Exhibit R-I, the Unclassified Summary of
Evidence, wasan erroneous document, and the Unclassified Summary of Evidence
that was made availableto the Personal Representative, and subsequently tothe
Detaineeis, in fad, the correct document and will be re-submitted. That version of the
Unclassified Summary of Evidencewill be submitted to thisTribunal asexhibit R-1.
Once submitted, that will bethe only exhibit R-I considered when the Tribunal goes
into deliberations.

Det: Will you repeet the dlegations?
Pres. Yes, wewill.

Summarized Sworn Detainee Statement

The Detainee will address each point in the Undlassfied Summary, with the assistance of
theinterpreter, reading each point to him.

3.a. Detaineeisa member of Al Qaida.
1. Detainee admits being a member of Al Qaida.

From the beginning, | never admitted to being an Al Qaidamember. | wasin
Afghanigtan and with Arabic lighters in Kabul.

1SN#535
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2. Detaineetravel ed to Afghanistan and joined Al Qaidato fight against the
United Satesand the Northern Alliance,

When | went to Afghanistan, it was not to fight; it was an emigration from
Bosniawith my family. InBosnia, we weretold we had to leave the country.
Because | was aprinter inthe Bosnian Army and | wasin the military, | could
not go back to Egypt. | couldn't go anywhere. Some choseto goto
Afghanistan because it's aMudim state. | Ieft first to see the conditions there
and then was trying to go back to get my family. Life was not good.

If you say that | left Bosniato go to Afghanistan to fight America, it is not
reasonable. There were dready many American troops and United Nations
troops in Bosnia. If | had the inclination to do thet, there had already been 4
years of fighting. If | wanted to do that, | would do it in Bosnia. Why would |
leave Bosniato go to Afghanistan to fight Americans?

| left Bosnia before 9/11, before anything happened in America. | was dready
in Afghanistan.

You sy | left Bosniato Afghanigtan to fight Americans. How can you know
what isin my mind and in my heart or my intentions?

3. Detaineeadmits Utat he attended explosivestraining at Al Farougq training
camp and went on to beatrainer on JED components at Tarnak Farms.

| dready trained people there because | have (inaudible) civilians before.
Massoud and Dostum were our enemies before. They are fighting Mudlims.
There are no rules in the United States to prevent it if you want to fight for
religion. There are no rules to direct me not to defend people.

To make it clear, | wanted to fight Massoud and Dostum because they were
fighting other Mudlims.

| had left my country, Bosnia. | had Bosnian citizenship. When | went to
Afghanigtan, | was trying to find ahome and live there and to bring my family
from Bosnia. There, they spoke too much about aggressive doings of
Massoud and Dostum and his brother Fahiro. They killed alot of Mudimsin
Afghanigan. It is my belief to defend week people, anywhere. Massoud and
Dostum killed people in this country. | had to go to fight It is my belief.

If Massoud and Dostum are American alies, they were not an dliance before
September 11™, werethey? | think they were not American alies. Did you
have an aliance with Massoud and Dostum before September 11™? No. The
aliance was formed after September 11"

IS\# 536
Edoare (3
Page3 of 11

FOUOILES 003005



FOUO//LES

4. Detainee met Usama bin Lad'm.

1 agree with that. | saw him at a meeting. There was a big meeting. | saw
him face to face, but | never talked to him. He is hard to speak directly with
because he is dways surrounded with guards and protection around him.
What isthe point if | ssaw Usama bin Ladin? | saw many people there. It
doesn't present a charge.

This meeting occurred a the end of July, 2001; before September 11", There
were about 250 people at that meeting. He (UBL) was surrounded by guards.
| saw him (UBL) through the people. | was anxiousto see him face to face,
but | don't think that is anything against me.

3.b. Detainee engaged in hostilitiesagainst the United Sates.

At that time, there were no Americans in Afghanistan. There was no amy
and no civilians. The only fighting was between people who were escaping
from (inaudible) the people of Afghanistan.

Because the Americans offered $5,000.00 to anyone who captured us, they
were fighting us and they kept us dive to get the $5,000.00. Fighting against
the American Array, and Air Forces, and any kind of military
operations...There was no one in Afghanistan to fight...no one. There was no
fighting against Americans. If there were any American soldiers saying they
were fighting in Afghanistan, bring them here to me and show the evidence.

The American people formed an alliance with Massoud and Dostum and these
people are againg Mudims. According to Geneva, and the United Nations
rules, it'sagaing the internationa war rules.

1. Detainee/led Jalalabad, AF on |SNovember 2001, after the area fell to
allied forces. Detaineetravel ed with fighter sarmed with Kal ashnikovs,
RPGs, ammunition and hand grenades.

Because of the bombing and American airplanes and many killed and
wounded people, the military and army left and escaped their positions and
left everything. | was fighting and preventing the advancing of Dostum and
Fahim. Because of that, mere were more wounded people and more bombing,
we |eft to escape from there to Pakistan.

We it everything. Wewere moving through mountains and caves; there
were hundreds of families, children, women and people were climbing
through the mountains. What were we to do? Some people were escaping
from other fronts, near Jadabad and Kabul. There were too many people
there.

|SNHEH
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With dl the bombing and people dying, there was crazy killing and bombing.
Some people were fine and others were dready scattered everywhere.

We were running and escaping toward Pakistan. Also, there were no
American soldiersto fight there, People were trying to capture us for money,
the $5,000.00.

There were no American forces there.

| was not armed. We left everything in Bagram. It ishard to carry wegpons
over mountains; it'savery long distance and takes about 3-5 days to wak
through the mountains to Pakistan. 1t was not reasonable to carry wegpons
with us. Thewegponswere too heavy.

2. Detaineewasinjured by shrapnel, captured, and turned over to Northern
Allianceforces,

| was hurt only because of the bombings of the American Air Force. | wasin
the mountains for many months. Someone took me to ahouse. Thisman
helped me and another man in Jaldabad.

| was wounded already. Because| was wounded, does it mean | am an enemy
of the United States? | don't think so. | had wounds on my hand, shrapndl in
my back because the Americans bombed me. To me, Americawastrying to
kill me.

Det: | have read the definition of Enemy Combatant in the Arabic trandation, and it
means that you are aggressve againg the United States, right?

Pres. The Tribund will determine if you are properly classfied as an enemy combatant
and the interpreter will read the definition to you.

Det: Thisdefinition is different from what we were told. | understand your statement.

Summarized Answers in Response to Questions by the Personal Representative

Q: Previoudy, it was indicated that there was an error and that was that Al Farouq
had been ligted as a location for training when it should have been Abu Ubaida

A:  Therewere two camps for training. | wastraining people at Abu Ubaida, not Al
Farouq.

It said that | trained people in IEDs (Improvised Explosive Device); that is not
right. | trained people in military explosives, mines and grenades. | told
interrogators about it. They said that if | can help them, help them. | told the
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interrogators that | would help them to know everything because | have prior
experience. | did it inthe past; there is adifference.

Summarized Answers to Questions by Tribunal Members

Q:

A
Q:
A
Q

Thank you for being candid. 'Y ou mentioned seeing Usamabin Ladin. Would
Usama Bin Ladin recognize you?

No.
He would not know you from anyone e'se inthe world?

No.

. S0, you were merdy present a a place he came through and you were part of a

group that went, oh, there heis over there. Y ou saw him, but he doesn't know
who you are. Isthat correct?

He does not know me. That wasthefirst and only time | saw him. It was sad

that | spoke with him, but Ihat did not happen. He wouldn't recognize me; he
does not know me.

Y ou mentioned that once you went to Afghanistan to find a place to move your
family, you became aware of the violence or atrocities that were being done to the
Afghanistan people by thetroops inthe North. You felt it an obligation to assst
the Mudims. Were the people inthe North aso Mudims?

Yes.

So, itwas, as you referred to it, arepublic or civil war, between people indgde a
country; people of the same religious beliefs, smilar backgrounds, fighting for
power?

Yes.

Q: And you beieved that the innocent people of Afghanistan were being harmed by

military force, isthat correct?
Yes'

So, once you went to Afghanistan and saw this, you desired to assist those
innocent people?

Yes. | would like to add something. The Tdiban people (inaudible) were being
killed by Massoud and Dostum, even without fighting.

ISN# 535
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The Tdiban and other people haven't experienced in fighting war. Massoud hed
along time of fighting against the Russan Army. They were killing people who
didn't have a chance to defend themselves. 1 think that is very bad.

Do you believe that the aggression by the groups in the North was as bad asthe
aggresson you experienced when you were in Bosnia?

Itwas not. In Bosnia, it was genocide againgt Mudims. What happened in
Bosniawas big genocide. It started alongtime ago. In Bosnia, eventstook place
very quickly; in Afghanistan, everything was going dowly,

Onetimein ajihad, Massoud killed about 10,000 Mudims in about an hour. It

was bad. People can't fight him because he has very strong military experiencein
fighting. We should support these peopleto live.

When you were in Bosnig, did you appreciate the United States involvement and
the United Nations involvement to stop the genocide againgt the Mudims?

Of course

After September 11", you had dready been part of the Taliban military as a

military trainer?

Not officidly.

As a contractor, perhaps?
Yes,

Assigting them or training them on the areas where you have your knowledge.
What occurred after September 11™? Were you il training them?

After September 11", | tried to leave Afghanistan. | wasn't involved anymore.

At what point did you leave your employment, as acontractor, with the Taliban?
Physicaly? When did you say, I'm not going to work today, I'm leaving?

I'm not working.
Y ou were training, though. Y ou were, perhaps, acontractor.

People had training on mines, hand grenades and everything. | trained them in
August.
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After August...
| went to the front...
Y ou went to the front and you were fighting. How long were you there?

| was there in September. | heard about September 11" when | wasthere on the
front.

When did you leave there?

| tried to go out.

When?

After September 11", directly.

September 122 The same day, a month later, two months later?

| can't remember, redly. My story is very complicated because | wasthere in the
front, and | left and tried to leave Afghanistan to go back to Bosnia. At that time,

| went back to Kabul and | tried to go out. There was no way out. | went to the
Bagram front.

How did you receive your injuries in Afghanistan?
InToraBora.

Had you been injured in Afghanistan prior to that?
No.

Asyou |eft the front, you mentioned that you did not take any heavy weapons
with you?

When we were escaping, no.

Correct. They would have dowed you down in your travel?
Yes.

Did you carry even apistol for persond safety, or asmall rifle?

We didn't have them. We only had Kaashnikovs.

|SN# 535
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And those you left behind?

Yes. The Kaashnikovs are very heavy.

Y es, weknow...very heavy.

Itis very heavy and | couldn't carry it, with other things.

Y ou are Egyptian, by heritage?

Yes. | wasborninEgypt

How did you learn English so well?

| have studied it in college. | have a Bachdlors of Science in Geology.

You ataned al of your education in Egypt?

Yes.

Didyou serve in the military in Egypt also?

No, | had medicd problems.

At some point, you went from Egypt to Bosniato assist the Mudims in Bosnia?
| wasin Greece. | went to Greecein 1990. | lived there for 2 years, until 1992.

In 1992 we heard about the massacres in Bosnia, | went to work as a human relief
worker.

When you were in Bosnia, was that the first time you recelved military training?
Yes.

Your total amount of training in the military would be from 1992 until 2001?
1993

All the way through until 2001?

| had training in Bosniain 1993.

| SN#535
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Q: Was there any period of time between Bosnia and Afghanistan where you were
somewhere e s2?

No.

Y ou mentioned earlier that you were a Tora Bora?

Yes.

Weas that when you were retreating and trying to get to Pakistan?
Yes.

How long were you in ToraBora?

During Ramadan. We were moving, escaping, hiding...

Would you say amonth.. .aweek?

About two months.

Q> Q0 » Q »2 Q0 2 O X

Did you hear anything about Usamabin Ladin being in Tora Borawhen you were
there?

No.
How long have you been here, a the camp?
2 layears.

How would you characterize your treatment here?

> Q0 2 QO 2

My treatment is very good.

Summarized Answersto Questions by Tribunal Presdent

Q: Do you have any other information that you would like us to know?

A: People are taken from their homes, their countries. All of them are consdered
Enemy Combatants and | don't think it's right.

Q: We gppreciate your participation inthe Tribunal today.

IS\# 535
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AUTHENTICATION
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Summarized Unsworn Detainee Statement

When advised by Tribund President that Detainee would be removed if he were to
become disorderly the Detainee stated that he isn't going to do anything wrong, and that
he is sure that he will be here for the wholeftrial.

When advised by Tribund Presdent that he may provide evidence at this tribundl,
including witnesses that are reasonably available and have testimony relevant to this
tribunal, the Detainee stated that he has no witnesses because al of hiswitnesses have
gone home. Detainee wanted to know if Tribunal could get his witness here for the
tribuna so he could talk to them.

When advised that he could examine documents and statements offered into evidence
other than classfied information, that Detainee asks if there is information or documents
about him, he should know about them.

The Detainee stated that he understood the tribuna process.

When asked if he had any questions concerning the process, the Detainee stated that he
has questions for everyone sitting there. Detainee stated that he has been here for 3'A
years and his status il is not clear. He doesn't know if heis guilty or not Why has it
taken 3 'A for him to know his status, and so long for them to find out about him?

When advised that the United States government has classified him as an enemy
combatant and that the job of the Tribund isto find out if that classification is correct, the
Detainee asked if the United States has documents listing him as an enemy combatant,
did they catch him in afight or some other reason? He was not with the Taliban or Al

Quada. The Tdiban threatened him to join them. The American government brought
him here.

When advised that the Tribunad would explain to him the evidence that we have
concerning his status as an enemy combatant, the Detainee states that if the documents or
evidence prove he is an enemy combatant, he won't have any questions. He can get any

punishment, or the Tribuna can punish him. Hewon't say anything. He can day here
forever.

The Detainee stated that he has witnessesthat he will never be against the United States.

That he will never do anything againgt the United States and that he is not against the
United States and is not an enemy combatant.

The Detainee sated that if the Trihunal has evidence that he is an enemy combatant, even
if heis sent home, the Tribunal can bring him back and put himin jail.

When the Recorder was stating the nature of the evidence, he stated that the Detainee was
acook. The Detainee gtated that he was not a cook; he was an assistant to the cook. He
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cleaned dishes, peded potatoes and tomatoes and got the suff ready for them. He was
not actudly acook. The Detainee stated that he didn't do it. He isnot a cook and he can
not cook. If the Tribund were to ask him to cook, he would not be ableto. Itisalieif
the Recorder says heisa cook.

When the Recorder stated that the Detainee was captured during the Northern Alliance
attach, and surrendered to the Northern Alliance in Kabul, Afghanistan, the Detainee
dated it wasn't like that.

The Detainee went on to say that he was in Narim and there was a fighting there. He
came to Kabul to avoid the fight and surrendered myself to the Taliban. The Detainee
dtates he was far away from the fight

When advised by the Tribunal President that the Government has no more unclassified
evidence, but has some evidence that the Detainee is not alowed to see and will present it
to the Tribund at alater time, the Detainee States that his witnesses are gone, but the
Tribuna could bring him here. The Detainee wants to know why he cannot see classified
information, and why would it be shown on behdf of him when he is not present.

When asked if he wanted to make a sworn or unsworn satement, the Detainee stated that
hewould liketo say 2 or 3 things before he is under oath and then he will talk under oath.

The detainee gated that he is Levd 3 and that the Tribund can ask relatives and friends
in Afghanistan what kind of person heis.

When asked by a Tribuna Member what he meant by levd three the Detainee sated that
heistelling that heisLevel 3 and hedoesn't lie. The Tribunal can ask in Afghanistan if
heisagaing Americans or not.

The Detainee states that he swears to God that he never was an enemy of Americans and
he never did. The Detainee states that if the Tribunal has any evidence or documents that
heisredly an enemy of America, to please show them to him.

When the Detainee was asked if thereis anything else he would like to say before he took
an oath, the Detainee stated that he is swearing and heis fathful to Allah and he promises
that he never was an enemy of Americaand never will be. American never did any harm
to him.

The Tribund President accepted the Detainee's statement as his oath.
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Summarized Sworn Detainee Statement

When advised by the Tribuna President that the Detainee could tell die Tribunal about
whatever he wanted to tell them, the Detainee stated that before the Taliban, his father
was buying sheep and the Detainee was helping him raise the sheep. After the Tdiban
came, hewas at his house making bricks, and the Taliban made him go with them.

When the Taliban captured him, he was in another district making bricks and building

houses. The Detainee states that the Tribund President can ask "inaudible" because he

knew that the Detainee was just making bricks and building a house when the Tdiban
captured and took him.

The Detainee stated that is what happened to him.

When asked if there was anything e se the Detainee wanted to tell the Tribunal, he asked
what they wanted him to tell them.

Summarized Answers in Response to Questions by the Tribunal Members

Q. Why did you go with the Tdiban when they cameto you?

A, The Detainee states that he was grocery shopping close to his house and the
Tdiban was drafting people. While hewasin the store, the Taliban came and
asked for him. When he stated his identity, they put the sheet around his hands,
tied them with the sheet and captured him.

Q. And thenwhat did they do?

A. The Detainee states they then threw him inacar. They drove about an hour and
then stopped at ahouse. They knocked on the door, the Detainee could not hear
what was said, hut he assumed they asked for the Dad. When they knocked on
the door, the kids came and they asked where their father was. Inthe meantime,
the Detainee saw they were far away, and tried to escape. The Detaineejumped
from the car. They came back, threw him back in the car and then took him to

Kandahar. Another town SANGI N then to Kandahar, from Kandahar to Kabul
thento Narim.

Q. Were your handstied the whole time?

A. The Detainee gates that until they reached Kandahar his handsweretied. After
Kandahar, his hands were released.

Q. What happened dfter that?
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A. The Detainee states they spent 1 to 2 nights in Kandahar and then | to 2 nightsin
Kabul.

Q. Were the guards with you dl of the time?

A. The Detainee gates the guards were with him dl the time. They didn't just give
him to the driver and tell the driver to takehim. Therewere 2 Tdiban in the car
with the Detainee.

Q. Werethey armed?
A. TheDetainee states, yes, they were armed.

Q. If you had waked away from them, what do you think would have happened to
you?

A. The Detainee states that he was not familiar with the road and which way he was
supposed to go. The Detainee dates that he did not know his way back home.

Q. Where did you go then?

A. The Detainee states that they took him to Narim and that he spent 1 night onthe
way to Narim.

Q. And thenwhere?

A. The Detainee states that in Narim they were taken to the Taiban. For 10-15 days
the Detainee just walked around doing nothing, but after that, they gave a
Kaishnikov to each of the groups, the members. The Detainee stated that the Tdiban
asked people if they could shoot and fire the weapon. The Detainee stated that he
told the Tdiban that he was not familiar with the wegpon and they gave him ajob as
an assstant cook.

Q. Didthey ever give you wegpons training?

A. The Detainee states that he did not receive wegpons training. They asked if he
knew how to use the Kaishnikov and he stated no. The Tdiban then told him he
would be the assistant cook, pedling potatoes and washing dishes and give the
food to people.

Q, Werethere guards keeping you there at thistime? Were there guards preventing
you from leaving?

A. The Detainee states that there were 2 guards from when he was captured at home
to Kandahar. Then he got 2 more from Kandahar to Kabul and Narim. InNarim
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the Detai nee does not have specia guards, but there is always a guard at the door
outsde the building.-

Q. Didyoutry to leave a that point?

A. The Detainee gated that hetried to leave. He asked people for directionsto find
out how to get home. He stated that he tried to escape and he did escape, but the
Taliban had the chain up, They caught him and brought him back.

Q. How long did you serve as the cook's assistant before you were captured?

A. Detainee asksifhe means the people from Kabul or the Taliban. The Detainee
stated that when he escaped, the Taliban captured him, gavehim 2 daps on his
face and put him in prison for 2 to 3 days.

Q. How long were you a cook's assstant?

A, The Detainee states that he was a cook's assistant for 1'A months. There was a
rumor that the Detainee put something in the food to try to kill al of the Taliban.
So after 1 month, the Tdiban didn't trust hirain the kitchen, so he could only take
food to the other people. The Detainee was not alowed near the kitchen.

Q. Dawd, do you have anything else you would like to tell this Tribunal?

A. The Detainee stated he wants the Tribund to pay attention to him and listento
him. The Tribuna can get information about him and find out aout him. The
Detainee dated that he believes he isinnocent, but ifhe is guilty, the Tribuna can

. keep him aslong asthey want. The Detainee stated that he is innocent and has
aready spent 2 V, years here and doesn't know why heis here.

The Detainee stated that it is very easy for the Tribunal to get information about
him from Afghanistan. Hishouse isvery close. He satesthe Tribund can goto
his village in Afghanistan and ask what kind of person he is. The Detainee sated
that he has never been athresat to the United States government and he never will.
The Detainee stated mat ifhe is, the Tribund can keep him injail 2 more years.

The Detainee gated that his name is Dawd Gul and that if he is kept for 2 more
years, he will still be the same person he istoday, and he will not change. The
Detainee sated that ifhe is let go and goes home, there will ill be no threat from
Mm.
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Continuation of Summarized Sworn Detainee Statement

When the Personal Representative was asked if he had any questions to ask of the
Detainee and stated no, the Detainee stated that the Persona Representative could tell the
Tribuna about the mord sentence he talked to him about

The Persona Representative stated that it was a lesson for him that the monkey was
worth $20.00 and the chain is worth $100.00 and that can be interpreted as the Tribuna
wishes.

The Detainee dtated that the United States is wasting food and time on him, because he is
not worth it.

The Detainee auited that the Tribuna had al the information about him at his house, and
they have accessto his file.

The Detainee asked die Tribuna President to look at him, to see his face and his body.
Does he look like an enemy? Just ook at the Detainee good, does he look like an
enemy? Just see him. What kind of person do you see? The Detainee Stated that if you
believe that he helped or assisted the Taliban or he is considered an enemy combatant, it
isnot true. He tated that he did not help the Taliban.

When the Tribund President was giving the Detainee ingtructions on the Tribunal
decison, the Detainee asked if that would be determined now, and the President stated
that the decision would be made after the classfied hearing, review of evidence,
deliberation and the decision would be sent to Washington, D.C.

The Detainee asked the Tribuna to look at his orange clothes. The Detainee stated mat
the Tribunal can turnthose black. The Detainee stated mat it isall inthe Tribundl's
hands. The Tribuna can accuse or believe the Detainee is an enemy combatant, Taiban
or Al Quada. The Detainee sated that he isnot Al Quadaor enemy combatant. The
Detainee stated that truthfully, he is not any of them.
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Summarized Sworn Detainee Statement

When asked by the Tribuna Presdent the detainee stated he understood the process and
he did not have any questions.

When asked by the Tribuna President if he wanted to make a statement the detainee
gtated yes and provided his statement after electing to be sworn.

| have never committed ahostile act againg the United States or its allies. | wasnever a
part of or supported any forces while in Afghanistan or outside of Afghanistan that were
hostile againgt the United States or its dlies. | never carried any type of weapon, | never
wore military clothing, and | never went to any training camp or fought. After 1 finished
my training | went to Kabul. | wastrying to leave Afghanistan from there. | discussed
leaving Afghanistan with afew Afghanisand a Saudi man. The Saudi was aperson that
helps other people. The borders were closed and it was difficult to leave Afghanistan.
This was after the degth of the leader Masood on 9 September 2001. After the events of
September 11™ accusations were made against groups in Afghanistan, which mede it
more difficult for meto leave.

About me being a member of a-Qaida, that's wrong. This organization defies and goes
againg every value or principle | wasraised with. | have never agreed with the way they
interpret my religion, which is of peace and forgiveness. The fatwa's issued by my
religious leaders go againgt the teachings of that organization. | have never participated,
acted or was loyd to that organization.

| traveled to Afghanistan in the summer of 2001 to learn how to fight. This was three or
four months prior to the events of September 11™ and before the American forces got
there. While in Afghanistan, | planned on returning to my country prior to the events of
September 1 1™, | began looking for away to leave but ail the borders to Pakistan were
closed. | wastold by some of the villagersto start going toward the mountains. | also
heard Masood's group was killing Arabs for revenge, so the mountains were my only
escape.

The reason | began training was to learn to how to defend mysdlf, When the gulf war
began in 1991,1 had many relatives living in Kuwait. My family members were victims
of that war. Some of them were killed and some were taken as prisoners of war. My
remaining family members scattered and came to Saudi Arabia. At the end of 2000 the
problems with Irag began again. Saddam threatened to occupy Saudi Arabia and Kuwait.
| felt the need to defend my country and family. 1 am aso compelled by my religionto
defend my family and country. There is no draft, reserves or voluntary military in Saudi
Arabia There are no camps where civilians can learn to defend themselves. | offered my
sarvicesto the Saudi Arabian Navy for the chance to train, but never heard back from
them. That's when | began my quest to find a place where | could learn to defend mysdif,
and ended up in Afghanistan. My intensions were to go and train for amonth or two and
return to Saudi Arabia
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My understanding of the training camp | attended in Afghanistan, isthat it was a genera
camp not under any group or organizations control. | knew this because we were not
alowed to talk about politics or religion. The Taliban had closed al the other camps
with the exception of this one. The training camp was fiinded by Mudim charitable
organizations that a so ftinded schools, hospitals and orphanages. When | heard the name
of the camp, it meant nothing to roe, because | had never heard of it before. This was the
only camp for Arabs al the other camps were for Afghans.

During my day at the camp | wastrained on smal arms, physica fitness, digging
tunnels, congtructing tents, mountain climbing, and waking through deserts. | never
completed my training because | becameill. Every week | had to travel to Kandahar to
receive medicd trestment or 1 was at the camp hospital.

Regarding my dtay at asafe house. The house | stayed at was affiliated with thecamp |
trained at. It was aguesthouse run by the camp. It was more profitable for me to stay
there because it was free. | was Sck at the time and the guesthouse was more
comfortable and sefer for me to stay at. It was aso close to the hospital.

Regarding the a-Qaida member, Abu Zubair Al Haylee. | only met him once a a
mosque caled Al-Ghar. We spoke about me fighting for the Tdiban. | made it clear to
him, the fighting was between Mudims and it was against my religion to participate in
such a fight. We spoke for about thirty minutes and | never saw him again.

| never met Usama Bin Laden | only saw him. It was outside the campgrounds on a
desert road near the camp. He wasin acar that past by me as| was washing my clothes
at awell. The following day he spoke at the mosque inthe camp. | did not attend
because it was voluntary, | was Sck and it gave me a chanceto deep. Also UsamaBin
Ladenisaradica with radica thoughts and | didn't want to be influenced by him.

The accusations of me participating in hostilities against the United Sates and the
Northern Alliance are not true. | am not affiliated with any organization or group. |
trained for personal reasons, to defend my family and mysdf. Also, the Northern
Alliance isMudims and it is against my religion to fight against them. | did not have any
weapons, wear military attire or guard any checkpoints. 1 was in the mountains with a
group of Arab civilians who fled the war. | got to the mountains with the help of an
Afghan villager who said it was a sife place to go. We fled to the Mountains near the
Peakistani border not the Tora Bora Mountains. | was with a group of civilians who were
not armed or fighting. We made it through the Tora Bora Mountains before the fighting
began.

My injuries were the result of random bombing not specific targets. We were in the
Mountainswith a Kuwaiti man who was &ffiliated with a Kuwaliti charity organization.
He promised me we could cross the Pakistani bordersto our embassy so we could go
home. Aswe were making our way to the Pakistani border we cameto avillage and the
bombing started. Some Afghanis told me, the people who bombed the village thought
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there were fightersinthe village. Sixty to seventy villagerswere killed during the
bombing. The bombings were occurring in al the mountains around ToraBora. Forty of
the Arabs with me were killed and twenty were injured. After | wasinjured, | went to the
Northern Alliance for assistance. They treated me in their hospita in Jaldabad for a
month and a haf. The leader of the Northern Alliance in Jalalabad visited me twice and
was helping me. They understood my Stuation and | asked them to take meto my
embassy in Pakistan. They told me it would be difficult, so | asked them to release meto
the American forces. | wanted the Americans to take me to my country or to one of its
embassies. 1 was released to the Americans and taken to a base hi Bagram. | wasin the
wrong place at the wrong time.

Summarized Answersin Responseto Quesions by the Tribunal Members

Where are you from in Saudi Arabia?
From the east.

Which area?

About fifty kilometersfrom Bahrain.

Y ou spoke about your religion, which religion are you?

> 0 » O > O

Sunni,

Q. When you decided to train, you left your home in Saudi Arabia and you went to
Afghanigtan?

A. Do you mean directly?
Q, Tdl mewhichway you wernt.

A. | left Daman by bus and went to Bahrain. | then flew to Karachi, then to Lahoor and
thento Quetta. 1 thentook acar to Kandahar.

Q. How did you hear about this training camp in Afghanistan?

A. Hewas asking at his mosque where he could get training and was told about this
place.

Q. The mosque in Daman?

A.Yes

Q. Did you use your own money to travel or did you get it from an organization?
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A. Personal finances.

Q. What type of amdl arms training did you receive; can you be more specific?

A. Handgun, Kalashnikov and severd rifles. | also received training on how to tell the
distance between two points, how to tell time without awatch, and the direction of the
wind.

Q. Do you remember the name of the camp?

A. AlFarouq.

Q. Areyou familiar with a-Qaida and what they preach?

A. | have heard about them on the news and in the newspapers.

Q. Did your Imam in Daman ever issue afawafor ajihad?

A. No.

Q. You sad the camp was funded by private organizations, was one of them a-Wafa or
can you tell mewho was funding it?

A. It was a charity-funded camp.

Q. So you could just go there? They would accept you or did you give them money or
did you have to cal ahead and make arrangements?

A. | spoketo one ofthe Imams and they gave methe address. | was given aphone
number and the man told meto meet him in Mecca. The person in Mecca told me about
the camp and how it ran. | told him what | wanted from the training. | was given the
address of a person in Lahoor.

Q. Did you know the man in Mecca, was he astranger?
A, | got the name from my Imam.

Q. Wereyouinjured in Tora Bora?

A. Outsde ToraBoraon the outskirts of avillage.

Q. Were you injured by aplane?

A. Just bombing from the sky.
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Q. What was the extent of your injuries?

A. My entire leg and scomach.

Q. What is your occupation?

A. | am a government employee of a charitable organization,

Q. What is the name of the charitable organization?

A. lIRO, Internationa Idam Rdief Organization.

Q. How long did youwork for IRO?

A. 1 was il intraining, sojust afew months.

Q. What did you do before that?

A. Teaching and working a my father's car dealership.

Q. When you were trying to get out of Afghanistan what organization did you represent?
A. A Kuwaiti organization, | don't know the name.

Q. Was this organization suppose to help people get out of Afghanistan?

A. | was part of the organization, | was in Afghanistan to help the people in need. | left
my charity work and wasjust trying to leave.

Q. Do you have any other evidence to present to this Tribunal?

A. No.

Q. Persond Representative do you have any other evidence to present to this Tribuna?

A. No.
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Summarized Svorn Detainee Statement

[While administering the Oath to the Personnel Representative, the detainee interrupted
and gated that he didn't understand the wording used by the trandator. The trandator
again described to the Detainee the swearing in process of the Tribuna team and the
Personnel Representative.]

[When the Tribund Presdent stated for the Record that the Recorder, Reporter and
Trandator had previoudy been sworn, the detainee interrupted and asked what the
Recorder was. The President asked the Trandator to explain the role to the Detainee.]

When asked by the Tribuna President if the detainee understood the CSRT process, the
detainee stated, "No| don't."

When asked by the Tribuna President if the detainee had any questions concerning the
Tribund process the Detainee answered: "1 will see what you ask me, and according to
that | will answer."

The Tribund President asked the Detainee what parts of the Tribuna process did he not
understand.

Detainee: "l am not literate and don't understand what you mean when you say
'process.’ | need you to breakdown what you mean by process because | don't
understand the word, | haven't gone to school.”

Tribund President: "If you have a question about the process as we go along you
may ask it and we will answer it."

[The Detainee then asked the Trandator to clarify what the Tribuna President
meant about asking questions. The Trandator explained to the Detainee that if during the
Tribuna the Detainee had any questions, the Detainee could ask the question and the
Tribund President would answer the question.]

Detainee: "Okay."
The Tribuna President then asked if the detainee wanted to make a statement

Detainee "Yes."

The detainee then began giving his Satement and testified essentidly as follows:

Only one of the charges againgt me is the true. The others are not. If you say
they are, show me the proof. [The Personnel Representative interrupted after the
Detainee made his comment and stated, "1 want to reiterate what we talked about in our
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interview. This Tribunal isthe part where you can talk to the Tribuna members who
have not talked to you yet."]

Detainee: "I want to talk to the Tribuna members." [The Personne
Representative told the Detaineg; "This is not the time for asking questions or asking the
Tribuna membersto provide you with reasons, this is thetime for you to provide the
{informationto} Tribuna members."]

Detainee: "I understand, | am sorry that | am illiterate and don't know. Sorry."

Personnel Representative: "That iswhat | am here to help out with. Do you want
to go through this point-by- point very quickly?'

Detainee; "Yes."

Tribuna Presdent (to the Detainee): "Let medarify. Thisisthetime you may
talk to usif you want. You don't have to say anything to us at dl if you don't warnt.

Detainee: "l wantto talk."

Tribuna President: "It'stotaly up to you."

[The Detainee then indicated he wanted to make his statement under oath and was sworn
by the Recorder. He continued his statement essentialy as follows):

Before | start, | was never part of nor have | seen the Tdiban. | told everything
to my interrogator. | was apoor person in my country and | was running avay from the
Tdiban. You gtated | was protecting the Tdiban and was working with them. Who has
seen me working with them? | was nobody over there. Itishard for me to believe you
have any witnesses that will say | worked for the Taliban. If you have someone who says
1 worked with the Taliban from mat Region, then bring me that person.  Secondly, | have
never held any wegpons in my hands or fought against anyone. | have never been
injured. | haven't even had aneedle in my body. | am trying to answer the allegations
againg me. What was the third alegation? [The Personnel Representative responded to
the Detainee: "Y ou were placed in charge of the Tdiban office and you worked as Chief
of the Tdiban office"]

[The Detainee continued his statement]:

| was never in charge, | have never beenthere, and | have never worked for them.
| have dready told you the story, and | will tell you again. | was poor. | left my bouseto
look for work. | went to work inthe hotdl | had in Jdadabad, Afghanistan. | had a
partner inthe busnessand ahelper. The heper wasintraining. My partner and | had a
dispute over thistrainee. My partner told me he wasn't going to do business with me

ISN #496
Enclosure (3)

Page2of 9

nn» 1

UNCLASSIFIED / FOUO



UNCLASSIFIED / FOUO

anymore. He was going to sdl the property, take his share of the money, and get out

Y ou asked me for evidence regarding this. Y ou swore me in the name of Allah that | will
tell the truth and now thereis no onewho will witness this for me from Afghanistan. No
one wantsto go through al thetroubleto here. | don't have awitness here or anyone to
testify for me. The only thing | haveis my word. | can give you an address and you can
contact and verify everything from the people that came out to the house. You tell me it
isimpossible for me to bring in a witness from Afghanistan. Y ou can cal aneighbor and
veify that | had a business and was working over there. For example, if you call my
neighborsthey will tell you 1 was sdlling sandals, then that will prove | was right

| will tell thered story now. For dmost two years | was inthe hotel business. At
the intersection called Palashi. My business was across from the cussoms door. There
was aguy named AH Jahn that worked in the customs office. Other Tdiban officids that
worked there cameto our hotd and eat. Ali Jahn told me he was my countryman from
the North. We got acquainted when he cameto get food for his guests. When my partner
and | got in adispute over the hotel, my partner told me he was going to sell everything
and split the proceeds. 1 asked him not to sdll everything. We had been here for two
years and had spent alot of money on the hotel. | ask him to make adedl. | asked Al
Jahn's advice about what to do with the business. Ali Jehn said not to sell everything at
once. We should firgt find out what the prices were and continue from mere.

[The Trandator clarified that a "hotel" actudly refers to what Americans would
cal arestaurant]

Basad on the prices, my partner would give me money. | could then go home,
take care of busnessthere, then come back and get the rest of my money. My partner
sad he would sdll everything at the original purchase price, not the used price. | told my
partner it was hard for me here because | didn't know anyone. My partner told me he
was going to find another partner for me. My partner found someone from the customs
office. | made alist of everything; it was worth about three hundred and seventy or three
hundred and eighty thousand in Afghani money. My new partner gave me half the
money and told me to continue working at the hotel. He didn't know anything about
running the business. There were businesses across from us that would fry things in abig
bowl. For onekilo ofmeat, they would profit one hundred thousand Afghani rupies. |
decided 1 was also going to use abig bowl to fry things. The other businesses got angry
when they saw 1 was using their idea. They thought | was going to take al of their
busness. If | garted the business the way | hed planned, | would have sold one hundred
kilos of meat each day, which would have been equivaent to one hundred thousand
Afghanis. About one hundred dollars per week. The person working with me was my
handyman. As| was trying to sart this business, the handyman disappeared. | went after
him and crossed the Torhan Boarder, which is between Pakistan and Afghanigtan. | went
to Pashwar and looked for him for aweek. When | couldn't find him, | came back. That
was the main road and next to the main road was the sdewak and next to the sdewak
was the customs office.
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[A Tribunal member interjected: "For the purpose of the record, the Detainee
was describing the layout of the land he was drawing a picture on the floor for the benefit
of the Tribuna members. He was explaining his business location in reference to the
Sdewak.]

[The Detainee continued]: | swore and promised | would tell you thetruth. If |
am not a crimina and | haven't committed any crimes, why are my hands handcuffed?
In Afghanistan, there are people who will sdll people for money. They use the name
boss and whatever name they used to hand me over; you will find out why. Thisismy
true sory and | am going to tell it. When | came back dl the other shopsjoined infiled a
clam againgt me at City Hall. The government closed my business. Joining the Taliban
isvery hard. The shops around me looted a'! my goods from my business. They told
each other 1 had skipped town. | contacted the security office and reported the incident.
The shop owners went to the Security Commander with their families and stated they had
not looted my store. They told the Commander the Tdiban ruined my business. Each
shopkeeper admitted they had taken one or two items from my shop. They told the
Commander they were safeguarding the items until | got back. The shopkeepers dso sad
if they had to go to prison for this, then their wives and children would be left done
without income. The Commander told me and the other people in the dispute to resolve
our issues amongst ourselves, wasn't going to do anything about it. After amonth of
trying to resolve this, | hadn't got anything back from them. 1t was the month of
Ramadan and | didn't have any money to buy food. My two years of hard work and
effort went to waste. | went back to Ali Jahn and told him the story. My new partner
said because | opened anillegal business, | should give him his money back. Another
person told my partner | was apoor guy and that he wouldn't be able to get anything
from me. They gave me ajob in the customs office as alaborer so | could pay my
partner back. | was sponsored by another person, so | could work at the customs office.
My other partner was involved in security and told them | was a good guy and to do
business with. Ali Jahn assured them | was okay to work with. | was alaborer for Sx or
seven months. One of my friends took the money | earned and paid the people | owed. It
was hard work. | got depressed every day. | ended up getting sick. After four months
my partner gave me some of my money back and told me to keep it for mysdf. In those
last four months | collected about nine to fifteen thousand dollars (inaudible). | was sad
and went to Mazar-e-Sharif without permission from Ali Jahn. | owed alot of peoplein
Mazar and where | am from. | decided | would stay in Mazar and work.

After saving money | planned to returnto my village. | rented alittle shopping
gpace near an intersection under an gpartment complex. | would buy pairs of sandas and
sl them in my shop. | had customers who purchased sandds from me everyday. |
never earned |ess than five hundred thousand a day and sometimes earned up to fifteen
hundred thousand aday. | would buy forty dozen and | would make a hundred thousand
per dozen for the sandals | sold. | was sitting with some friends when a couple of Talibs
showed up. They asked me where | was from and what type of business | was doing. |
was surprised and suspicious. | wondered why he was so kind and why he asked me
what | was doing and how was my business? | thought maybe he had seen me someplace
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before. | was very excited to go back to my village. | had collected some money and |
could pay back some of the people | owed. He asked me if | had worked in any other
providence of Afghanistan? And, what kind of work had | done? | was surprised by his
guestions.

[Tribunad member]: | don't understand. Who came and asked him these
guestions?

[Detainee]: The Talibs came in and asked him the questions. One of the Talibs
took aletter out of their pocket and asked meto read it. The letter said to report to the
First Regiona Intelligence Office as soon as possible. | was afraid after 1 read the letter.
| told them to wait aminute. | wanted to tell my friends and take care of my business
before | left. They told mel hadto leave now. | told the interrogators thisthe first time |
gpoke with them. For some reason, the interrogators misunderstood what | told them. |
have told you the true story. When | got in the taxi with them to leave, they asked me if
| knew Ali Jahn? When | got to the office, they told another person to take me
underground. It was atwo-story building with a basement. When they took me
downgtairs, one sde of the floor was covered in dirt and the other Sde was covered with
empty bullet shells. They left me there donefor along time inthe dark. After dark, the
recorder (the person who puts names in the book) findly showed up. They told me then-
boss was "pissed off' with me. | wastold to talk or | was going to get beat up. | told
themto take me upstairs to talk to the boss. He told me he would take me to the boss but
| had to promise not to try and leave. | wasvery young at thetimeand | didn't have a
beard. | was apretty boy. Ali Jahn had come from Jaldabad to Mazar-e-Sharif. They
were dl gathered around and he asked me why | skipped out on him after they had
gponsored me. | said | was Sck and missed my family. They told me they were going to
beat me up and send me to Jaldabad to court. | told them | made a mistake and asked

what | could do? For one year | had to work as a chef and take care of the peoplein that
building.

[Tribund member]: In Mazar-e-Sharif?

Detainee: Yes. Ali Jahn told me he was fired from the customs office for trusting
everyone. Ali Jahn came to Mazar-e-Sharif and got ajob working in intelligence. The
next day | would begin working as a chef and servant. Whenever | I€ft the office they
would follow me or send a soldier with me. | believe | was there amonth and ahalf
before Ramadan.

[The trandator asks the Detainee to darify his last statement}

[Detained]: | was in Mazar-e-Sharif with Ali Jahn for about a month or month
and ahdf. | didn't stay there very long you can verify that. During Ramadan, Ali Jahn
told me he was leaving for fifteen days and | had to stay. | didn't know it, but Ali Jahn
hed taken a bribe from someone. A few days after Ali Jahn left, people from the
Intelligence came and arrested everyone. They took us to the InfelHgence office. | don't
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know what happen to everyone else, but | was put in a separate room. The next day they
asked me what | was doing there? They asked meif | was Tdiban? | told them no. They
asked if | wasamurrah and if | had read the books? | told them no. They asked if |
wasn't Taliban or murrah, what was | doing here? They told me | didn't have enough of
abeard and that | was apretty boy. That night, | told them | was Ali Jahn's friend, but |
didn't tell them what kind of friend | was. | have never sad thisto anyone before. They
asked meif | knew why | was here? | replied no. In Afghanistan, they ask your name,
where you were, and what you did? They told me | was arrested and would have to go to
court because Ali Jahn had taken bribes from people. | sad to mysdf, "god what is
going on, | went from the dripping to the running water." They kept me with the
intelligence officer three days before moving me to a different location. They told meto
cooperate and wanted me to work for them. If | didn't they told me | would have to go to
court. | asked them what kind of friendship or cooperation did they want? They wanted
me to lake care of their friends and prepare food and cleanup. | told them | would do this
instead of going to court. | was young and they were looking for boys like me and paid
good money. When fighting broke out in Sancharamy brothers came to Mazar-e-Sharif
with their camels. In Khamerabahn we rented a house in the Tdiban area from Agi Ader
Reckman. When my boss saw ray brother and nephew, who are both young and pretty
boys, my boss asked me who they were and why are they here? | am telling you thisvery
hesitantly and this is something that has to be kept a secret because this is a shame inthe
Afghan culture to disclose this type of information. There were no other motives or
anything else going on besides what | am telling you.

I'm not Hadli, | am not aprofessor and | am not educated. | amjust an ordinary
person. They gave me afree placeto live. After they saw my brother and nephew, they
were even more interested in us and asked us to come back and forth to the office. The
house we were staying in hed lots of rooms with sealed locks. Those locks were checked
on adaily basis to ensure they had not been opened. The houses use to belong to the
Afghani Army who opposed the Taliban. When the Afghan Army fled the Taliban took
the houses. The furnishings for the homes are locked in those rooms. We did not touch
any of those items. Every three months people working in the Intelligence office get
rotated and new people comein. They gave me ajob in the Second Digtrict with Abdul
Rek Mahl and (inaudible). | worked there for Sx to seven months and sometimes we
worked at different locations. There were rumors between the workers that | was the new
boss lover. | bought a car and every couple of months we would get to see our family.
We hed very little to do and we weren't quite sure of our positions or duties. We would
go there for a couple hours aweek and sign papers. After working for about five or six
months they were toppled.

| told the interrogator in detail what happened during that time. Thisismy story
and you guys must decide whether or not | am acriminal. | am not aware nor have |
committed the charges against me. If you want to verify what | have told you, | can
provide addresses. | am finished and if you have any questions, | will answer them.

| SN#496
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[The Tribunal President asked the Persond Representative if he had any other questions
for the Detainee)]

[Detainee]: No Sir. Thank you for your attention and listening to my story.

Summarized Answers in Response to Questions by the Tribunal Members

Q. When you worked for the Taliban as a chef, did you consder yoursdf a Tdi?
A. Wherewas| achef?
Q. In Mazar-e-Sharif in the Inteligence Office.

A. | was achef a my hotel. At Mazar-e-Sharif | wasn't only a chef, | also took care of
cleaning and serving. | wore the same clothes as the Taliban, so no one could tell if | was
or wasn't Tdiban.

Q. Didthey congder you Tdib?

A. Who?

Q. The Taib you were working for?

A. No, they didn't consder me Tdiban. | wasn't educated. They knew | wasn't Taliban.
Q. Why do you think they treated you so well?

A. I don't know. Thebig bosswas the only one that trested mewell. 1 can't tell you
what was on his mind or what his motives were.

Q. I'm sure you can understand that if you dressed like them, they gave you a nice house

for your family, you made enough money to have acar that others might consider you
Tdib?

A. They didn't buy me acar and it's not unusua for them to bring a chef into work for
them. It is not unusud for them to pick someone off the street and bring them there. |

told you before | got there when | was avery young boy and | don't know why they were
nicetame.

Q. You state that it was an Intelligence office you were working at. Did you ever
witness intelligence or military operations?

A. | have dready told the interrogator everything. It will take me along time to tell you
everything again.

ISN #496
Enclosure (3)

Page 7 of 9

UNCLASSIFIED / FOUO



UNCLASSIFIED / FOUO

Q. That's dl right Did you ever condgder yoursdlf a prisoner of the Tdiban?

A. I wasn't physicaly in handcuffs but because | was watched al thetime | felt mentaly
and psychologicaly | was a prisoner. Before my family came back from Sanchara, |
wasn't ableto leave. Once my family returned, they were more assured | wouldn't leave.

Q. They treated you rather well for being aprisoner. Did you agree to work with them?

A. You aeright. They did have an ulterior motive. | can't exactly tell you want they
wanted, but you should have been able to figure it out by now. | know they had areason
for treating us well.

[The Tribunal President asks the Detainee if he had any other statements or evidence to
present to the Tribunal.]

[Detaineg]: 1 told the interrogator there was no other way for me to provide any type of
proof unless you can bring me someone who has worked with me or knows me.
Otherwise there is nothing else. The interrogator told me it is not American justice to Sit
two prisoners face to face to tak for or againgt each other. | seein your justice system
you are very educated, smart and reasonable and you should uniteus. Thetensons
between the people over here are going to continue unless you do something about it.

Y ou are wasting your time on these people. If you have evidence againgt us, you need to
show us and prove it. If not why are we here and our families over there? You are
wasting our time over here. Thereis no benefit by keeping us here. By keeping us here
and having us face to face will only add to the animosity and deepen the hatred. No one
will provide any evidence for or againgt me or anyone ese here.

Q. Do you have any other evidence to present to this Tribunal?

A. No.

Q. Persond Representative do you have any other evidence lo present to this Tribuna?

A. | have one satement to back up. The fact the Tribuna member asked a question and
| can reiterate the answer. In regards to the unclassfied summary A-2 the Detainee did
consder himself to be a prisoner when he worked in that office. | have that information
inmy notes.

[Detaineg]: After | took the oath, 1 will not tell you anything different. | sworeto God
and | told you the entire story and now it is up to you guysto makethe decison. | am
from Afghanistan and if you ask the people there, they will confirm what | have told you
isthe truth. | have lots of friends in Mazar-e-Sharif who know me from my sandd shop.
Y ou can contact them and they will confirm my story. ' Yasam Ghoreadl is the man who
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s0ld me the sandals. He can check his book and confirm my story. His shop is at the
very end of the Street.

AUTHENTICATION

| certify the material contained in this transcript is atrue and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Col, USAF

Tribuna President
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Summarized Unswvorn Detainee Statement

When the Recorder stated he had no further unclassified evidenceto present, but
requested a closed session at alater timeto present classified evidence, the Detainee
asked wher ethe classified evidence was, and how we coul d accuse himwithout
showing himthe evidence against him.

TheTribunal President told the Detainee that hewasnot entitled to seethe classified
evidencefor reasons of national security, and the Detainee could refute any of the
unclassified evidence by making a statement or presenting evidence.

The Detaineerequested the Per sonal Representativeread his statement for him, and
th e Personal Representative obliged by addressing each point in the Unclassified
Summary (R-1),

* 3(@)(1) Detaineejoined the Taliban to fight againg the Northern Alliance
and United States.

Thisisnot true. | went to fight Fars people in the North, not the United States.
Massoud was one of the people in the North, [and] al of them were [part of the]
Northern Alliance. My purpose wasto defend the Pashtu people against the
Northern Alliance.

. 3(a)(2) Detainee stated that he attended an anti-western rally and then
joined thejihad againg the Americans

That happened before | went to Afghanigtan, in Pakistan. It was a jirga, not an
anti-western rally. At thejirga, | was told there was oppression againgt the
Pashtuns in Afghanistan. This oppression had been going onin a 15-20 year
conflict. The roots of this conflict have nothing to do with America and there was
no mention of America

3(a)(3) Detaineeclaimsto be connected with the Tank Nafaz Shariati
Muhammed Molakand Organization (TNSIMM) or Tarik Nafaz Shariati
Muhammedi M olakan Danija (TNSMMD) which brought over five thousand
peopleto Mazer-e-Sharif from Pakistan for Jihad in November of 2001.

That is correct.

4. The Tarik Nafaz Shariati Muhammedi Molakan Danija is a Pakistan-
based Idamic militant group that is based iu the Northeast portion of
Pakigan that was sent to Mazer-E-Sharif to fight with the Taliban for ces.
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| am aware of the group, but not aware of any relation [it hag] to the Taliban. |
changed my mind in Afghanistan at Mazer-e-Sharif about jihad. At that time, the
Americans took me from Mazer-e-Sharif because | was an English speaker.

The Personal Representative stated that wasthe end of their discussion. The
Detainee added thefollowing:

When | was in Mazer [Mazer-e-Sharif], | wasin prison at the jail. When we werein
prison, we were dl tied up in the cdll and were being questioned. When they [unknown]
asked meif | spesk English, | said yes. Then they [unknown] took me to Kandahar and
interrogated me there. They [unknown] told me they were going to send me home. From
Kandahar they sent meto Cubaand sad | was going to go home.

It doesn't matter to meif you have some evidence againgt me, if | get a prison sentence of
20-25 years, You guys are saying | was fighting the U.S. forces. The clam isthat | was
captured with weapons. | never had any wegpons or any ammunition when | surrendered.

[For] The time | spent in Kandahar and here, who is going to give me an answer for al
the time I've been in prison for?

| can understand if you guys have some evidence againg me or if | am guilty, but | am
here for no reason. 1've been held for 3 years for no reason.

TheTribunal President stated that our missionisto evaluate or analyzeall of thefact
based infor mation to deter minethe Detainee's enemy combatant status.

| would like you to make your determination and | would like the evidence to be brought
against me. 1'd be happy if you could show some evidence saying | did this crime or that.
Otherwise, I'mjust being held for no reason.

TheTribunal President stated that we have made availableall unclassified information
that we have the authority to provide to you. We do not have the authority to provide
the classified informationto you duetoitsclassified natureand the national security
riskinvolved with that information.

What decison are you going to make now? Am | an enemy combatant or not?
TheTribunal President stated the Tribunal will makethat deter mination after
observing and analyzing all facts, infor mation and evidence available and al so after
the Detainee hasthe opportunity to make his statementsto the Tribunal.

Summarized Answersto Questions by Tribunal Members

Q: Do you spesk English?
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>

Y es, not too much, but | understand [some],
Where did you learn English?
In schoal.

Whatisajirga?

> O >» O

When the Pashtun people gather, itiscdled ajirga.

How isthat different from araly?

> O

It could be the same. At ajirga, the elders gather and make decisions.
Areyou trained to use any weapons?
Thetrandlator mentioned theword " Kalashnikov" when asking the question and the

Tribunal member told thetranglator to translatedirectly what isasked. Hedid not
mention " Kalashnikov".

A | don't have training on weapons.

Q Have you ever used arifle?

A Yes, for hunting.

Q Have you ever received military training?

A None.

Q Wha vaue would you be fighting the Northern Alliance if you had no training?

A Not everyone knows how to fight. Some people just serve and others fight.

Q Have you ever fought in Kashmir?

A No.

Q How were you captured?

A We surrendered.

Q Who were you with?

A We were with the Pashtunsin Mazar-E- Sharif.
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How many?
A 400-500.

Q Wha wegpons did your group have when they surrendered?
A Kaashnikovs.

Q How old are you?
A | was bornin 1980.
Q: You are a native of what part of Afghanistan?

A: | am from Pekistan.

Q: Could you tell us how you became connected with the Tariq Nafaz Organization?
A: It was my first time attending the jirgaand that's how | was associated with them.
Wasit that organization that put together the rally, or thejirga?

Yes, | wasthe leader of that group that organized thejirga.

Elders are known leaders, and Pashtun people only. Not other people.

Q:
Q:
A
Q: How does one get to be aleader to organize an event like that?
A:
Q:

If that was normaly a job for eders, and you were alowed to do it, they must
have had great confidence in your ability?

A: The interpreter is also Pashtun and that he [interpreter] should know that they
respect elders very much.

Q: Were you a leader or an atendee a the jirga?

A: | was just an attendee.

Q: After you atended the j irga, or raly, did people gpproach you and ask you to
assume certain respongbilities?

A: No.

1SN# 495
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How was it that you traveled to Afghanistan?

Wewent in cars...trucks.

Why was it that you went to Afghanistan?

Because ofthePashtun people. We wanted to defend them. | want to clarify
something. Pashtuns live on both sdes of the border of Pakistan and Afghanistan.
They are the same people and the same families; just the border is dividing them.

At theraly, you heard that it was the non-Pashtun people, the Farsi, Uzbek, Tgik,
[and] people like that, who were fighting against the Pashtuns?

We call them the Northern Alliance.

Was your intent to fight against them because they were attacking the Pashtuns?
Yes

When did you travel to Afghanistan?

November 2001.

Were you aware that the United States military was in Afghanistan?

Jugt [that] The bombing had started.

Did you think that if you went to Afghanistan, you might be bombed?

No, | wasn't concerned about being bombed.

Were you aware that the people you were going to fight with, the people on your
side, were the ones that were being bombed?

No. We weren't thinking about that. Our intention was different
Did you know who was being bombed?

No, we had no information because we were in a different areathan where the
bombing was taking place.

Did you redlize that when you were going to fight against the Northern Alliance
that the United States was fighting on the same Sde as the Northern Alliance?

Yes, | knew that they were asssting the United States.
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Do you understand why that was?
No, | don't.

Q
A
Q: Y ou were not told anything by your leadership?
A:

| never saw the leaders afterwards. We just had that meeting and we just |eft.
That wasiit.

Therewereno further questionshby the Tribunal membersor President

Det: | have a question. Some detainees that | have heard of have been released, even
without Tribunals. | have heard of about 100. How is that fair?

Pres. | have dso heard alittle information about that. | have no direct knowledge of
that process. We are only involved with these tribuna proceedings to determine
your enemy combatant status.

Det: How isthisfar? Everyone should go through the same process.

Pres. | am only assgned for thistribuna processand | do not know what happened
with those other cases. Possibly in your communication network, you may be
able to find out more than we can.

Det: | am a prisoner. What kind of information can | get? Even my letters from my
mother and father are marked and edited. | don't even have that information.

The Tribunal President continued to explain the notification processto the Detainee
and the Detai neeindicated that he under stood.

AUTHENTICATION

| certify the material contained in this transcript is atrue and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Colond, U.S. Marine Corps
Tribuna President
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Summarized Transcript of Detainee Statement and Witness Testimony

Before testimony began, the Detaineeindicated he did not understand the Tribunal
process. Specifically, the Detainee asked the Tribunal to darify the difference
between unclassified documents and classfied documents. The Personal
Representative explained to the Detainee the unclassified documents wer e shown
and discussed with him duringtheinterview sessons. The Detainee indicated that
he understood that unclassfied evidence was evidence that he would be ableto hear
during the proceedings. The detainee then made the following unsworn statement
(summarized):

Detainee: | did not know that the Al-Farauq camp was a part of Al Qaida or associated
with Al Qaida. | did not know they were against the United States, That isall | have.

Personal Representative: May | make a comment? What Faizal did not add from what
we talked about before wasthat he actually did not participate in fighting. He was Smply
aguard at an outpost camp.

Detainee: Yesthatistrue. | was aguard on some land, but not at the camp.

Personal Representative: He was aguard on aborder. That isthe only thing we
discussed that was not included in his statemen.

Tribund Presdent: Okay. Persond Representative, do you have any further questions
for the Detainee?

Persond Representative: No, Sir. | do not.

Tribunal President: Recorder, do you have any questions for the Detainee?

Recorder: No, Sir, | do not.

Tribund President: Do any of the Tribunal Members have any questions for the
Detainee?

Tribund Member: Yes, Sir, | have one question. When you |eft from your home country
to go to Afghanistan, were you aware that you were going to be training with the
Tdiban?

Tribund President. Before you answer, 1 want you to understand that you do not have to
answer any of our questions. Just as your statement was optional, so is answering any
guestions.

Tribuna Member: Did you want to answer the question?
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Detainee: | was not aware that | was going to be fighting with the Taliban. | thought |
was going to be learning from the Taliban, not fighting.

Tribund Member: When you were a guard, were you aguard for Taliban forces?
Detainee: Yes, for the Taliban.

Tribund Member: When you were wounded, were you aso with the Taliban at that
time?

Detainee: Yes, | waswith them.
Tribund President: Any further questions?
Tribund Member: No, Sir, no further questions.

Tribund Presdent: Faizal Sdlih Al Nasir, do you have any further evidence to present to
this Tribunal?

Detainee (To the Personal Representative): Do you want to say anything that | have not
mentioned?

Personal Representative: | think we have pretty much covered everything. The points

I'd like to reiterate are the Detainee did not know he was going to fight or guard against
the Northern Alliance; the Detainee did not know the United States was involved; and the
Detainee never shot hisrifle a anyone. He was smply a guard for a piece of land. That
is pretty much what we discussed.

Detainee: Yes, that istrue.

Tribund President: Persona Representative, do you have any fina evidence to offer the
Tribuna?

Persond Representative: No, Sir.

Tribuna President: Recorder, do you have any find questions?
Recorder: No, Sir, | do not

Tribuna Presdent: Tribunal, any fina questions?

Tribuna Members; No, Sr.
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Summarized Detainee Statement

When asked by the Tribuna Presdent if the detainee understood the CSRT process, the
Detainee answered, "Yes."

When asked by the Tribunal President if the detainee had any questions concerning the
Tribuna process, the Detainee answvered, "No."

Tribund President: Do you wish to make astatement to this Tribund?
Detainee: | need help; | want my Personal Representative to remind me.
[The detainee dected not to be sworn prior to his statement. ]

Persona Representative: How do you want meto help you? Do you want me to read
what you told me this morning?

Detainee: Yes.

Persond Representative: 3,a.l, (The detainee admitted he traveled to Afghanistan in
order to fight in the jihad after reading that the Taliban needed support from Mudims.)
The detainee sad he didn't travel anywhere except where he hadto. He was looking for
work in Afghanistan because he couldn't find work in Saudi Arabia. He traveled to
Afghanistan because they needed help because they were fighting the Russians.  After he
read about the Tdiban and their need of felow Mudims he thought he could find work in
Afghanigan. And like al religions whether it be Idams Christians, Judaism, they eech
help their brothers who areinneed. He saw it as his duty to help people who needed it.

Persond Representative: 3.a.2, (The detainee spent ten (10) months with the Taliban
prior to being captured.) He did not spend ten months with the Taliban. He stayed on the
front lines for only three months in Kabul. And then spent three more months in Konduz.
With the travel time and al atotal of about 7 months. He was there to help his Mudim
brothers and carry out his duties.

Personal Representative: 3.a.3, (The detainee received weaponstraining at the Al-
Farouq training camp for Sx weeks.) He did not know that Al-Farouq was an Al-Qada
camp until he arrived a Guantanamo. He saw it as aduty to learn how to use awegpon
prior to going to the front lines.

Personal Representative: 3.a4, (The detainee was captured by Northern Alliances forces
in mid-November 2001.) He surrendered peacefully to the Northern Alliance forces and
he did not have aweagpon. He wastold he would be turned over to his own country and
was detained for about a month and a haf. One guard spoke with him about getting his
name, address and phone number, so they could contact his family, so he could be
returned home. But instead he wasturned over to U.S. forces.
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Tribund Presdent: Do you have anything €lse you would like to add to that statement?
Detainee: No.

Tribund President: Persond Representative do you have any questions for the detainee?

Persond Representative: No gr.

Summarized Answers in Response to Questions bv the Tribunal Members

Q. Y ou sad you traveled to Afghanistan to help Mudim brothers fight the Russians.
Do you remember what year that was?

A. No.

Q. Y ou said you were going to fight the Russians in Afghanistan or were you going
to go somewhere else?
In Afghanistan.

Q. Weas it right after the plane crash into the World Trade Center, in New Y ork?
A. Before.
Q, Do you know the Russans left Afghanistan?

A. Some of them are till there. In some places there are gill Russians. The Tdiban
sad there were Russansthere.

And you went to fight with the Taliban?

Yes.

| didn't know the Northern Alliance would be there, | thought it was Russans.

Q.
A.
Q. Did you know that the Northern Allianceis Mudim as well?
A.
Q. How did you get there?

A. | read on the Internet about the Tdiban. | was looking for ajob. The page sad

they need Mudims and their help. So | thought they would have jobs helping
Musdlims.

Q. Did they help you travel there?
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Some of the Afghansin Saudi Arabia helped us.

Did you fight with just Afghans or other Arabs?

Only Afghans.

So, the Afghanis paid money and helped you fly to Afghanistan?
No, it was dl my money.

Y ou fought around Kabul with the Taiban?

Yes,

Who were you fighting?

The Russansthere. | wasn't on theline, 1 wasjust aguard.
And then you went to Konduz?

Yes.

Who were you fighting there?

There are Russans there. Andafterwards we were told they were Afghanis. 1
was obligated to guard, | didn't have achoice.

Did you perform guard duties in Konduz as well?

Yes.

And at that time it was after the plane crash into the World Trade Center? When
you were in Konduz.

| don't remember.

How long did you train a Al-Farouq?

Six weeks.

Did you just receive AK-47 and RPG training?
Kdashnikov and handguns.

Did you receive any other type of training?
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A. No, | never got achance. After | trained for amonth I hurt my back. | received
treatment and was out for about aweek. | returned and tried to continue my
training but couldn't.

Q. When you were captured by the Northern Alliance, were you carrying any
weapons?

A. No.
Q. Were you fighting up to the time where you surrendered?

A. Not the whole time, only some of the time. | was only a guard. We only fought
once or twice aweek.

Q. Were you ordered to surrender hy your superiors?

A. No, there was a retreat and everyone left. Because of my back pain | couldn't go.
So | surrendered to the Northern Alliance.

Q. Wha happened to your wegpon?

A. Some one took it from me.

Q. One of the Tdiban?

A. An Afghan.

Tribund Presdent: Do you have any other evidenceto present to this Tribunai?

Detainee: No.

AUTHENTICATION

| certify the materid contained in this transcript is a true and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.
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Summarized Sworn Detainee Statement

When asked by the Tribuna President if the detainee understood the CSRT process:

[The Detainee asked the Tribuna President]: |s the masked information in addition to the

information | received from my Personal Representative?

[Tribund President]: Yes.

[Detainee]: So everything 1 spoke with the Personad Representative about yesterday will
not be hidden, just the classified information.

[Tribuna President]: That's correct

When asked by the Tribuna President if the detainee had any questions concerning the
Tribund process the detainee answered, "No,"

When asked hy the Tribunal President if the detainee wished to make a statement to the
Tribund the detainee stated, "It is written and the Persond Representative will reed it and
present it to the Tribunal ."

[The Personal Representative read the following statement, which was presented to the
Tribund as exhibit D-B]:

Detainee Fans Mudim Al Ansari dictated the following written statement on 20 Sept
2004 in response to his unclassfied summary of evidence dated !'7 Aug 2004.

In response to 3. a. of the unclassified summary [The detainee is a Tdiban fighter.]

| was never afighter for the Tdiban. | never went to meetings for Taliban members
and | never rode in acar with Tdiban members. | had no interaction with the Taiban at
al. Not everyone in Afghanistan was a member of the Taiban. The Taliban liked Arabs
and tended to help out Arabs as afavor. Thisis because Arabs helped them fight the
Russians. My father was one of those Arabs who helped the Afghans fight the Russians.
The Tdiban were nice to people like my father because it is a good, humane thing to do.
That is to treat someone nicely, with respect, who has helped you.

In responseto 3. a 1. of the unclassified summary [The detainee lived with his family
in Kabul, Afghanistan.]

Thisistrue. | did live withmy family in Kabul, Afghanistan.

In response to 3. a. 2, of the unclassified summary [The detainee's home was given to
his father by the Tdliban.]

The Taliban would help any Arab who cameto Afghanigan. However, | never said that
the Taliban gave my father ahome. | only said that the Taliban helped him. For
example, we asked for permissionto live in Kabul and the Tdiban gave it to us because
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we were Arabs and my dad had helped them fight againgt the Russians. | told the
interrogator that | thought the house might be from the Taliban. However, it could aso
be the home of afriend of my father's, or the Red Cross in Afghanistan could have
provided it. It could even have been my father's house, | don't know for sure because |
don't know how my father paid for it This is speculation on my part because it is
disrespectful for asonto ask his father how he paid for the house. | wasn't concerned
about this, it was my fether's business and | respected by father. However, | did know
that my father wasn't working, so he had to get the money from somewhere, but | never
asked him and he didn't tell me.

In response to 3. a. 3. of the unclassfied summary [The detainee's father was given
rewards for his serviceto the Tdiban|

| never said thisand | don't know if it istrue. My father never gave any servicesto the
Tdiban. He never fought for them, he never worked for them, and he never did anything
for them. The Tdiban don't speek Arabic, so they like to talk to Arabsin the street to
practice their Arabic. They were likethe guards herein the camp. They arelearning a
new language and are anxious to practicether Arabic, like when the guards here spegk in
Arabic to the Detainees to show what they know. When the Tdiban would spesk with
my father in the street, they were practicing their Arabic. Their discussons with my
father would be smdl talk, things like, "How are you?"' or "Where areyou from?' My
father would often say | was in your country fighting the Russians and it would make
them happy. However, just because he fought the Russians doesn't make him a Tdiban
member or an enemy combatant. My father was just proud of the fact that he had fought
againg the Russansin his past.

[The Detainee interrupted and stated he had additiond information to add.] | have two
points. Just because some one was fighting the Russians, that doesn't make them an
enemy combatant. At the time, Americawas helping the Mudims fight the Russians.
My father nor anybody from my family worked for the Tdiban, Al Queda, or any
organization, or intheir offices. We didn't have any enemies.

In response to 3. b. of the unclassfied summary [The detainee participated in military
operaions againgt the coalition.]

Thisisnot true. Thisallegationistotaly fase. | never participated in hogtilities or
fought againgt the United States or the Northern Alliance. | have never done anything
military related at al, and | don't know anythmg about military fighting. | never fought
againg the United States or Northern Alliance or any other person before or after
September 11. | amply didn't doit.

In responseto 3. b. 1. through 3. b. 3. of the unclassfied summary [3b.l. The
detainee fought in the Mehjin Region in ToraBora; 3.b.2. While fighting in the Mehjin
Region in ToraBora, the detainee carried a Kaashnikov rifle and an RPG-7; 3.b.3. While
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engaged in combat with the Northern Alliance, the detainee fired his Kaashnikov rifle
and RPG-7]

They are not true. | don't know anything about guns or military weapons. My father
had aKaashnikov that he kept in his room, but | was not alowed to use it and | never
fired it. 1 didn't even know how to load it, let done clean and repair it. The only thing |
know about guns is that you pull the trigger to make them fire. However, | never fired it
and 1 never saw my father fireit. Asfor aRPG-7, I've only heard about it in
interrogations. When | wasin Afghanistan | didn't even know what aRPG-7 was, | had
never even heard of it. The only possible explanation | have regarding these alegations
isthat | wasin Jaldabad and Al Qaidawasthere. | wasliving in Jdaabad with my
mother and father in the house. At that time what | knew of Al Qaidawas that they were
in Kandahar. | didn't know that Al Qaida was outside Jdaabad until | came here and the
interrogators told me that Al Qaida fought the US outside of Jaldabad. However, | do
know that fighting started when | was living in Jaldabad. The Americans would target
any Arabs, not just Al Qaida or the Tdiban. They would bomb Arab houses and Arab
cars. Jaaabad fell to the Northern Alliance and the Northern Alliance would kill any
Arab they saw. Evenifyousurrendered,theywouldjustkillyou. So naturally being
Arab, my family decided to flee. We split up as soon aswe left Jdalabad and planned to
meet up again in Pakistan. The women and children were separated from the men. My
father went with my mother and younger siblings. They traveled to Pakistan by
automobile. | fled onfoot with Abu Jehad Al-Y emani, Abu Moharaed Al-Tonas and
Jelaybeeb. Abu Jahad Al-Y emani's wife and son traveled by car with my family. My
family fled by car because the Northern Alliance didn't bother with women and children.
However they would inspect the carsto seeif they contained Arabs or non-Arabs,
Tdiban or non-Tdiban.

[The Detainee interrupted and stated he hed additional information to add.] It is very
sengtive for aforeign man to gpesk to an Arabic woman. When the Northern Alliance
inspected the vehicle my father was able to spesk to them in Pashtu, so they wouldn't
know they were Arabs

The Northern Alliance was seeking out Arabs and my father could spesk Pastu because
he had fought with the Afghans against the Russians. | don't know much Pastu at all; |
just know afew words, avery basc understanding. | speak Arabic so | would have been
apprenended by the Northern Alliance, that is why we split up. Abu Jahad, Abu
Mohamed and Jelaybeeb and | traveled about 20 minutes by car to get out of Jalaabad,
and then we gtarted walking. The road that we took was very treacherous. We waked an
extremely long distance and passed many villages. Always there were Afghans walking
with us. Afghansfrom the locd areas would help us get through the villages and would
escort us to the next village. We would aways enter the villages secretly. Sometimes we
would spend the night in avillager's house, we would eat and degp and then we would
gart walking again in the morning. About two days before we made it to Pakistan, we
arived in an areathat had high mountains. It was very icy and cold; there were no
housesinthis area. We climbed up the mountain and climbed down the other side. The
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Afghan who was our guide told us that wewere in Pakistan, We continued to walk a
long distance until we saw what looked like asmall village. That was when we saw the
Pakistan Array. When | first saw them, they were very friendly. They welcomed usin
their huts; they weren't houses but smal rooms made out of wood. They gave us food,
clothesand aplaceto deep. | sayed there gpproximately 5 days. During thistime was
the holiday of Eid. During Eid we stayed here and prayed with the Pakistanis and
celebrated the Eid holiday. We stayed in a hut with a Pakistani who stayed there with us
and we didn't venture out much unless it was to go to the bathroom or to fetch water.
About 2 days after the Eid holiday, very late at night, we were told that we would be
takento Beshawar. Thisisthe city that | was supposed to meet my father. We were
told that they couldn't take us together and that they would have to take us one a atime.
At this time they started treating us very rough. They bound our hands, covered our eyes
and searched us. We weren't dlowed to talk. If we moved they would hit us. 1 was the
second one to be taken to Beshawar. | got inthe vehicleand | haven't seen my friends
Abu Jahad, Abu Mohamed and Jelaybeeb since. | requested to call Abu Jahad Al-

Y emani, Abu Mohamed Al-Tonas and Jelaybeeb as witnesses to testify that what | have
told you isthe truth, but | was told that they could not be found and were not reasonably
avalable. | dso triedto cdl my father as awitness, but he could not be located either.
Before | arrived in Beshawar, they put mein ajail in another city. | don't recall the name
of thiscity, but it should be in my file. | don't know if anyone was with me because |
was blindfolded and wasn't dlowed to take it off. That was when they tied my feet with
chains. | wasinthis prison aday or two, and then they put me in alarge truck that took
me to Beshawar. | was in the truck about aday, but most of the time it wasn't moving.
When | arived a the prison in Beshawar, they took off my handcuffs but my feet were
gtill bound. | got there at night and around night time the next day | was put in aroom
with other Arabs and we were dlowed to talk. | stayed there for about 10 days, and then
the Americans took me from Beshawar to Kandahar. | stayed in Kandahar for about 7
months, and then | was brought here.

[The Detainee interrupted and stated he wanted to add additional information.] Abu
Mohamed and Abu Jahad were old friends of my father. They were friends from the war
againg the Russians. Thefirst time | met Jelaybeeb is when we escaped from Jaaabad.
The Pakistanis took the money | had when they searched us. | then spoke with one of the
Shelks a the Mosgue and pointed out the soldier that took my money. The Sheik spoke
with the solider and made him give me my money back. | had about 500 Saudi that was

given to me by Jelaybeeb, $100.00 from my father, and very little Afghani money that
was mine.

In responseto 3. b. 4. of the unclassified summary [The detainee was captured without
identification as he atempted to flee into Afghanistan.]

Thisistrue because | didn't have any papers. | was fleeing for my life and | have never
head any identification paper work. | have never had a license, passport or even an
Identification card. I've never had anything like that. | had money, but one of the
Pakistani's who searched me took away my money. Thiswas during the 5 days | stayed
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in the village after crossing the boarder into Pekistan. | spoke to the Shelk at the mosque
where | prayed during the 5 days 1 spent in the Pakistani village and | pointed out the
Peakistani who took my money. The Sheik made him give it back to me. However, when
they took meto jail, they took al our belongings.

[The Persond Representative then stated that the detainee affirmed mat the written
testimony was accurate and sgned and dated the form.]

[The Tribund President then asked the detainee if he swore that everything the Persona
Representative read was true.] [The Detainee answered]: "Yes." [The Tribunal then
consdered the information presented by the PR and the detainee to be under oath.]

When asked by the Tribuna President if the Detainee had any other statements he
would like to make at thistime, the Detainee stated, "yes" and provided the following:
From the interrogations | found out that witnesses have spoken concerning me. And they
told me the name of one of these witnesses. While this witness was detained here he
switched religionsfrom Mudim to Atheist. So, there were problems between he and I, 0
that might cause this man to say something that was not true. It is possible that some one
might have seen aface, looked at apicture, or heard aname. A lot of the detainee
pictures ook dike and alot Df the names sound alike. Thisiswhat they told mein the
interrogation. They said they had witnesses and in the end they told me the witnesses
weren't sure.

About point (a) in the unclassfied summary. | noticed that most of the accusations are
againg my father, not me. | didn't havethe means or was | able to leave or go
somewhere dse other than where my fattier was.

Summarized Answversin Response to Questions by the Tribunal Members

Q. You say you are of Arab descent, where do you come from?

A. From Yemen.

Q. Didyou moveto Yemen with your family or did you move by yourself?

A. | don't remember when | left Yemen, | was only about four years old. My whole
family moved to Pakistan. We lived in Pakistan during the war with the Russians, My
father would leave and go to Afghanigtan to fight the Russians. After the Tdiban entered
Afghanistan and the condition were good for living we moved there.

Q. You moved to Kabul, correct?

A. We firs moved to Jadabad, then to Kabul, and back to Jala abad.

Q. Did you know about the fighting between the Taliban and the Northern Alliance?

|SNH253
Endoare{d

Page 5 of6
GudUb

UNCLASSIFIED / FOUO



UNCLASSIFIED / FOUO

A. Yes, when wewere in Kabul. That's the reason we left and went to Jalalabad. The
Northern Alliance would drop bombs on Arab housesin Kabul. Kabul was very closeto
thefighting.

Q. Didyou ever believe, or did you ttiink, or was it ever explained to you that there was
aJhad againg the Northern Alliance by the Tdiban?

A. | just knew that the Taliban had been fighting Snce they came in, they were dways
fighting. After the Russans left Afghanistan, the Afghanis started fighting each other,
So, The Taliban was formed as an Idamic government. They began fighting until the
fighting reach Kabul.

Q. Did you participate or help the Taliban against the Northern Alliance in anyway?
A. No.

Q. When you left the mountains from Afghanistan and went into Pakistan were you
carrying weapons?

A. No.
Have you ever received any military training?
No.

Do you have any other evidence to present to this Tribuna?

No.

Persond Representative do you have any other evidence to present to this Tribunal ?

> o » © >» O

No.

AUTHENTICATION

| certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Col, USAF

Tribuna President
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Detainee FarisMudim Al Ansari dictated the following written statement on 20 Sept 2004 in

response to his unclassfied summary of evidence dated 17 Aug 2004.

1. Inresponseto A of the unclassfied summary, | was never afighter for the Taliban. | never
went to meetings for Taliban members and | never rode in acar .with Taiban members. | had
no interaction with the Taliban at all. Not everyone in Afghanistan was a member of the
Tdiban. The Tdiban liked Arabs and tended to help out Arabsas afavor. Thisis because
Arabs hdped them fight the Russians. My father was one of those Arabs who helped the
Afghans fight the Russians. The Tdiban were iMgBnl to people like my father because itisa
good, humane thing to do. That is aPhSpmdnuuiM. who has helped you.

2. Inresponse to Al of the unclassfied summary, thisistrue. | did live with my family in
Kabul Afghanistan.

3. Inresponseto A2 of the unclassfied suramary, The Tdiban would help any Arab who came
to Afghanistan. However, | never sad that the Taiban gave my father ahome. | only said
that the Tdiban helped him. For example, we asked for permissionto live in Kabul and the
Tdiban gaveit to us because we were Arabs and my dad had helped them fight against the
Russians. | told the interrogator that | thought the house might be from the Tdiban.

However, it could dso be home of afriend of my father's, or the Red Cross in Afghanistan
A

could have provided it. It could even have been my father's house, | don't know for sure
because | don't know how my father paid for it. Thisis speculation on my part because it is
disrespectful for ason to ask his father how he paid for the house. | wasn't concerned about
this, it was my father's busness and | respected by father. However, | did know that my
father wasn't working, so he had to get the money from somewhere, but | never asked him
and he didn't tell me.
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In response to A3 of the unclassified summary, | never said thisand | don't know if it istrue.
My father never gave any servicesto the Taiban. He never fought for them, he never
worked for them, and he never did anything for them. The Taiban don't spesk Arabic, S0
they liketo talk to Arabsin the sireet to practice their Arabic. They were like the guards here
inthe camp. They are learning anew language and are anxious to practice their Arabic, like
when the guards here spegk in Arabic to the Detainees to show what they know, Whenthe
Tdliban would spesk with my father in the street, they were practicing their Arabic. Their
discussons with my father would be smdl talk, things like, "How are you?' or "Where are
you from?" My father would often say | was in your country fighting the Russians and it
would make them happy. However, just because he fought the Russians doesn't make him a
Taiban member or an enemy combatant. My father was just proud of the fact that he had
fought against the Russians in his past.

In response to B of the unclassified summary, thisis not true. This alegation is totally fase.
| never participated in hogtilities or fought against the United States or the Northern Alliance.
| have never done anything military related at all, and | don't know anything about military
fighting. | never fought against the United States or Northern Allianceflogfore for after
September 11. | Smply didn't doit.

In response to Bl through B3 of the unclassified summary, they are not true. | don't know
anything about guns or military wegpons. My father had a Kalashnikov that he kept in his
room, but | was not alowed to useitand | never fired it. | didn't even know how to load it,
let alone clean and repair it The only thing | know about guns isthat you pull the trigger to
make them fire. However, | never fired it and | never saw my father fireit. Asfor aRPG-7,

I've only heard about it in interrogations. When | was in Afghanistan | didn't even know
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what aPRG-7 was, | had never even heard of it. The only possible explanation | have
regarding these dlegations isthat | was in Jaldabad and Al Qaidawas there. | wasliving in
Jddabad with my mother and father in the house. At that time what | knew of Al Qaidawas
that they were in Kandahar. | didn't know that Al Qaidawas outside Jalaabad until | came
here and the interrogators told me that Al Qada fought the US outside of Jalaabad.
However, | do know that fighting started when | wasliving in Jaldabad. The Americans
would target any Arabs, not just Al Qaida or the Tdiban. They would bomb Arab houses
and Arab cars. Jddabad fdl to the Northern Alliance and the Northern Alliance would kill
any Arab they saw. Even if you surrendered, they would just kill you. So naturaly being
Arab, my family decided to flee. We split up as soon as we left Jdaabad and planned to
meet up again in Pakistan. The women and children were separated from themen. My
father went with my mother and younger siblings. They traveled to Pakistan by automobile.
| fled TsSS on foot with Abu Jahad Al-Y emani, Abu Mohamed Al-Tonas and Jelaybeeb.
Abu Jahad Al-Y emani's wife and son traveled by car with my family. My family fled by car
because the Northern Alliance didn't bother with women and children. However they would
ingpect the cars to see if they contained Arabs or non-Arabs, Taliban or non-Tdiban. The
Northern Alliance was seeking out Arabs and my father could spesk Pastu because he had
fought with the Afghans againg the Russians. | don't know much Pastu at al; | just know a
few words, avery basc understanding. | gpesk Arabic so | would have been apprehended by
the Northern Alliance, that iswhy we split up.  Abu Jahad, Abu Mohamed and Jelaybeeb
and | traveled about 20 minutes by car to get out of Jalaabad, and then we started walking,
The road that we took was very treacherous. We waked an extremdy long distance and

passed many villages. Always there were Afghans walking with us. Afghans from the loca
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areas would help us get through the villages and would escort usto the next village. We
would dways enter the villages vc*y cautiousy. Sometimes we would spend the night in a
villager's house, we would eat and deep and then we would start walking again inthe
morning. About two days before we made it to Pakistan, we arrived in an areathat had high
mountains, Itwasvery icy and cold; there were no housesinthis area. We climbed up the
mountain and climbed down the other side. The Afghan who was our guide told us that we
were in Pakistan. We continued to walk along distance until we saw what looked like a
smdl village. Tha was when we saw the Pakistan Army. When | fust saw them, they were
very friendly. They welcomed usintheir huts; they weren't houses but smal rooms made
out of wood. They gave us food, clothes and a place to deep. | stayed there 5 days. During
this time was the holiday of Eid. During Eid we stayed here and prayed with the Pakistanis
and celebrated the Eid holiday. We stayed in ahut with aPakistani who stayed there with us
and we didn't venture out much unless it was to go to the bathroom or to fetch water. About
2 days after the Eid holiday, very late at night, we were told that we would be taken to
Beshawar. Thisisthe city that | was supposed to meet my father. We weretold that they
couldn't take us together and that they would haveto take us one a atime. At thistimethey
started treating us very rough. They bound our hands, covered our eyes and searched us. We
weren't allowed to talk, If we moved they would hit us. | was the second one to be taken to
Beshawar. | got inthevehicle and | haven't seen my friends Abu Jahad, Abu Mohamed and
Jelaybeeb since. | requested to cdl Abu Jahad Al-Y emani, Abu Mohamed Al-Tonasi and
Jelaybeeb as witnesses to testify that what | have told you is the truth, but | wastold that they
could not be found and were not reasonably available. | dso triedto cdl my father asa

witness, but he could not be located either. Before | arrived in Beshawar, they put meina
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jail in another city. | don't recall the name of this city, but it should bein my file. | don't
know if anyone was with me because | was blindfolded and wasn't alowed to take it off.
That was when they tied my feet with chains. | wasin this prison aday or two, and then they
put mein alarge truck that took me to Beshawar. | was in the truck about a day, but most of
the time it wasn't moving. When | arrived at the prison in Beshawar, they took off my
handcuffs but my feet were till bound. | got mere a night and around www the next day |
was put in aroom with other Arabs and we were dlowed to talk. | stayed there for about 10
days, and then the Americans took me from Beshawar to Kandahar. | stayed in Kandahar for
about 7 months, and then | was brought here.

7. Inresponse to-a.UmjugilgP3 of the uncdlassfied summary, thisis true because | didn't have
any papers. 1 was fleaing for my life and | have never had any identification paper work. |
have never had a license, passport or even an Identification card. |'ve never had anything
like that. | had money, but one of the Pakistani's who searched me took away my money.
Thiswas during the 5 days | stayed in the village after crossing the boarder into Pakistan. |
gpoke to the Shelk at the mosquewhere | prayed during the 5 days | spent in the Pakistani
village and | pointed out the Pakistani who took my money. The Sheik made him giveit

back to me. However, when they took meto jail, they took al our belongings.

8. | dfirm that the written testimony above is accurate.

NAME: vAuUAN I NC > DA T /<]/rr
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SUMMARIZED WITNESSTESTIMONY:

Tribuna Presdent; Ashraf Sdim, you are here by advised that the following applies
during this hearing. You may be present at al open sessons of the Tribunal. However,
if you become disorderly, you will be removed from the hearing and the Tribuna will
con... [Detainee interrupts Tribuna President before she could complete her sentence]

Detainee: How would | disturb order?

Tribunal President: Becoming too emotional. Not listening to the Tribunal.
Detainee: | will not do any of that.

Tribund President: It was awarning, just in case,

Detainee: | just understood that, disturbing the order. That | am not going to be doing
that.

Tribuna Presdent: 11 start that sentence over. If you become disorderly, you will be
removed from the hearing and the Tribund will continue to hear evidence in your
absence. You may not be compelled to testify at this Tribunal, however you may testify
if you wish to do s0. Your testimony can be under oath or not under oath. You may have
the assistance of a Persond Representative at the hearing. 'Y our assgned Persondl
Representative is present. Y ou may present evidence to this Tribund, including the
testimony of witnesses who are reasonably available and whose testimony is relevant to
this hearing. 'Y ou may examine documents or statements offered into evidence other than
classfied information. However, some documents may be partialy masked for security
reasons. Ashraf Sdim, do you understand this process?

Detainee: Yes, | understand, but | think some of these procedures are reasonable and
others are not reasonable.

Tribund President: Okay, so noted. Do you have any questions concerning the Tribunal
process?

Detainee: We are getting into dassfied and unclassfied. All thisisjust aout me
proving what | did. If | did thethings| did, | would admit that | did. Things | didn't do,
| will say clearly | didn't do them. But if the Tribuna is saying there are classfied
things, classfied information - they have to provethat. | am not asking to see the
witnesses, if you have any. | need just their names to prove that your documents are true.
| think thisis not justice if you accuse someone based on the classfied information. This
isnot justice; it is not right. It hasn't been witnessed in the whole human history. If you
base your judgments or the accusations against me on classfied information, then thereis
not need to continue. Let's just stop it right here.
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Tribunal President: Ashraf Salim, | have classified information that is being presented by
the Government. If we release all of that information, it could cause harm to the national
security of the United States.

Detainee: What harm or danger could you expect from someone in shackles who cannot
even move, like me?

Tribunal President: There is an opportunity later on in this process for you to
communicate with your family or other people outside of this compound. If you have
information that could harm the United States, we cannot release that information at this
point.

Detainee: So if | want to help myself by bringing witnesses or documents of things that
are outside this place, how can | do that?

Tribunal President: You had the opportunity to ask for witnesses. Personal
Representative, did you offer the Detainee the opportunity to ask for witnesses?

Personal Representative: Yes, Ma'am.

Detainee: That istrue, the Representative told me | could contact witnesses. But | had to
go through the Representative. | refused that and | want to talk to my witnesses
personally.

Tribunal President: The only way that you can ask for a witness is through the Personal
Representative. We must involve the U.S. Government to communicate with your
Government to find the witness.

Detainee: | guessthey will not contact these people, but will imprison them. Asfar as |
know, in dl the history of the human race, | don't think there have been any Tribunals of
this forum or this kind. You did swear to do your job rightfully andjust. Unfortunately,
now you are just following orders or a pre-determined way of conducting this Tribunal.

Tribunal President: Ashraf Salim, you are correct. There is a higher authority and we
have to follow the rules of this Tribunal. | cannot change the rules of this Tribunal.
Right now you have the option of participating in this Tribunal or not participating.

Detainee: | will participate under one condition. | want to be allowed to talk personally
to the witnesses. Y ou control the forum, but | want to talk to the witnesses personally.
For me to give you the name and numbers of somebody, | know soon | will see that
person here next to me.
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Tribund President: Ashraf Salim, you do have the option of communicating with a
witness through the U.S. Government. That is the only option.

Detainee: | know my fate is dready predetermined and the judgment has been
pronounced aready. So this Tribund is just for show and it is not red. Everybody is
reading from papers that are dready printed and everything is dready pre-determined. |
know for sure my destiny is dready determined. The judgment against me is aready
made up. My presence, me defending myself or not defending mysdlf, will have no
importance whatsoever.

Tribuna President: Ashraf Sdim, we have not seen any classfied information. We will
base our decison on uncdlassfied and classfied information. If you want to have a
witness here, we will alow for awitness. But we have to make a decison right now on
whether you want to participate or you do not want to participate. Ashraf Salim, | will
ask you one moretime. Do you want to participate in this Tribunal?

Detainee: One thing, isthis unclassified document [referring to the Unclassified
Summary of Evidence] what the Personal Representative showed me? Or is it something
else?

Tribund President: Yes, that is the unclassfied summary of evidence.

Detainee: There is no proof of dl this. So give me the proof. You just swore to be far
and just. Butagain, don'tjustgoby what is given to you. You have to go by what's
right and what's correct.

Tribuna Presdent: Ashraf Sdlira, you have the opportunity to give us your statement. If
you don't want to give us a statement right now, then we will stop this proceeding and
alow youto go back to your room.

Detainee: Before | answer this question, | would like to ask you one more question. The
classfied information is going to stay classfied until when?

Tribuna President: 1t will stay dassfied forever.
Detainee: | will not have a chance to take alook at the information?
Tribund President: No.

Detainee: Then thereis no need for usto continue talking. Thatmeans youjustmade
your decison and that is it.

Tribuna Presdent: Ashraf Sdim.
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Detainee: You are telling me that you have classfied information or classified proof and
| am not dlowed to read it or seeit? So where is the justice here?

Tribuna President: Ashraf Salim, do you want to participate in this Tribuna? Yes or
no?

Detainee: No.Underthisway.no. But! want to participate in a just way. Not this way.

Tribunal President: This Tribund is in recess until the Detainee can be removed.

Recorder: All rise.

The hearing recessed and reopened. All parties, with the exception of the Detainee were
present.

Recorder: All rise.

Tribuna President: Be seated. We will continue without the Detainee being present.
Wewill gotothein absentia script, Okay, we are going to start at the point where we
decided to admit the Detainee form. Buit first let's confirm the Detainee received his
rights and understood his rights.

The Persond Representative stated he notified the Detainee of hisright to be present; his
right to make a sworn or unsworn statement; his right to (he assistance of a Personal
Representative; his right to present witnesses and evidence; and hisright to review
unclassfied evidence. The Persond Representative stated the Detainee verified he
understood those rights, as well asthe Tribuna process.

The Personal Representative submitted Exhibit D-A as evidenceto the Tribunal.

The Tribuna President was satidfied the Detainee understood his rights and ordered the
proceedings to continue without the presence of the Detainee.

The Recorder submitted Exhibits R-1 and R-2 as evidence to the Tribunal. The Recorder
summarized the genera nature of the unclassfied evidence. The Recorder had no further
evidence and no witnesses to present to the Tribund and requested a closed, classified
sesson for presentation of classfied evidence.

The Persond Representative had no evidence from the Detainee to present to the
Tribuna.

The Persond Representative then presented notes from the previoudy assigned Persona
Representative (Persond Representative #31), who had to turn over the caseto the
current Personal Representative because the previoudy signed Personal Representative
transferred.
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Personal Representative: The Detainee stated he surrendeied and he was not arrested or
captured. Detainee was ateacher at an elementary/high school. Detainee deniesall
fighting in Afghanistan. Detainee denies any relationship with Al Qaeda. Detainee
stated he fled Kabul prior to the bombing and stayed in Jalalabad. Detainee stated he left
the LIFG four years prior to September 11" 2001 and has had no connection since.

Tribunal President; Thank, you. Personal Representative, do you have any other
evidence to present to this Tribunal on behalf of the Detainee?

Personal Representative: No, Ma'am.

Tribunal President: All unclassified evidence having been provided to the Tribunal, this
concludes the open Tribunal session.

AUTHENTICATION

| certify the material contained in this transcript is atrue and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Colonel, U.S. Army
Tribunal President
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